
وزیر كشور در واكنش به اخبار منتشر شده در رسانه ها 
و فضای مجازی نسبت به سوءقصد به میر محمود موسوی 
)كارمند وزارت امور خارجه( گفت: در بررسی های اولیه این 
سوءقصد حاكی از سرقت از نوع زورگیری است اما بررسی 

های ما ادامه دارد تا اطلاعات قطعی تر را اعلام كنیم. 

عبدالرضا رحمانی فضلی روز یكشنبه در حاشیه همایش 
فرماندهان ومسئولین نیروی انتظامی در جمع خبرنگاران 
افزود: در این زمینه از فرمانده نیروی انتظامی سوال شد 
كه آیا چنین موردی گزارش شده است، كه وی اعلام كرد تا 

كنون هیچ گزارشی در این خصوص نداشته ایم ...
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بانک مركزی با »چمدان«،  »اتومبیل« و »چهارپایان« پول وارد می كرد!

روایت  تكان دهنده از شرایط دوران  تحریم

برای زائران ایرانی در سال 95

حج تمتع 
منتفی شد

محمود صادقی مطرح كرد؛

معیار های فراكسیون امید برای ریاست مجلس

علت مرگ مهرداد اولادی اعلام شد

به صورت جدی این مسئله پیگیری  می شود

واكنش وزیر كشور نسبت به 
سوءقصد به میر محمود موسوی 
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روزنامه صبح ایران

سخنگوی دولت گفت: اسلحه شما میكروفن های شماست هم زمان همه شبكه های 
خارجی صدای شما را می شوند، اینكه خدا تاكید كرده سخن احسنت بگوئید كلام 
خداست جمع كردن برخی حرف ها سخت است مراقبت داشته باشید در كلام حیثیت 
كسی را نبرید و از واژگان مثبت استفاده كنید.  محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت با حضور 
در همایش فرآیند قانون گذاری، الزامات و راهكارها كه برای آشنایی نمایندگان مجلس دهم 
با نحوه كار مجلس در محل مجلس قدیم برگزار شد به تشریح رویكرد دولت در دستیابی 
به رشد ۸ درصدی طی برنامه ششم توسعه اشاره كرد. او گفت: دولت دو ماموریت دارد. 

نخست تعادل اقتصادی و دیگری رشد اقتصادی یا توسعه. نوبخت تشریح كرد: 
برای انجام مامویت اول باید كار از تصویه چهار بازار اصلی انجام شود. 

از سویی دیگر برای رشد اقتصادی یا توسعه باید تجارب گذشته مان 
را كنار هم بگذاریم. از پایان جنگ جهانی در فرایند توسعه چیزی به 
نام رشد اقتصادی داشتیم. نوبخت تصریح كرد: توسعه زمانی كه در 
صدر ماموریت های دولت ها قرار داشت، حاصل شد  اما معلوم نشد 

آن ثروتی كه تولید می شد بین همه توزیع می شود ...

نوبخت خطاب به منتخبان مجلس دهم:

حیثیت کسی را نبرید
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امنیت، اولویت درجه یک کشور 
رهبر معظم انقلاب در دیدار فرماندهان و مسئولان نیروی انتظامی:

منتخب اول مردم تهران به قم سفر كرد:

دیدار »عارف« 
با مراجع تقلید

۸0 ناشر اخطار گرفتند؛ 7 غرفه تعطیل شد

در نمایشگاه 
کتاب چه خبر 

است؟
نهمین  و  بیست  محتوای  بر  نظارت  شورای  رئیس 
خبری  نشست  در  تهران  كتاب  بین المللی  نمایشگاه 
تشكیل  به  اشاره  با  اردیبهشت(  )نوزدهم  دیروز  ظهر 
شورای نظارت و ارزیابی ویژه نمایشگاه بین المللی كتاب 
تهران گفت: شورای نظارت و ارزیابی یک ساختار جدید 
در نمایشگاه كتاب تهران به شمار می آید كه در آن آراء 
صنفی و نماینده تشكل ها حضور دارند. این مسیر جدید 
نظارت بر محتوا كه در طی تصمیم واسپاری امور مختلف 
و تشكل های نشر اتخاذ شده نقش صنف در امور نظارتی 
و حاكمیتی را نیز دخیل می كند. همایون امیرزاده اظهار 
داشت: آیین نامه شورای مذكور در شورای سیاستگذاری 
نمایشگاه كتاب به تصویب رسیده و براساس آن امسال 

اولین سالی است كه ...

محمدرضا عارف منتخب اول مردم تهران در انتخابات 
دهمین دوره مجلس شورای اسلامی، روز گذشته با سفر به 
شهر قم با برخی از مراجع تقلید و علمای این شهر دیدار 
و گفت وگو كرد. آیت الله  جوادی آملی ظهر  دیروز در 
دیدار با دكتر محمد رضا عارف منتخب مردم در مجلس 
دهم كه در بنیاد بین المللی اسرا برگزار شد، گفت: اگر 
مردم و مسئولان باهم نسازند و اختلاف داشته باشند و 
از رهبر تبعیت نكنند هیچ نتیجه ای حاصل نخواهد شد 
نباید همیشه منتظر معجزه باشیم، باید از خدا بخواهیم 
ما را راهنمایی كند درراه درست برویم. این مرجع تقلید 
اظهارداشت: مردم اهمیت بسیاری در جامعه اسلامی دارند 
و اگر بخواهیم به تعریف مردم برسیم، باید این تعریف 
را از جایگاه مردم آفرین جستجو كنیم. وی افزود: دین 
اسلام دارای دو ستون است یكی نماز و دیگری مردم، 
امام علی )ع( به مالک اشتر بیان می كنند كه حضور در 
صحنه داشتن مردم كافی نیست و نباید صرفا از آنها این را 

بخواهید، زیرا مردم ستون دین هستند ...
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 دستگاه مناقصه گزار:
دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

موضوع مناقصه:
خرید گیت نفرو - دستگاه کنترل تردد - دوربین دید در شب تحت شبکه - راه 

بند الکترومکانیکال  به همراه کلیه متعلقات و نرم افزار مربوط جهت ورودی دانشگاه؛ 

واقع در قم، بلوار غدیر، بلوار دانشگاه، مجتمع دانشگاهی آزاد اسلامی استان قم، جهت 

کسب اطلاعات بیشتر با تلفن : 32803250 - 025 تماس حاصل فرمائید. 

مهلت مراجعه جهت اطلاع از شرایط مناقصه و تحویل اسناد:
از تاریخ 1395/02/20 الی 1395/02/30

مدارک لازم و نحوه دریافت اسناد مناقصه:
مراجعه حضوری با اصل فیش واریز به مبلغ 500/000 ریال به حساب جاری 

0200200146006 سیبای ملی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم )غیر قابل استرداد(  

ضمنا هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
زمان و محل دریافت اسناد:

درساعات اداری )8 صبح الی 16( قم، شهرک پردیسان، بلوار دانشگاه، مجتمع 

دانشگاهی آزاد اسلامی قم، ساختمان مرکزی، دفتر کمیسیون معاملات

مهلت دریافت و ارائه پاكت:
10 روز پس از انتشار آگهی به دفتر حراست دانشگاه واقع در مجتمع دانشگاهی 

پردیسان، ساختمان مرکزی .

ضمنا حضور شرکت کنندگان در جلسه بازگشایی پاکت های ارسالی الزامی است 

و عدم حضور شرکت کنندگان مانع از بازگشایی پاکات نخواهد شد.

 دانشگاه در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد.

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

اداره کل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی استان قم

آگهی مناقصه عمومی
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افول دوران تمامیت خواهی
چرایی اصلی مخالفت ها با گفتمان اعتدال مربوط به 
دستاویزهای پیش افتاده ای نیست که مخالفان هر روز و 
به هر بهانه آنها را برای فرسوده سازی دولت وسیله می کنند، 
بلکه علت را باید در دو برداشت از تعاملات میان دو سوی 
اختلاف ها جستجو کرد. یک طرف که می گوید: در زمانه 

حاضر اعمال قدرت تنها با دیگران »ممکن است و طرف دیگری که همچنان معتقد است«: 
چیرگی بر دیگران »یگانه راه ممکن است. هریک از دو رویکرد بالا اهداف  ، ابزار و نتایج 
حاصل از خود را در پی دارد. توافق هر دو سو در به رسمیت شناختن پاسخ مردم به آنها 
در پای صندوق های رأی می توانست مانع بسیاری از جنجال هایی باشد که این روزها افکار 
عمومی را به خود مشغول کرده است؛ آنهم در حالیکه کلیدی ترین مشکلات کشور در بستر 
اختلاف افکنی های بی حاصل معطل مانده است. مشکل از آنجا ناشی می شود که گروهی با 
حفظ گرایش های چیره طلبانه، حاضر به قبول واقعیت های جاری در جامعه هوشمند ایران 
امروز نیستند. آنان هنوز با همان ابزارهای تجربه شده در پی اهدافی می کوشند که نتایجی با 
حاصل جمع صفر را برایشان در همه زمینه های سیاسی، اجتماعی و فرهنگی رقم زده است. 
مهمترین ایراد در کار مخالفان، درک روشن جامعه از نیات؛ روش ها و نتایجی است که 
آنان می خواهند در معرکه سازی های خود کسب کنند. به عبارت دیگر دغدغه های مخالفان 
اگرچه اشارات مستقیم بر برخی واقعیت ها دارد، اما در نگاه اکثریت مردم مفهومی جز 
بهانه گیری برای ناموفق کردن دولت اعتدال در انجام تعهداتش نیست. مردم در انتخابات 
مجلس دهم با همین درک از نیات مخالفان که ابزار مخالفت هایشان هر روز بیش از گذشته 

نزد افکار عمومی افشا شده تر می نماید، تشخیص سیاسی خود را به رخ کشیدند. 
مخالفان به جای اصرار بر تکرار رفتاری که نتایج آن را به تلخی تجربه کردند، لازم است 
به توصیه های عقلانی و ناصحانه توجه کرده و با قبول شجاعت بازخوانی آنچه تاکنون تجربه 
شده، واقعیت نهادینه شدن پراکندگی قدرت در جوامع مدرن را بپذیرند و به الزام های آن 
تن دهند. آنان به جای نگرانی از حذف اجتناب ناپذیر از صحنه سیاسی کشور ، خوب است 

برای ماندن به بازتعریف منطقی از روش های خود بپردازند. 
لازم است آنان دریابند که چرا شاهد افول جذابیت شعارهایشان در حتی شهر ها و 

روستاهای بسیار دورتر از تهران شده اند. 
آیا چهره های وابسته به آنان توانسته اند کارنامه قابل قبولی از دوران تصدی گری یکه 

تازانه خود در همه عرصه ها - خاصه بخش فرهنگ و اقتصاد - به جا بگذارند؟ 
آیا مشکلات به هم بافته امروز ناشی از ناکارامدی آنان در دوران حاکمیت بی رقیب 
نیست؟ آیا همه عوامل وابسته به آنان توانسته اند در گذشته کاری خود، تصویری از وفاداری 

به شعارها - نه جناح - را در خاطره ها ثبت کنند؟ 
چرا امروز معضلی به نام کاسبان تحریم چنین بر بنیه اقتصادی کشور آسیب زده است؟ 
سرانجام اینکه چرا مخالف خوانی های آنان نزد مردم از کمترین مشروعیت برخوردار است؟

 مخالفان به جای تکیه بر منابع خود برای به هم ریختگی ثبات افکارعمومی، خوب است 
روش های بهره گیری سنجیده از ابزارهایشان را برگزینند. 

روش های سخت و برهنه آنهم در جامعه هوشمند امروز ایران که مطالبات روشنی از 
نهادهای قدرت دارد، بازخوردی جز افول هرچه بیشتر جریانی ندارد که همچنان در ایده« 

چیرگی بر دیگران شب و روز می کند.

به صورت جدی این مسئله پیگیری  می شود

واكنش وزیر كشور نسبت به 
سوءقصد به میر محمود موسوی 

وزیر کشور در واکنش به اخبار منتشر شده در رسانه ها و فضای مجازی نسبت به 
سوءقصد به میر محمود موسوی )کارمند وزارت امور خارجه( گفت: در بررسی های اولیه 
این سوءقصد حاکی از سرقت از نوع زورگیری است اما بررسی های ما ادامه دارد تا اطلاعات 

قطعی تر را اعلام کنیم. 
به گزارش ایرنا، عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در حاشیه همایش فرماندهان 
ومسئولین نیروی انتظامی در جمع خبرنگاران افزود: در این زمینه از فرمانده نیروی 
انتظامی سوال شد که آیا چنین موردی گزارش شده است، که وی اعلام کرد تا کنون 
هیچ گزارشی در این خصوص نداشته ایم، البته دستور داده شده به صورت جدی این 

مسئله پیگیری شود. 
وی افزود: روزانه چنین اتفاقاتی از نوع خفت گیری و زور گیری داریم که البته در بررسی 

های اولیه نیروی انتظامی مشخص شده مورد اخیر نیز از نوع زورگیری بوده است.
طرح امنیت اخلاقی، طرح بین بخشی است 

وزیر کشور در مورد طرح امنیت اخلاقی گفت: این طرح یك طرح بین بخشی است 
و تمام بخش ها در این زمینه مسوولیت دارند هر چند نیروی انتظامی موظف به تامین 
امنیت در حوزه عمومی و خیابان است اما دستگاه های دیگر نیز در چارچوب فعالیت های 

خود مسوول هستند. 
رحمانی افضلی اضافه کرد: به این منظور برای هماهنگی و اثربخشی بیشتر این طرح در 

شورای امنیت با حضور همه نیروها در حوزه های اجتماعی به بحث گذاشته شد. 
وی گفت: طرح امنیت اخلاقی آن گونه که مطرح شد نبود بلکه در جهت تقویت نیروها 
قرار بود از نیروهای آماده و استراحتی در ساعت استراحت بیشتر استفاده شود تا در حوزه 
ها سرقت، اخاذی، درگیری و برخی اقدامات دیگر از آنها استفاده کنیم اما همه در موضوع 

عفاف و حجاب متمرکز شدند. 
رحمانی فضلی تصریح کرد: البته با کسانی که مقررات را رعایت نکرده و به تذکرات 
وقعی نمی نهند تذکر و برخورد می شود. وزیر کشور در مورد انتقال تمام نمایشگاه ها به 
شهر آفتاب گفت: نیروی انتظامی و وزارت کشور از اینکه اماکنی از جمله نمایشگاه بین 
المللی منجر به افزایش ترافیك شوند راضی نیستند. بر این اساس تلاش شد و با دستگاه 
های مختلف صحبت کردیم که نمایشگاه ها منتقل شوند که خوشبختانه نمایشگاه کتاب 
منتقل شد و امیدواریم با آمادگی که در این نمایشگاه ایجاد می شود دیگر نمایشگاه ها نیز 

به این مکان منتقل شوند.
رحمانی فضلی در پاسخ به سوال خبرنگاری در زمینه انتقال مواد مخدر از مرزها با 
منجنیق گفت: این اتفاقات همیشه بوده است اما ناجا و مرزبانی همواره در مرزها مستقر 

هستند اما این که در سطح وسیع چنین اتفاقی رخ دهد وجود ندارد. 
مورد امنیتی خاصی ویژه انتخابات نداشتیم

رحمانی فضلی در مورد مسائل امنیتی انتخابات گفت: مورد امنیتی خاصی ویژه انتخابات 
نداشتیم هر چند همواره در معرض اقدامات تروریستی برنامه ریزی شده در مناطق مرزی 
هستیم اما با احاطه و رصد ماموران تا کنون موفق نشده اند البته در شهرهای داخلی نیز 

مشکل خاصی نداشتیم. 
وزیر کشور در مورد نقش نیروی انتظامی در فعالیت های اقتصادی گفت: بستر 
فعالیت های اقتصادی امنیت است که اگر آن را نداشته باشیم نمی توانیم فعالیت کنیم 
هر چند مسوولیت امنیت داخلی با نیروی انتظامی است اما تلاش ما این است که از 
ظرفیت ناجا برای ثبات و پایداری امنیت استفاده کرده تا سرمایه داران داخلی و خارجی 

بتوانند فعالیت کنند. 
رحمانی فضلی در مورد برخورد با باغ تالارهای مختلط گفت: قانون برای اجرا محدودیت 
زمانی و مکانی ندارد هر گونه اقدام خلاف شئونات رخ دهد و در معرض عموم باشد نیروی 
انتظامی موظف به برخورد است همچنین اگر در جایی مزاحمتی ایجاد شود ناجا با این 
موارد برخورد می کند به همین دلیل باغ تالارها از محل هایی است که برخی افراد سودجو 
در اختیار برخی دیگر قرارداده که نیروی انتظامی در هر جا با آن مواجه شود برخورد 

خواهد کرد. 
وی در مورد درگیری های قومی در برخی استان ها گفت: درگیری های قومی نداریم اما 
برخی اتفاقات در جاهایی رخ می دهد که به دلیل مسائل محلی بوده نه سیاسی و امنیتی 
که مثل هر اختلاف و درگیری که نیروی انتظامی ورود می کند در این موارد نیز ورود کرده 

هر چند استانداران در شورای امنیت این مسائل را مدنظر دارند. 

اسحاق جهانگیری:

مجلس دهم آیینه آرای همه ملت است
معاون اول رییس جمهوری گفت: محلس دهم به دلیل حضور سلیقه های مختلف 
سیاسی در آن آیینه آرای همه ملت است که می توان تشکیل آن را گامی بلند در راه 

توسعه و آبادانی کشور دانست.
به گزارش ایرنا، اسحاق جهانگیری در صفحه شخصی اینستاگرام خود درباره حضورش 
در همایش فرآیند قانون گذاری - الزامات و راهکارها که با حضور منتخبین مجلس دهم 
برگزار شد، نوشت: برای حضور در جمع منتخبان ملت در دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی به ساختمان قدیم مجلس رفتم. به نظرم مجلس دهم به دلیل آنکه سلیقه های 
مختلف سیاسی در آن حضور دارند، آیینه آرای همه ملت است که می توان تشکیل آن را 
گامی بلند در راه توسعه و آبادانی کشور دانست. امیدوارم با اشتراك نظری که میان مجلس 
دهم و دولت تدبیر امید در بسیاری از زمینه ها وجود دارد، شاهد همکاری هر چه بیشتر 

دولت و مجلس در مسیر اعتلای روزافزون کشور و نظام باشیم.

برای زائران ایرانی در سال 95

حج تمتع منتفی شد
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: با توجه به عدم اقدامات 
لازم برای صدور ویزای ایرانیان از سوی عربستان، حج تمتع زائران ایرانی در سال ۹5 

منتفی است.
 محمدحسن آصفری در تشریح جلسه دیروز بعدازظهر کمیسیون متبوعش اظهار 
داشت: با توجه به اینکه عربستان برای صدور ویزای ایرانیان در حج تمتع شروطی مشخص 
کرده بود، ولی تاکنون هیچ اقدامی برای آن انجام نداده است بنابراین در این جلسه  که با 
حضور مسئولان حج و زیارت برگزار شد، مشخص شد که اعزام زائران ایرانی به حج تمتع 

در سال ۹5 منتفی خواهد بود.

 پزشكیان مطرح كرد:

لابی گری های لاریجانی و عارف برای ریاست 
نماینده مردم تبریز در مجلس نهم گفت: حتماً هر دو نامزد اصلی در حال انجام رایزنی 
هستند و اساساً تصور این که بدون لابی گری بتوان کاری را در مجلس پیش برد، تصور 

کودکانه ای است.
مسعود پزشکیان در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به پیروزی اصلاح طلبان در انتخابات مجلس 
شورای اسلامی، اعلام کرد: باوجود این که اصولگرایان در صداوسیما، نماز جمعه و حتی در 
همین مجلس، این شعار را مطرح می کردند که به هیچ عنوان به لیست اصلاح طلبان رای 
ندهید و این لیست را انگلیسی معرفی کردند، مردم دقیقاً عکس خواسته اصولگرایان عمل 

کردند. 
او با بیان این که رای مردم پیام روشنی دارد، گفت: هنگامی که شورای نگهبان گروهی را 
تایید کرده، دیگر نمی توان آن ها را انگلیسی و ضدانقلاب معرفی کرد؛ چراکه شورای نگهبان 
به اندازه کافی فیلتر دارد. مردم پاسخ این انگ زدن ها را دادند و این مساله نیاز به تفسیر 

خاصی ندارد، بلکه تنها نیازمند چشمانی باز برای دیدن حقیقت است.
نماینده منتخب مردم تبریز در مجلس دهم در پاسخ به سوالی درباره گزینه های ریاست 
و هیات رئیسه در این مجلس نیز خاطرنشان کرد: فکر می کنم همان طور که امروز در تمام 
محافل مطرح می شود، رئیس مجلس بعدی از میان عارف و لاریجانی انتخاب خواهد شد و 

در واقع هر دو به یک میزان برای نشستن بر کرسی ریاست مجلس، شانس دارند.
پزشکیان با تاکید بر این که هرکدام از دو نامزد ریاست، از مزیت هایی برخوردار هستند، 
گفت: آقای عارف از تجربه اجرایی بالاتری نسبت به لاریجانی برخوردار است و لاریجانی 
نیز تجربه اداره مجلس را دارد. در واقع در شرایطی که لاریجانی تجربه حضور هشت ساله 
در راس مجلس را در کارنامه دارد، عارف نیز معاونت ریاست جمهوری و فعالیت در سطح 
وزارت را پشت سر گذاشته  است و هر کدام از این مسائل، مزایا و معایبی است که می تواند 

یک طرف را نسبت به دیگری تقویت کند.
برای نامزدی هیات رئیسه تصمیم قطعی نگرفته ام

او بیان این که انتخاب اعضای هیات رئیسه مجلس به رای نمایندگان بستگی دارد و 
نمی توان با قطعیت درباره آن پیش بینی کرد، در واکنش به پویش مردمی »دعوت از 
پزشکیان برای حضور در انتخابات هیات رئیسه«، گفت: شنیده ام که بچه ها فعالیت می کنند 
و در مجلس هم برخی دوستان به بنده لطف دارند و تاکید دارند که نامزد شوم اما هنوز 

تصمیم قطعی نگرفته ام.
نماینده مردم تبریز در مجلس نهم اضافه کرد: در ادوار گذشته هم همین اصرار دوستان 

منجر به حضور بنده در صحنه بود و اکنون نیز باید در این خصوص تصمیم گیری کنیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا واقعاً رئیس مجلس در صحن انتخاب می شود، گفت: 
حتماً هر دو نامزد اصلی در حال انجام رایزنی هستند و اساساً تصور این که بدون لابی گری 
بتوان کاری را در مجلس پیش برد، تصور کودکانه ای است اما من خبر دقیقی از این 

لابی ها ندارم.
پزشکیان در پایان تاکید کرد: با این حال من آن چنان اهل لابی گری نیستم و آن چنان 
از جزئیات این رایزنی ها باخبر نیستم. مهم این نیست که رئیس باشی، بلکه مهم این است 

که بتوانی از امکان ریاست برای کار کردن استفاده کنی.

محمود صادقی مطرح كرد؛

معیار های فراكسیون امید برای ریاست مجلس
نماینده مردم تهران درمجلس دهم گفت: امروز در مورد پرونده خانم خالقی در هیأت 

حل اختلاف قوا تصمیم گیری خواهد شد.
محمود صادقی در گفت و گو با جماران با بیان این که در نشست غیرعلنی هم اندیشی 
لیست امید به صورت کلی در مورد معیار های انتخاب ریاست مجلس صحبت شد، گفت: 
تعدادی از منتخبان نیز به صورت مصداقی بر ریاست جناب آقای دکتر عارف تاکید کردند. 
وی توضیح داد: نشستی که دیروز برگزار شد دو قسمت داشت؛ قسمت اول به صورت علنی 
برگزار شد که خبرنگاران و ارسانه ها خبرهای این قسمت را منتشر کردند و قسمت دوم 

نیز به صورت غیر علنی برگزار شد. 
صادقی ادامه داد: این بخش مربوط به هم اندیشی منتخبان بود و در آن تعدادی از 
منتخبان خانم و آقا از تهران و شهرستان ها در خصوص برنامه ها، طرز کار فراکسیون امید 

و اولویت های مجلس صحبت کردند.
 منتخب مردم تهران در خصوص معیارهای مطرح شده از طرف فراکسیون امید اظهار 
کرد: مهمترین معیاری که در این مورد مطرح شد ضرورت توجه به خواست رای دهندگان 
و اراده عمومی مردم بود؛ چرا که مجلس باید تجلی روح عمومی مردم باشد. وی ادامه داد: 
با توجه به این که آقای عارف بالاترین رأی را در کل کشور آورده اند و از طرف دیگر ایشان 
برند لیست امید در کل کشور هستند و لیست امید از ایشان اعتبار می گیرد، ایشان بهترین 

نمونه برای تجلی روح عمومی هستند. 
وی اضافه کرد: من در مرحله دوم انتخابات به هر شهری که می رفتم همه مردم امید 
را با عارف می شناختند، بنابراین یک معیار توجه به خواست عمومی بود. محمود صادقی 
خاطرنشان کرد: علاوه بر این در این جلسه بحث هایی مانند ضرورت تقویت هویت لیست 
امید و تجلی هویت و اندیشه این فراکسیون در تصمیماتی که در مجلس گرفته می شود 
و این که مدیریت مجلس نقش اساسی در تقویت و تجلی این هویت خواهد داشت و... 

مطرح شد. 
وی افزود: به نظر بنده لیست امید بر خلاف کسانی که هویت ها را به برجامی و غیر 
برجامی تقصیم می کنند، در کنار حمایت از برجام، ذات و هویتش توجه به حقوق مردم 
و به رسمیت شناختن حقوق شهروندی است. بنابراین به نظر می رسد ما نباید سرنوشت 
خودمان را به دست کسانی بسپاریم که چندان به این ارزشها و میثاق های آن معتقد و 

همراه  نیستند. 
این استاد حقوق دانشگاه تربیت مدرس با بیان این که از معیار های دیگر مدیریت 
مجلس، توان مدیریتی، کاریزما، اخلاق مداری، قانون مداری و شفافیت است، گفت: آقای 
دکتر عارف در این زمینه ها بسیار بارز هستند. همچنین  سوابق اصلاح طلبی و نزدیکی به 
تفکر اصلاح طلبی از دیگر معیارهای مدیریت مجلس از نظر فراکسیون امید است. سوابق 

دیگران چنین چیزی را نشان نمی دهد و گاه حتی مقایر با این ارزش ها است. 
صادقی در ادامه در پاسخ به این سؤال که آیا در جلسه شنبه در خصوص دیگر اعضای 
هیأت رئیسه نیز صحبتی شد، گفت: در خصوص اعضای هیات رئیسه مجلس صحبتی 
صورت نگرفت، اما قرار است در خصوص هیأت رئیسه فراکسیون امید در جلسه هفته بعد 

صحبت و رأی گیری صورت بگیرد.
وی ادامه داد: رئیس فراکسیون قاعدتاً دکتر عارف هستند و این امر قابل پیش بینی 
است اما چون باید اصول دموکراسی رعایت شود هفته بعد در این مورد رأی گیری صورت 
خواهد گرفت. عضو لیست فراکسیون امید مجلس دهم در ادامه در مورد تعداد نمایندگان 
حاضر در جلسه و فضای کلی آن اظهار کرد: بر اساس فرم هایی که نمایندگان پر کردند 
157 نفر از منتخبان مردم که عمدتاً از اعضای لیست امید و تعدادی نیز از مستقلین بودند 

در این نشست شرکت کردند. 
وی افزود: فضای نشست خیلی امیدوارکننده بود، علی رغم جوسازی هایی که در چند 
روز گذشته در این رابطه  صورت گرفته بود و تلاش می شد این نشست برگزارنشود، این 
جلسه  به صوت خیلی زنده در فضای پر نشاط و پر از امید به آینده، تشکیل و برگزار شد. 
منتخب مردم تهران همچنین در مورد حضور خانم مینو خالقی در این نشست اظهار کرد: 
مواضع ما در این مورد مشخص است. دعوت ایشان به این جلسه و حضور ایشان به معنای 
این است که ایشان عضوی ازلیست هستند. وی ادامه داد: در این جلسه در مورد خانم 
خالقی صحبتی نشد، اما اقداماتی صورت گرفته است و پرونده ایشان به مسیر مشخصی را 
پیدا کرده است. پرونده ایشان به هیأت حل اختلاف قوا ارجاع داده شده است و این خود 
امیدواری ما را در مورد ایشان دو چندان می کند و به احتمال زیاد فردا در مورد ایشان در 

این هیأت تصمیم گیری خواهد شد.

امیرآبادی فراهانی نماینده قم:

 نمایندگان مجلس دهم 
از دولت حمایت می كنند

منتخب مردم قم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی گفت: مردم از ما وحدت و 
یکدلی برای حل مشکلات اساسی و دوری از حاشیه ها می خواهند، نمایندگان مجلس 

دهم به طور قطع در راستای این خواسته مردم از دولت حمایت می کنند.
احمد امیرآبادی در گفت و گو با ایرنا افزود: مشکل اساسی مردم مسایل اقتصادی است و 
بهبود وضعیت معیشت و اشتغال جوانان تحصیلکرده را می خواهند. وی ادامه داد: همچنین 
مردم در مسایل اجتماعی حل معضلاتی همچون افزایش طلاق و اعتیاد را از ما می خواهند. 
نماینده مردم قم در مجلس نهم گفت: در مسایل سیاسی خیلی مشکلی وجود ندارد و ملت 
ایران در منطقه و دنیا عزتمند است تنها باید تلاش کنیم که این عزت حفظ و بر آن افزوده 
شود. امیرآبادی تاکید کرد در مورد مسایل اقتصادی به نظر می رسد باید از ظرفیت های 
درونی کشور استفاده کنیم البته این به معنای آن نیست که ما با خارج از کشور قطع روابط 
کنیم. وی ادامه داد: باید از ظرفیت ملت بویژه جوانان استفاده کنیم تا بتوانیم مشکلات ملت 
را حل کنیم و در بخش اقتصادی قوی شویم همچنان که باید از تجربیات و فناوری دیگر 
کشورها در این زمینه استفاده کنیم و همه این قراردادهایی که منعقد می شود باید در 
این راستا باشد. منتخب مردم قم در مجلس دهم یادآور شد: نمایندگان مجلس دهم در 
آنجایی که دولت می خواهد مشکلات اساسی مردم را حل کند از آن حمایت خواهند کرد 
اما آنجایی که مسوول یا دستگاهی یا وزیری می خواهد به حاشیه بپردازد قطعا از ظرفیت 
های نظارتی خود استفاده می کنیم و اجازه نمی دهیم کشور را به حاشیه ببرند. امیرآبادی 
ادامه داد: مردم گرفتار هستند و ما باید با همدلی و همزبانی با دولت به سمت حل مشکلات 
آنها برویم. وی افزود: دولت قطعا باید وظیفه نظارتی مجلس را بپذیرد و مجلس نیز باید از 
دولت حمایت کند تا کار به پیش برود یعنی باید یك تعامل دو طرفه وجود داشته باشد. وی 
یادآور شد: مجلس در راس امور است و باید به دولت نظارت کامل داشته باشد و آنجایی 
که دولت بخواهد مشکلات مردم را حل کند مجلس باید کمك کند. منتخب مردم قم در 
مجلس دهم همچنین درباره پیش بینی ها برای ریاست مجلس دهم گفت: حتما رییس 

مجلس یك اصولگرا خواهد بود.

یادداشت

اخبار

فرمانده معظم کل قوا »امنیت« 
را موضوعی »درجه یك« خواندند و 
بر نظارت کامل و جدی مسئولان 
نیروی انتظامی بر »سلامت فکر، 
عمل و اخلاق کارکنان« و »تامین 
امنیت اجتماعی و اخلاقی« تاکید 

کردند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت الله خامنه ای صبح 
و  فرماندهان  دیدار  در  یکشنبه 
مسئولان نیروی انتظامی، افزودند: 
منطق«،  و  »عقل  بر  را  برنامه ها 
و  »قانونگرایی  و  اقتدار«  و  »عزم 

عطوفت« استوار کنید تا تصویری کاملًا مطلوب از ناجا در 
ذهن مردم قدرشناس ترسیم شود. رهبر انقلاب با اشاره 
به چند رویداد مهم ماههای اخیر از زحمات و تلاشهای 
فرماندهان و کارکنان نیروی انتظامی و وزیر محترم کشور در 
برقراری امنیت در مراسم دهه فجر و راهپیمایی 22 بهمن، 
برگزاری همراه با آرامش و امنیت دو مرحله انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و همچنین انتخابات مجلس خبرگان و 
حضور مسئولانه در راههای مواصلاتی کشور در ایام سفرهای 
نوروزی، تشکر و قدردانی کردند. حضرت آیت الله خامنه ای 
در خصوص سفرهای نوروزی این نکته را نیز متذکر شدند که 
اگرچه آمار تلفات تصادف های جاده ای کاهش یافته است اما 
آمار تلفات همچنان بالاست و نیروی انتظامی و دستگاههای 
مسئول باید تلاش کنند، این آمار به  طور مستمر کاهش یابد.

رهبر انقلاب، موضوع امنیت را بسیار مهم و در درجه 
اول اولویت خواندند و با تأکید بر اینکه بدون امنیت، زندگی 
روزمره مردم و فعالیتهای علمی، دانشگاهی، اقتصادی و 
اداره کشور امکان پذیر نیست، گفتند: اقدام و عمل در حوزه 
اقتصاد مقاومتی و شکل گیری شجره طیبه اقتصاد درون زا 
نیز نیازمند امنیت است. حضرت آیت الله خامنه ای بررسی 
ریشه های ناامنی را توسط نیروی انتظامی و دستگاههای 
مسئول حائز اهمیت دانستند و با تأکید بر لزوم کمك همه 
دستگاهها به نیروی انتظامی، خاطرنشان کردند: سلامت، 
دقت و احساس انگیزه بالا در فرماندهان رده بالای نیروی 
انتظامی و رفتارِ انصافاً پدرانه وزیر محترم کشور با نیروی 
انتظامی، فرصت های مغتنمی است که باید بیش از پیش از 

آنها برای رسیدن به اهداف مورد نظر استفاده کرد.
ایشان با تأکید بر لزوم کمك دولت برای ارتقای کمی و 
کیفی نیروی انتظامی، لزوم توجه جدی به موضوع کمك های 

مردمی را مورد اشاره قرار دادند و افزودند: نیروی انتظامی و 
وزارت کشور باید با بررسی دقیق، عرصه های حضور و کمك 
مردمی را مشخص و اعلام کنند. رهبر انقلاب با اشاره به 
گستردگی ارتباط نیروی انتظامی با آحاد مردم، سلامت این 
نیرو را بسیار مهم برشمردند و گفتند: »سلامت فکر، عمل 
و اخلاق در نیروی انتظامی«، ضمن جلب پشتیبانی مردم، 
ارتباط نیرو با قشرهای مختلف مردم را صمیمانه خواهد کرد. 
حضرت آیت الله خامنه ای لازمه سلامت نیروی انتظامی 
را، »وجود نظارت دقیق، همه جانبه و دائمی« دانستند و 
در سراسر کشور  انتظامی  نیروی  دایره حضور  گسترش 
و برقراری امنیت در همه مناطق سکونتی و محیطهای 
زیستی مردم اعم از مناطق حاشیه ای شهرها، مناطق دور 
دست و شهرهای کوچك را مورد تأکید قرار دادند. رهبر 
انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه موضوع »امنیت اخلاقی« 
از موضوعات مهمی  و دغدغه های مردم در این زمینه، 
است که باید مورد توجه نیروی انتظامی قرار گیرد، گفتند: 
اعتیاد، شرارتها و هنجارشکنی ها، موجب تهدید امنیت 
جسمی، جانی و اخلاقی جامعه می شوند، بنابراین باید با 
استفاده از دیدگاههای کارشناسانه انسانهای متفکر و صاحب 
نظر به خصوص در درون نیروی انتظامی، برای مقابله با این 
مسائل، برنامه ریزی دقیق کرد. حضرت آیت الله خامنه ای 
خاطرنشان کردند: در موضوعات مربوط به امنیت اخلاقی، 
بعد از برنامه ریزی دقیق، مستحکم، عقلانی و صحیح، دیگر 
نباید به مخالفت برخی افراد یا فضاسازی های رسانه ای توجه 
شود بلکه باید با توکل بر خدا کار را پیش برد. ایشان شکل 
گیری یك تصویر کاملًا مطلوب از نیروی انتظامی را در ذهن 
مردم ضروری دانستند و تأکید کردند: باید تصویر یك »یار 
مهربان و مقتدر« از نیروی انتظامی، در ذهن مردم ترسیم 
شود. رهبر انقلاب اسلامی افزودند: »اقتدار و قاطعیت بدون 

درونی«،  »سلامت  رحمی«،  بی 
»حضور بهنگام و سریع«، »عطوفت 
و کمك به مردم« و »قانون گرایی« 
ارائه  موجب  که  هستند  عواملی 
تصویری مثبت از نیروی انتظامی 

خواهد شد.
ای،  خامنه  الله  آیت  حضرت 
ساز  زمینه  را  موارد  این  تحقق 
پیشرفت نیروی انتظامی و سهیم 
پیشرفت  در  نیرو  این  شدن 
رهبر  دانستند.  کشور  عمومی 
کشور  پیشرفتهای  روند  انقلاب 
ساله   37 تلاشهای  وجود  با  را 
»مداوم«  و  »خوب«  دشمنان، 
ارزیابی کردند و افزودند: نظام اسلامی به پشتوانه ملت، بینی 
دشمنان را به خاك مالیده است و سعی دشمنان برای ایجاد 
ناامیدی، بدبینی و اختلاف در کشور نیز در عصبانیت آنها از 
پیشرفتهای ایران، ریشه دارد. حضرت آیت الله خامنه ای، 
همه مسئولان و مردم را به مراقبت از وحدت موجود در 
کشور فراخواندند و افزودند: ایجاد دو جریانی، دو فرقه ای و دو 
قطبی از ضربه های مهلکی است که دشمن به دنبال آن است. 
ایشان، وجود برخی ناهنجاریها و کجرویها در جامعه را مانند 
هر کشور دیگری دانستند و افزودند: برای تحلیل کلی اوضاع 
ایران، باید حرکت عمومی را مورد توجه قرار داد که به فضل 

الهی، این حرکت و نگاه غالب، بسیار خوب است.
رهبر انقلاب همچنین فعالیتهای بخش عقیدتی- سیاسی 
نیروی انتظامی را در تقویت ظرافت مندانه انگیزه های دینی 
در ناجا، با ارزش و قابل تقدیر خواندند. ایشان از صبر و بردباری 
خانواده های فرماندهان و کارکنان نیروی انتظامی نیز که 
زمینه ساز خدمات گسترده آنان می شوند، تشکر کردند. 
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، سردار سرتیپ اشتری 
فرمانده نیروی انتظامی با تبریك اعیاد شعبانیه، اعلام کرد: 
»اشراف و کنترل بر مرزها«، »افزایش ظرفیت عملیاتی برای 
مبارزه با اشرار، تروریستها و قاچاقچیان«، »هوشمندسازی 
سامانه ها«، »کاهش تعداد جان باختگان تصادفات رانندگی«، 
»توجه به انضباط در همه ابعاد«، »صیانت از نیروی انسانی« 
و »کمك به تحقق اقتصاد مقاومتی« از برنامه ها و فعالیت های 
نیروی انتظامی است. سردار اشتری افزود: پاسخ به دغدغه ها 
و مطالبات عمومی مبنی بر برخورد با ناهنجاری ها و فساد 
سازمان یافته در اولویت برنامه های کاری نیروی انتظامی قرار 
گرفته که البته نیازمند پیگیری مداوم و همدلی قوای سه گانه 

و دستگاه های مختلف کشور است.

رهبر معظم انقلاب در دیدار فرماندهان و مسئولان نیروی انتظامی:

امنیت، اولویت درجه  یك کشوراست
اخبار

از تعیین تکلیف 800 هزار  سخنگوی قوه قضاییه 
حساب موسسه تعاونی اعتباری ثامن خبر داد و گفت: 
6۹4 هزار پرونده طی سال 13۹4 در شورای حل اختلاف 

مختومه و منجر به صلح و سازش شده است.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
روز یکشنبه در نود وششمین نشست خبری خود، افزود: 
در سال ۹4 اقدام خوبی که از سوی مردم انجام شد، این 
بود که 370 نفر از محکومان به قصاص با رضایت اولیای 
دم از قصاص رهایی یافتند. محسنی اژه ای ادامه داد: این 
تعداد افراد که از قصاص رهایی یافتند مربوط به سال های 
گذشته تا پایان سال ۹4 بوده اند. وی تصریح کرد: قصاص 
حق اولیای دم است و آنان می توانند گذشت کرده و یا 
مصالحه کنند و این تعداد احساس کردند که حق قصاص 
صرفه نظر کنند، البته برخی دیه گرفته و برخی بدون اخذ 
وجه رضایت دادند. محسنی اژه ای همچنین به آمار پرونده 
ها در شورای حل اختلاف در سال ۹4 اشاره کرد و گفت: 
در این مدت 6۹4 هزار پرونده در شوراهای حل اختلاف 
مختومه و منجر به صلح و سازش شده است. وی تصریح 
کرد: این موضوع کار پسندیده ای است که مردم تا زمانیکه 
ناگزیر نیستند با صلح و سازش کار خود را انجام دهند، این 
مفیدتر است. سخنگوی دستگاه قضا گفت: البته تعداد قابل 
توجهی از پرونده ها در دادسرا و دادگاه ها منجر به صلح و 

سازش شده که اکنون آمار آن را نداریم.
در مورد وكلای پرونده های امنیتی

 مشكل خاصی نداریم
محسنی اژه ای ادامه داد: در مورد کسانی که در پرونده 
های امنیتی وکالتی را بر عهده می گیرد تا کنون مشکل 
خاصی نداریم. سخنگوی قوه قضاییه درباره ماده 36 قانون 
مجازات اسلامی درباره کسانی جرم بیش از یکصد میلیون 
تومان داشته اند و هنوز معرفی نشدند، گفت: طبق این 
ماده، احکام آنان هنوز نهایی نشده و برای برخی آنان حکم 
صادر شده و با توجه به اینکه فرصت 20 روز تجدید نظر 
آنان طی نشده، نمی توان جرم آنان را با جزییات بیان کرد.

در مورد فیش حقوقی برخی مدیران
 بیمه مركزی ورود نمی كنیم

محسنی اژه ای در مورد افشاگری های وزیر اقتصاد و 

دارایی در مورد فیش حقوقی برخی مدیران بیمه مرکزی 
گفت: سخنان ایشان را مستقما گوش نکردم و چیزی که 
عنوان شد حقوق 48 میلیون تومانی بود نه 180 میلون 
تومانی. وی افزود:  اگر تخلفی صورت گرفته باید گزارش 
دهند و محمل قانونی برای حل آن پیدا کنند، قوه قضاییه 
وارد نمی شود زیرا این قوه زمانی ورود می کند که جرمی 

اتفاق افتاده باشد.
اموال شناسایی شده زنجانی 
تكافوی بدهی او را نمی دهد

وزیر  بیانات  طبق  که  سئوال  این  به  پاسخ  در  وی 
دادگستری با اعدام زنجانی پولی به کشور بازنمی گردد، 
افزود: اموال شناسایی شده، تکافوی کل بدهی را نمی دهد 
و طبق آخرین آمار از اموال ایشان پنج هزار میلیارد تومان 

محاسبه شده است.
محسنی اژه ای ادامه داد:  بر اموال شناسایی شده ایشان 

از طرف دادستانی نظارت می شود تا از بین نرود.
وی ادامه داد: این پرونده تمام نشده و برای برخی اتهام 
وارد شده اما کیفرخواست صادر نشده و در ادامه پیگیری 
اگر ثابت شودکسانی مرتکب جرمی شدند برای آنها پرونده 
ایجاد می شود. معاون اول قوه قضاییه گفت: از سه نفر در 

بانك مرکزی تحقیق شد ولی اتهام وارد نشده است.
سوءقصد به میرمحمود موسوی 

مساله امنیتی نبوده است
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سئوالی که سوءقصد 
به میرمحمود موسوی به چه دلیلی بوده، گفت: این موضوع 
مساله امنیتی نبوده و احتمالا سرقت، دزدی و امثالهم است 
و اینکه برخی اعلام می کنند که قبلا نیز چنین موردی 
برای این شخص اتفاق افتاده، مشخص نیست و این موضوع 
را در رسانه های دیده ام.وی تصریح کرد: دادستان نیز اعلام 
کرده که از موارد قبلی خبری ندارد، اما موضوع در حد 
مساله امنیتی نیست و امیدواریم این موضوع مشخص 
شود، گرچه تا کنون مساله سرقت از وی مطرح شده است.

 درباره انتشار عكس 
مینو خالقی در فضای مجازی

سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سئوال خبرنگاری 
که آیا موضوع انتشار عکس مینو خالقی مدعی العمومی 

داشته یا نه افزود: اگر وی شاکی باشد دستگاه قضا وارد 
می شود اما در فضای مجازی یك کارگروهی وجود دارد که 
دادستان و شش وزارتخانه از طرف دولت عضو هستند که 
آنها باید تشخیص دهند که این موضوع مصداق مجرمانه 
است یا نه اگر باشد اقدام لازم را انجام می دهند. وی 
خاطرنشان کرد: اگر موضوع انتشار عکس موجب اشاعه 
فحشا شود دادستان به عنوان مدعی العموم وارد کار می 
شود، البته اطلاع ندارم که وی شکایت کرده یا نه اما اگر 

شکایت کند مورد رسیدگی قرار می گیرد.
 پرونده معاون رئیس جمهوری

 در دادسرای تهران است
آخرین  درمورد  همچنین  قضاییه  قوه  اول  معاون 
وضعیت پرونده شکایت دادگستری سیستان وبلوچستان 
از معاون رئیس جمهوری در امور زنان وخانواده گفت: 
همانطور که قبلا اعلام کردم پرونده وی در دادسرای تهران 
است و وی احضار شد و اعلام کرده که مطلب من به این 

شکل که عنوان شده نبوده است.
 ناجا در چارچوب قانون با جرائم ظاهری

 برخورد كند، حمایت می كنیم
محسنی اژه ای افزود: برای ناهنجاری ها قانون داریم، 
برخی ناهنجاری ها علنی و آشکار است به همین دلیل ناجا 
وظیفه دارد برخورد کند که این کار را نیز انجام می دهد. 

به گفته وی، از اقدامات ناجا که در چارچوب قانون با 
هر یك از جرائم ظاهری و مشهود برخورد می کند، حمایت 

می کنیم. 
همه  باید  کرد:  خاطرنشان  قضاییه  قوه  سخنگوی 
مسئولان نسبت به موضوع امنیت اخلاقی اهتمام داشته 
باشند چون اگر جرائم ظاهری در جامعه گسترش پیدا کند 
حتما مشکلاتش از قمه و عربده کشی بالاتر است و از درون 

جامعه را تهی می کند و به فساد می کشاند. 
وی خاطرنشان کرد: دستگاه قضا، ناجا و آحاد مردم 
برای قانون امر به معروف و نهی از منکر که تصویب 
شد، گرچه دولت ابلاغ نکرد اما مجلس آن را ابلاغ کرد، 
همه در برابر آن وظیفه دارند و باید ناهنجاری ها را 
جدی بگیرند، البته ممکن است که ما ضعف قانون هم 

داشته باشیم.

سخنگوی قوه قضاییه خبرداد:

بسته شدن 694 هزار پرونده در شورای حل اختلاف

شما  اسلحه  گفت:  دولت  سخنگوی 
همه  زمان  هم  شماست  میکروفن های 
شبکه های خارجی صدای شما را می شوند، 
اینکه خدا تاکید کرده سخن احسنت بگوئید 
کلام خداست جمع کردن برخی حرف ها 
سخت است مراقبت داشته باشید در کلام 
حیثیت کسی را نبرید و از واژگان مثبت 

استفاده کنید.
نوبخت  محمدباقر  ایلنا،  گزارش  به 
سخنگوی دولت با حضور در همایش فرآیند 
الزامات و راهکارها که برای  قانون گذاری، 
آشنایی نمایندگان مجلس دهم با نحوه کار 
مجلس در محل مجلس قدیم برگزار شد به 
تشریح رویکرد دولت در دستیابی به رشد 8 
درصدی طی برنامه ششم توسعه اشاره کرد. 
او گفت: دولت دو ماموریت دارد. نخست 
تعادل اقتصادی و دیگری رشد اقتصادی 

یا توسعه. نوبخت تشریح کرد: برای انجام 
مامویت اول باید کار از تصویه چهار بازار 
اصلی انجام شود. از سویی دیگر برای رشد 
اقتصادی یا توسعه باید تجارب گذشته مان 
را کنار هم بگذاریم. از پایان جنگ جهانی 
در فرایند توسعه چیزی به نام رشد اقتصادی 
داشتیم. نوبخت تصریح کرد: توسعه زمانی 
قرار  دولت ها  ماموریت های  صدر  در  که 
داشت، حاصل شد  اما معلوم نشد آن ثروتی 
که تولید می شد بین همه توزیع می شود به 
همین دلیل رشد اقتصادی همراه با عدالت 

مبنای توسعه قرار گرفت.
وی با اشاره به کسانی که به برجام انتقاد 
دارند، بیان داشت: دوستانی که نسبت به 
برجام خوشبین نیستند ادعا می کنند ما 
هنوز در وضعیت مشابه قبل به سر می بریم؛ 
اما ما رشد را به 1+ تبدیل کردیم و تورم را تا 

7 درصد کاهش دادیم.
از  نا خرسندی  ابراز  ضمن  ادامه  در  او 
چنین انتقادات بی مبنایی گفت: تشکیک 
کردن در آمار های رسمی مثل این است 
که کسی در نتیجه آزمایش خونش خود 
تشکیک کند و زمانی که دکتر می گوید 
چربی خون او دچار مشکل است، بگوید من 

حس نمی کنم.
نوبخت در همین رابطه افزود: فرمول 
انجام کار ما مشخص است. محاسبات آن 

فرمول هایی دارد.
در خلال  نماینده ای  رابطه  همین  در 
که  کرد  اعتراضی  نوبخت  صحبت های 
خدمت  در  بنده  گفت:  پاسخ  در  نوبخت 
صدور  مرحله  بدهید  اجاره  هستم.  شما 
اعتبارنامه ها و تصویب آن ها به اتمام برسد 
من به همه سوالات عزیزان پاسخ خواهم 

داد. وی در خصوص سوال فاطمه حسینی 
مسائل  در خصوص  تهران  مردم  نماینده 
مربوط به زنان در برنامه ششم گفت: درمورد 
زنان باید ببینید دید ما چگونه است و اینکه 
زنان برای توسعه چه نقشی دارند که این 
در برنامه سالانه آمده است. ما این برنامه را 
خدمت شما عزیزان ارائه خواهیم داد. چه 
این برنامه تصویب بشود یا نه ما در خدمت 

شما هستیم. 
نوبخت در پایان خاطرنشان کرد: اسلحه 
شما میکروفن های شماست. هم زمان همه 
شبکه های خارجی صدای شما را می شوند. 
اینکه خدا تاکید کرده سخن احسنت بگوئید 
کلام خداست. جمع کردن برخی حرف ها 
سخت است. مراقبت داشته باشید در کلام 
حیثیت کسی را نبرید و از واژگان مثبت 

استفاده کنید.

نوبخت خطاب به منتخبان مجلس دهم:

حیثیت كسی را نبرید

منتخب مردم تهران در مجلس دهم درباره برخی حمایت  ها و اظهارنظرها پیرامون ریاست 
مجلس دهم با تاکید بر اینکه تعیین ریاست مجلس جزو اختیارات نمایندگان مجلس است 

گفت: این مجلس دهم است که باید در مورد ریاست مجلس تصمیم گیری کند.
محمدرضا عارف در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به جلسه روز شنبه فراکسیون امید اظهار 
کرد: در جلسه روز گذشته مباحث کلی درباره ضرورت تشکیل فراکسیون و تصویب کلیات 

اساسنامه پیشنهادی مطرح شد.
وی درباره تعیین تکلیف ریاست مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه این موضوع پس 
از تشکیل فراکسیون ها باید مورد بررسی قرار گیرد اظهار کرد: قطعا موضوع ریاست مجلس 
دهم در فراکسیون ها مطرح می شود به همین جهت امیدواریم اساسنامه فراکسیون ها هفته 
آینده تایید و هیات رییسه آن ها تشکیل شود تا بحث بر سر مدیریت مجلس آینده و موضوع 

ریاست مجلس آغاز گردد.
منتخب اول مردم تهران با اشاره به برخی حمایت  ها و اظهارنظرها درباره ریاست مجلس 
دهم با تاکید بر اینکه تعیین ریاست مجلس جزو اختیارات نمایندگان مجلس است گفت: این 

مجلس دهم است که باید در مورد ریاست مجلس تصمیم گیری کند.
عارف با بیان اینکه تعیین ریاست مجلس بحث خارج از مجلس نیست افزود: 2۹0 نماینده 
مجلس باید در مورد مدیریت مجلس تصمیم گیری کنند و قاعدتا در این موضوع فراکسیون ها 

نقش مهمی را بر عهده دارند.

منتخب مردم تهران در مجلس دهم همچنین در پاسخ به این پرسش که چنانچه ریاست 
مجلس بر عهده فرد دیگری به جز جنابعالی قرار بگیرد چه رفتاری از خود نشان می دهید، 
با تاکید بر اینکه این فراکسیون اکثریت است که رییس مجلس را تعیین می کند اظهار کرد: 
ما نیز همان گونه که شعارمان قانون مداری است به قانون تمکین می کنیم؛ هرکس که رییس 

مجلس شد سایرین باید از قانون تمکین کنند.
وی همچنین درباره نحوه تعامل با علی لاریجانی گفت: ما هر دو در دو فراکسیون مختلف 
هستیم که باید با یکدیگر تعامل داشته باشیم. باید تلاش داشته باشیم که در مجلس با تفاهم 

حرکت و کار کنیم.
عارف در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه آیا با افرادی که میثاق نامه انتخاباتی 
خود را زیر پای گذاشته اند و به جناح مقابل نزدیک شده اند برخوردی صورت خواهد گرفت، 
تصریح کرد: هیچ گونه زیر پاگذاشتن میثاق نامه ای را تایید نمی کنیم. همه این موضوعات 
شایعه است؛ باید منتظر بمانیم تا پس از اینکه فراکسیون ها تشکیل شد این موضوع نیز 

مشخص شود.
منتخب اول مردم تهران در پایان درباره وضعیت مینو خالقی منتخب مردم اصفهان با 
اشاره به ارجاع پرونده وی به هیات حل اختلاف قوا اظهار کرد: امیدواریم این موضوع سریع تر 
حل شود و پرونده به مجلس ارجاع داده شود تا خود مجلس براساس آیین نامه داخلی در 

این رابطه تصمیم گیری کند.

محمدرضاعارف:

فراكسیون اكثریت رییس مجلس را تعیین می كند

جلال خوش چهره



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,607,000یک مثقال طلا

1,063,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,380,000سکه بهار آزاد ی

10,395,000سکه امامی

5,330,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,960,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

یک کارشناس صنعت هواپیمایی تشریح کرد :

صرفه اقتصادی راه اندازی 
پرواز مستقیم ایران - آمریکا 

تعداد قابل توجه تقاضا برای سفر به آمریکا در طول سال باعث شده این مسیر به یکی 
از پرتقاضاترین مسیرهای هوایی بین المللی کشور تبدیل شود و از این رو در صورتی که 
ایرلاین های ایرانی بتوانند برای آن برنامه پروازی مدون طراحی کنند، قطعا در رقابت با 

ایرلاین های منطقه دست بالا را خواهند داشت. 
علیرضا بحیرایی کارشناس صنعت هوایی در گفت و گو با ایسنا، تصریح کرد: با لغو تحریم ها 
ایرلاین های ایرانی می توانند بار دیگر با بازارهای بین المللی ارتباط مستقیم گرفته و نسبت 
به خرید هواپیماهای نوساز اقدام کنند. این موضوع هم برای هواپیماهای کوچک و با برد پایین 
اهمیت دارد و هم برای هواپیماهای بزرگ و غول پیکری که در توافق اخیر ایران با ایرباس 
نامشان به ثبت رسیده است.  به گفته وی هواپیماهایی مانند ایرباس 380 که برخی نسبت 
الزام خرید آن تردید داشتند، می تواند در محوریت یافتن مسیرهای بین المللی و طولانی از 
خود عملکردی قابل توجه به ثبت برسانند و اینکه از هم اکنون برخی ایرلاین ها نسبت به 
امکان پذیر بودن افزایش مسیرهای طولانی ابراز امیدواری می کنند ریشه در تجهیز دوباره 
ناوگان کشور دارد.  این کارشناس با اشاره به سود کلانی که ایرلاین های منطقه در سفرهای 
سال های اخیر ایرانیان به جیب زده اند، اظهار کرد: اگر ما توان زیرساختی لازم برای ایرلاین 
هایمان را فراهم کنیم، قطعا بسیاری از مسیرهایی که تاکنون از سوی این شرکت ها مدیریت 
می شده به شرکت های داخلی منتقل خواهد شد.  بحیرایی با بیان اینکه ایرلاین های ایرانی 
حتی می توانند به پروازهای اروپایی نیز قناعت نکنند، تاکید کرد: در قاره آمریکا تعداد زیادی 
از ایرانیانی ساکن اند که در طول سال به کشور سفر کرده و برنامه های ثابتی برای رفت و آمد 
دارند. تاکنون مدیریت این پروازها را ایرلاین های حاشیه خلیج فارس انجام می دادند و ما با 
توجه به محدودیت ها از خیر این سفرها گذشته بودیم.  وی ادامه داد: با رسیدن هواپیماهای 
غول پیکری مانند ایرباس 380 نه تنها ما از نظر فنی امکان پرواز به مسیرهای دوردست 
را پیدا می کنیم که حتی با توجه به تعداد بالای تقاضای پرواز می توان به استفاده از تمام 
ظرفیت این هواپیماها برای برنامه سفری ثابت و هفتگی فکر کرد.  بحیرایی خاطر نشان کرد: 
در صورتی که با طی شدن مقدمات لازم و البته صلاحدید مسئولان و توافق های نهایی، 
ایرلاین های ایرانی نیز بتوانند در مسیرهای طولانی اقدام به پرواز کنند، قطعا می توان هم به 
صرفه اقتصادی بزرگ فکر کرد و هم در عرصه رقابت با ایرلاین های کشورهای خلیج فارس، 

اقدامی قابل توجه انجام داد. 

معاون وزیر نفت با اشاره به اکراه وزارت نفت از دو نرخی کردن 
بنزین تصریح کرد که سقف مصرف بنزین به گونه ای تعیین می شود 

که کمتر نیاز به رجوع به نرخ دوم بنزین ایجاد شود. 
به گزارش ایسنا،  عباس کاظمی در نشست خبری خود در حاشیه 
نمایشگاه نفت گفت: دولت در سال گذشته تلاش کرد با تک نرخی 

کردن بنزین از نظر اقتصادی این مقوله را شفاف کند. 
وی با اشاره به اینکه فلسفه مجلس برای مصوبه اخیر خود ادامه 
استفاده از کارت سوخت است، ادامه داد: دو نرخی شدن پیشنهاد 

دولت نبوده و پیشنهاد مجلس است. 
معاون وزیر نفت و مدیر عامل شرکت ملی پالایش و پخش تصریح 
کرد: سهمیه بنزین برای نرخ اول طوری تعیین می شود که نیاز 
واقعی مردم را حل کرده و نیازی به استفاده از بنزین با نرخ دوم 

نباشد. 
کاظمی با اشاره به اینکه در دوران دو نرخی بودن بنزین ۹0 درصد 
مصرف کنندگان از بنزین سهمیه ای با نرخ اول استفاده می کردند، 
خاطر نشان کرد: وزیر نفت از دو نرخی کردن به دلیل تجارب 
گذشته دوران سهمیه ای بودن بنزین اکراه دارد و سهمیه را طوری 

تعیین می کند که مردم نخواهند از سهمیه دوم استفاده کنند. 
وی همچنین درباره ی برندسازی جایگاه های سوخت با اشاره به 
اینکه شرکت ملی پالایش و پخش به عنوان دارنده بیشترین مشتری 
20 میلیون مشتری دارد، گفت: برندسازی یک رقابت کیفی را ایجاد 
می کند. معاون وزیر نفت و مدیر عامل شرکت ملی پالایش و پخش 
ادامه داد: بسیاری از مردم از خدمات جایگاه داران گله دارند و در 
صورت برندسازی صاحب برند باید پاسخگوی مشتری بوده که در 

عرضه سوخت از نظر کمی و کیفی انحرافی نداشته باشد. 

شله زرد نذری مالیات ندارد 
وی با تاکید بر اینکه این شرکت به صورت ماهانه مالیات ارزش 
افزوده و درآمد خود را پرداخت می کند گفت : با این حال اداره 
دارایی از ما مالیات فروش نفت را طلب می کند در حالیکه ما نه نفت 
را میخریم و نه می فروشیم، ما نفت را رایگان به پالایشگاه میدهیم 
و در مقابل شرکت نفت ضامن می شویم؛ باید گفت شله زرد نذری 

مالیات ندارد که مالیات فروش نفت را بدهیم. وی ادامه داد: در واقع 
ما در مقابل شرکت نفت ضامن تحویل نفت به پالایشگاه ها میشویم 
و وجه ضمانت ما نیز محصولی است که از پالایشگاه دریافت می 
کنیم. وی تصریح کرد: ما ماهانه 600 میلیارد تومان مالیات بر ارزش 
افزوده و 6 میلیارد تومان مالیات بر درآمد می پردازیم که این میزان 
را تا کنون پرداخته ایم و حاضریم روزانه پرداخت کنیم.  وی با اشاره 

به اینکه حساب های شخصی مدیران و حساب های شرکت پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی مسدود نشده گفت: شنیده ام که به 
دلیل اختلاف مالی حساب برخی پالایشگاه ها بسته شده است. وی 
همچنین در مورد خرید بنزین از پتروشیمی بندر امام عنوان کرد: 
پتروشیمی بندر امام اعلام کرد که با تغییر فرایند و خوراک بنزین 
یورو 4 تولید می کند و ما این فرآیند را از اسفند 13۹3 و مرداد 
13۹4 فرایند این پتروشیمی را بررسی و تولید بنزین یورو 4 را تایید 
کردیم. وی افزود : از گزارش پژوهشگاه در این مورد خبری ندارم اما 
اطمینان می دهم بنزین تو لیدی این پالایشگاه کیفیت کافی دارد. 

 ایران از سال96صادركننده بنزین می شود 
کاظمی  در بخش دیگری از سخنان خود افزود: به دلیل تولید 
بالای مازوت در پالایشگاه های کشور، بیشتر پالایشگاه ها دارای 
سودآوری کمی هستند که در نظر داریم این فرآیندها را اصلاح 
کنیم.وی اضافه کرد: بر این اساس قرار است تولید مازوت در 
پالایشگاه های کشور به زیر 10 درصد کاهش یافته و در مقابل 
تولید بنزین استاندارد در کشور افزایش یابد.این مقام مسئول 
با بیان اینکه ۹ پالایشگاه کشور روزانه یك میلیون و 800 هزار 
بشکه نفت را پالایش می کنند، ادامه داد: از اوایل سال آینده با 
راه اندازی پالایشگاه ستاره خلیج فارس، ایران صادرکننده بنزین 
خواهد شد.وی در ادامه به افزایش تولید بنزین یورو4 در کشور 
اشاره کرد و گفت: در نظر داریم بزودی شبکه توزیع بنزین یورو 
چهار را گسترش داده و از هشت به 15 شهر افزایش دهیم.

کاظمی با بیان اینکه با سرمایه گذاران خارجی برای مشارکت در 
نوسازی پالایشگاه های ایران مذاکره شده است، گفت: قرار است 
شماری از پالایشگاه ها از جمله پالایشگاه آبادان، اصفهان، تهران و 

بندرعباس بهسازی شوند.

از سوی معاون وزیر نفت:

نحوه تعیین سهمیه بنزین اعلام شد 
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معاون برنامه ریزی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات معتقد 
است که شرکت مخابرات ایران مانند یک گنج است که باید 

تلاش شود این شرکت به ارزش اصلی خود بازگردد. 
برات قنبری در گفت وگو با ایسنا، به ارائه ی توضیحاتی 
درباره روند اصلاح ساختار مدیریتی مخابرات پرداخت و عنوان 
کرد: در دوره گذشته یکی از بحث هایی که همواره پیش روی 
مخابرات قرار داشت، بحث تعرفه ها بود که این مساله کمی 
کار را دشوار می کرد. حال تصمیم ما آن است که در گام اول 
آنچه موجب اختلاف می شود از بین رفته و نوعی وفاق در 
این شرکت ایجاد شود. رییس هیات مدیره مخابرات در دور 
جدید همچنین عنوان کرد: از سوی دیگر وزارت ارتباطات 
به تضمین  آنها ملزم  براساس  به دنبال دارد که  وظایفی 
استمرار خدمات بوده و مواردی مانند رتبه جهانی، سرویس 
مردم، کیفیت خدمات و مواردی از این دست جزو وظایف 
و مسوولیت های این وزارتخانه به شمار می رود. وی ادامه داد: 

برهمین اساس اکنون لازم است برای آینده بهتر این شرکت 
و برنامه ریزی به گونه ای که اهداف برنامه ششم توسعه محقق 
شود تصمیمات لازم گرفته شود. اکنون نگاه ما آن است که 
گذشته را فراموش کنیم و نگاهی به آینده داشته باشیم. معاون 
برنامه ریزی وزارت ارتباطات افزود: ساختار شرکت مخابرات 
ایران به نظر می رسد با ساختار بنگاهی فاصله داشته و این 
شرکت همان ساختار مدیریت دولتی قبل را حفظ کرده است، 
اما باید برنامه ریزی های لازم در زمینه های جایگاه موبایل، ارائه 
سرویس، توسعه و غیره در نظر گرفته شود که اکنون هم 
در این حوزه ها کارهایی انجام شده و مطالعاتی صورت گرفته 
و حتی از مشاوران خارجی زیادی نیز کمک گرفته شده تا 
اوضاع به شیوه ی بهتری پیش رود. قنبری در ادامه در پاسخ 
به این سوال ایسنا در ارتباط با انتقادات سابق اش نسبت به 
واگذاری مخابرات اظهار کرد: اکنون هم معتقدم مخابرات 
یک گنج است و همان ارزش 120 هزار میلیارد تومانی را 

دارد به همین دلیل حرف های گذشته خود را نقض نمی کنم، 
این دارایی اکنون به گل نشسته اما اگر یک کشتی به گل 
بنشیند از ارزش خود کشتی چیزی کاسته نخواهد شد پس 
لازم است کشتی راکد مخابرات به آب انداخته شود و توسعه 
پیدا کند. معاون برنامه ریزی وزارت ارتباطات در ارتباط با 
این که اکنون هیات مدیره جدید این شرکت چه راهکاری 
را برای حل مشکلات مخابرات مدنظر قرار داده اند، گفت: در 
حال حاضر این شرکت یک بازار 80 میلیونی در داخل کشور 
دارد و از سوی دیگر بازار منطقه نیز در دست ماست. اکنون 
استان های ما حدود 400 میلیون بازار منطقه ای دارند. وی 
در ادامه با تاکید بر اینکه علاوه بر درآمد این بازار امکان ورود 
سرمایه گذاران خارجی نیز وجود دارد گفت: باید در اولین گام 
همدلی را مورد توجه قرار داد و برهمین اساس پیش رفت. ما 
نباید فکر کنیم که چه اتفاقی رخ داده که یکباره اختلافات 
برطرف شده است. رویکرد مناسب آن است که اگر اختلافی 
در حوزه های فنی، حاکمیتی، سیاسی، مالکیتی وجود دارد 
این اختلاف توسط متخصصان آن حوزه پیگیری شود و 
هیات مدیره تنها بحث مباحث مدیریتی را پیگیری کند. 
قنبری در ارتباط با تعرفه های جدید مخابراتی از اعلام هرگونه 
نظر، پیشنهاد و قیمتی خودداری کرده تنها به ذکر این نکته 
بسنده کرد که این موضوعات مورد بررسی قرار خواهد گرفت 
و پیشنهادات مربوطه مطرح می شود. معاون برنامه ریزی وزارت 
ارتباطات در پایان در خصوص به روزرسانی خدمات مخابرات 
هم متذکر شد: یکی از اهداف ما به روز رسانی خدمات است 
که البته این مهم 12 سال پیش عملیاتی شده و ما اکنون 
باید کاری کنیم که حداقل اوضاع به حالت قبل بازگردد. در 
زمینه ی تعرفه ها نیز قطعا مردم با یک نرخ و تعرفه معقول قادر 
به دریافت خدمات خواهند بود البته باید توجه داشت که قرار 
نیست تمام سرمایه شرکت از این طریق تامین شود، چرا که 
در این حوزه تنوع خدمات از اهمیت بسیاری برخوردار است. 

 مافیایی که خودروهای تصادفی و چپی را به صورت غیر اصولی تعمیر می کند و به عنوان 
خودروی بی رنگ و بدون تصادف می فروشد، با جان و مال خریداران از همه جا بی خبر بازی 

می کند. شغل این مافیا، »خون خواری« است. 
به گزارش ایسنا، سال هاست که خرید خودروهای تصادفی و چپی، تعمیر غیر اصولی و فروش 
این خودروها به عنوان خودروی به اصطلاح بی رنگ، به تجارت پر سودی در بازار خودروهای 

دست دوم کشور تبدیل شده است. 
تجارت سیاه خرید و تعمیر غیر اصولی خودروهای تصادفی در حدی توسعه یافته که برخی 
از خیابان های پایتخت به مرکز و پاتوقی برای خرید و فروش و تعمیر خودروهای تصادفی 

تبدیل شده است. 
خریداران خودروهای تصادفی افرادی هستند که خودروهای با تصادف شدید و چپی را 
به قیمت پایینی از مالکان آنها خریداری می کنند. این افراد به جای تعمیر اصولی چنین 
خودروهایی، با استفاده از صافکارهای ماهری که در تیم کاری خود دارند این خودروها را به 
شکل غیر اصولی و غیر ایمن، بازسازی کرده و پس از آن به عنوان خودروی سالم، بدون تصادف 

و بدون رنگ، به خریداران بی خبر می فروشند. 
در تجارت این مافیا، خودروهای چپی که باید تعمیر اساسی شده و اتاق آنها با اتاق نو تعویض 
شود، سرهم بندی می شوند تا آنها بتوانند بدون پرداخت هزینه میلیونی خرید اتاق نو و تعویض 

آن، خودروی سرهم بندی شده را به قیمت خودروی بدون تصادف و بی رنگ، بفروشند. 
این افراد برای بازسازی خودروهای تصادفی و چپی در مواردی بخش هایی از اتاق خودرو را 
برش داده )جدا کرده( و بخش جدیدی را به آن جوش دهند. در این موارد از اتاق یک خودروی 

تصادفی یا اوراقی دیگر برای تعمیر سطحی چند خودروی تصادفی و چپی استفاده می شود. 
به عنوان مثال در یکی سمت چپ خودرو نیاز به برشکاری دارد و در دیگری سمت راست یا 
عقب و جلو. بنابراین اتاق خودرو را از جای لازم برش داده و به خودروی دیگر جوش می دهند؛ 

کاری که ایمنی خودرو را بیش از پیش کاهش می دهد. 
این وضعیت در حالی است که از نظر قانونی و اصول فنی، اتاق بسیاری از خودروهای تصادفی 
و چپی برای تعمیر باید تعویض شود که البته موضوع تعویض اتاق در سند آن قید شده و افت 

قیمت خودرو را به دنبال دارد. 
بنابراین مافیای خرید و فروش خودروهای تصادفی این خودروها را به صورت غیر اصولی 
تعمیر کرده و به خریداران می فروشند. در این موارد خریداران این خودروها پس از بروز 

تصادف و مراجعه به تعمیرگاه ها متوجه تصادفی و چپی بودن خودروی خریداری شده خود 
می شوند. این در حالی است که قیمت یک خودروی سالم و به اصطلاح بی رنگ را به این 

مافیا پرداخته اند. 
مسئولان پلیس راهنمایی و رانندگی می توانند برای بررسی ابعاد فعالیت این مافیای خون خوار 
که مال و جان مردم را هدف گرفته است، سری به پاتوق  خرید و فروش خودروهای تصادفی 
در حوالی خیابان آزادی در یکی از خیابان های محله طرشت بزنند. جایی که پارکینگ هایش به 

جای خودروهای نو، میزبان انبوهی از خودروهای چپی و تصادفی است. 
تنها در روز "واقعه" است که ماهیت واقعی این خودروها و تصادفی و غیر ایمن بودن شان 
مشخص و  آشکار می شود، البته در روز واقعه برای خریداران و سرنشینان این خودروها، کار از 

کار گذشته است؛ خریداران تاوان سودجویی این مافیا را با مال و جانشان می دهند. 

 اگرچه برخی از کارشناسان و مقامات دولتی پیش بینی 
می کردند که نیمه دوم امسال رکود از بازار مسکن رخت 
می بندد، اما همچنان نشانه ها و علائم در بازار مسکن، از ادامه 

رکود در بازار حکایت دارد.
به گزارش خبرآنلاین، از سال ۹2 رکود سنگینی بر بازار 
مسکن سایه انداخت و تمهیدات و برنامه ریزی ها برای مقابله 
با این معضل کارساز نشد؛ به طوری که امید به رونق این 
بازار از سالی به سال دیگر رسید و تمام فکر و ذکر مردم و 
مسوولان به آینده معطوف شد تا سناریویی را بنویسند که 

این آشفته بازار به سامان برسد.
در این، بین اگرچه اتفاقاتی همچون برجام و یا پرداخت وام 
160 میلیونی رقم خورد و انتظارها را به سمت گره گشایی از 
مشکلات این بخش برد، اما گزارش های میدانی و نیز صحبت 

بسیاری از کارشناسان بازگوی چیز دیگری است.
کارشناسان معتقدند که عاملی که باعث شده رکود از 
اقتصاد ایران نرود، بدهی سنگین دولت به پیمانکاران است.

بدهی ای که رقم آن از سوی اسحاق جهانگیری، معاون اول 
رییس جمهور 380 هزار میلیارد تومان اعلام شده است. 
جهانگیری دیروز در همایش »فرآیند قانونگذاری؛ الزامات و 
راهکارها« با اشاره به گزارش وزیر اقتصاد در صحن علنی 
مجلس عنوان کرد: »حدود 380 هزار میلیارد تومان بدهی 
دولت به بخش خصوصی است؛ در حالی که در تمام دنیا 

برای پرداخت بدهی دولت اوراق بدهی منتشر می کنند.«
بیت الله ستاریان، کارشناس بخش مسکن در این خصوص 
گفته است: »بدهی بسیار فاحشی از دولت قبل به دولت 

جدید منتقل شده و دولت به بخش های مختلف مثل بانک ها 
و پیمانکارها و از طرفی به مجموعه سازمان ها بدهکار شده 

است.«
به اعتقاد وی، »این بدهی1.5 برابر بودجه سالانه خودش 
است و این مسایل باعث شده که ما رکودی سنگین داشته 

باشیم.«
در این میان، در حال حاضر بخش بزرگی از درآمد اقتصاد 
ایران از نفت تامین می شود؛ درآمدی که کم و زیاد شدنش 
تاثیرات مثبت و منفی بر اقتصاد و البته روند توسعه می گذارد. 
وقتی نفت روزهای پرپولی را دارد، هم می تواند آفت باشد 
که بدان بیماری هلندی می گویند و هم می تواند عاملی 
برای توسعه باشد؛ به شرط آنکه در پروژه های سرمایه ای 
و توسعه ای صرف شود. برای اقتصادهایی مثل ایران که به 
درآمد نفتی وابسته است، کاهش بهای نفت بر روی حتی 
درآمدهای دولت، مثل درآمدهای گمرکی و مالیاتی اثر 
می گذارد. همه این عوامل در کنار رکودی که بدان دچار 
هستیم، موجب شده تا دولت نتواند با همه تلاش هایی که 

برای خروج اقتصاد از رکود داشته، به موفقیت برسد.
البته در این شرایط رکودی، حامد مظاهریان، معاون وزیر 
راه و شهرسازی معتقد است که »رکود فعلی بازار بهترین 
شرایط را برای خریداران دست به نقد مسکن فراهم کرده 
است، چون هیچگاه چنین زمان طولانی ای در تاریخ اقتصاد 
مسکن کشور نداشته ایم که قیمت این کالا ثابت بماند و حتی 
اگر براساس شاخص های تورم محاسبه کنیم، حتی می توان 
نام آن را کاهش قیمت مسکن گذاشت.« نکته ای که می توان 

در گزارش های میدانی از شهرهای جدید به روشنی دید؛ به 
طوری که رکود سنگین بازار مسکن در شهر تهران موجب 
شده که شهرهای جدید هم از رونق بیفتند و خرید و فروش 

در این شهرها به پایین ترین حد خود برسد. 
ایرج رهبر، یکی از اعضای انجمن انبوه سازان استان تهران با 
تایید این موضوع، گفته است: »رکود بازار مسکن در تهران، 
تاثیر زیادی را در شهرهای جدید گذاشته و کاهش قیمت 

بسیاری را داشته است.«
در این شرایط در حال حاضر سوالی که ذهن بسیاری را 
درگیر کرده، این است که برای رونق بازار مسکن در سال ۹5 
چه باید کرد؟ در نظرسنجی ای که در این خصوص چندی 
کاربران  گرفت،  صورت  خبرآنلاین  خبرگزاری  در  پیش 

خبرآنلاین پیشنهاد افزایش قدرت خرید مردم را دادند.
یکی از کاربران خبرآنلاین معتقد بود که »قیمت های 
مسکن با قدرت خرید مردم هیچ تناسبی ندارد. باید قدرت 
خرید را بالا برد؛ البته نه با وام هایی که قدرت بازپرداخت 
اقساط آن وجود ندارد و یا قیمت ها را به گذشته باز گرداند.«

همچنین برخی تحلیل ها حکایت از آن دارد که یکی 
افزایش   ،۹5 سال  در  مسکن  بازار  رونق  روش های  از 
سرمایه گذاری در ساخت وساز و تولید است که سرمایه گذاری 
خارجی و افزایش مناسبات با سایر کشورها در بخش مسکن 

به عنوان یک گزینه مهم و تاثیرگذار تلقی می شود. 
به هرحال بخش مسکن یکی از تاثیرگذارترین بخش های 
اقتصادی است که در صورت رونق حدود 150 شغل در 

حوزه کسب وکار به دنبال آن رونق خواهد گرفت.

معاون وزیر ارتباطات: 

مخابرات گنج است باید به ارزش اصلی خود بازگردد

فروش خودروهای چپی به اسم بی رنگ 

این مافیا »خون خوار« است 

رکود چه زمانی از بخش مسکن می رود؟

 سایه بدهی دولت روی بازار مسکن

وزیر راه و شهرسازی: 

نباید از زمین به دیده تجاری استفاده شود 
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه تامین رفاه مردم و توسعه ملی یکی از اهداف اصلی دولت 
است، گفت: متاسفانه استفاده تجاری از زمین در شهرها سبب شده است کیفیت زندگی در 

بیشتر شهرهای کشور تنزل پیدا کند. 
عباس آخوندی روز یکشنبه در مراسم تودیع و معارفه مدیران عامل قدیم و جدید سازمان 
زمین و مسکن افزود: زمین دولت در شهرها باید در اختیار منافع ملی باشد تا بتوانیم زندگی 

شهری را در تمام شهرهای کشور ارتقا بخشیم.
وی از تجارت زمین در کشور انتقاد کرد و گفت: باید تلاش کنیم در جهت ارتقای کیفیت 
زندگی ، بازآفرینی شهری را مورد توجه جدی قرار دهیم اما متاسفانه مدت هاست در ایران 

دولت تاجر به افکار مردم رخنه کرده است و باید این وضعیت تغییر پیدا بکند.
وی با بیان اینکه نباید از زمین به دیده تجاری استفاده شود، گفت: بازآفرینی شهری و 
احیای آن با تمام امکانات زیستی اشکال ندارد اما اینکه از زمین بعنوان تجارت استفاده 
شود، درست نیست.وی با اشاره به وظایف سازمان ملی زمین و مسکن تاکید کرد: سازمان 
ملی زمین و مسکن بعنوان خزانه دار زمین در کشور ماموریت بزرگی بر عهده دارد و باید از 
ظرفیت های خود برای بهسازی و بازآفرینی شهری استفاده کند.وزیر راه و شهرسازی گفت: 
در بیشتر سفرهای رئیس جمهوری محترم به استان ها انتقال آب از دریای خزر به سمنان، از 
دریای عمان به مشهد و انتقال آب از خلیج فارس به کرمان مطرح می شود، در حالی که اگر 
تدبیر کنیم متوجه می شویم انتقال آب به این شهرها ده ها هزار میلیارد تومان هزینه دارد.

آخوندی افزود: در حالی که مشهد برای سکونت یك میلیون و 800 هزار نفر گنجایش داشت 
هم اکنون جمعیت این شهر به بیش از سه میلیون نفر افزایش یافته، زیرا همواره در اطرف 
این شهر زمین به صورت نامناسبی توزیع شده است.وی گفت: قرار است در شهر جدید 
پردیس 400 هزار نفر سکونت کنند در حالی که آب آشامیدنی این شهر تنها برای 50 هزار 
نفر کافی است و ما باید با سختی های زیادی آب مورد نیاز این شهر را تامین کنیم.وزیر راه و 
شهرسازی با اشاره به اینکه هر جایی به این زودی ها شهر نمی شود و برای ایجاد شهرهای 
مناسب باید تلاش های زیادی صورت گیرد، گفت: یك سوم جمعیت شهری ایران در 1۹ هزار 
هکتار اراضی شهری در وضعیت نابسامانی قراردارد و بیشتر این افراد در حاشیه شهرها، بافت 
های میانی، بافت های تاریخی و یا روستاهای کنار شهرها زندگی می کنند.آخوندی تاکید 
کرد: متاسفانه شهرهای ما از درون فرسوده شده است و با رشد نامناسب هم اکنون در بیشتر 
شهرهای کشورمان مشکلات بسیار زیادی وجود دارد.وی گفت: در 35 سال گذشته با انجام 
ساخت و سازهای مورد نیاز در دور دست ها متوجه شدیم هنور در بخش مسکن هیچ مشکل 
حل و فصل نشده و این سبب فرسودگی در داخل شهرها شده بطوری که کیفیت زندگی 
مردم در شهرها تنزل پیدا کرده است.آخوندی اظهار داشت: در بیابان ساختن یك واحد 
مسکونی بسیار راحت است اما احیای بافت های فرسوده شهری کار بسیار بزرگی است که 
مشکلات خاص خود را می تواند داشته باشد.وی گفت: شهر یك محیط یك بار مصرف نیست 
که از آن جدا شویم و این که اعلام می کنند در بیابان واحدهای مسکونی زیادی ساخته ایم 
نمی تواند افتخار ما باشد.شهرها یك سازمان اجتماعی هستند و تقلیل دادن شهرها به کالبد 
مسکن بزرگترین انحراف شهری در ایران بوده است.وزیر راه وشهرسازی اظهار داشت: تمایل 
زیادی وجود دارد که باز هم زمین های اطراف شهرها را واگذار کنیم در حالی که ما باید به 

نتایج آن بیاندیشیم که نتیجه آخر ما با واگذاری این اراضی چه خواهد بود.

معاون وزیر صنعت:

 81 درصد كارخانه های كشور فعالند 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس سازمان صنایع کوچك و شهرك های صنعتی 

ایران گفت: 81 درصد واحدهای صنعتی به بهره برداری رسیده کشور فعال هستند. 
به گزارش ایرنا، علی یزدانی روز یکشنبه در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کهگیلویه و 
بویراحمد در یاسوج افزود: 1۹ درصد از کل واحدهای صنعتی به بهره برداری کشور غیرفعالند 
ضمن آنکه بخشی از واحدهای صنعتی فعال با پایین تر از ظرفیت خود فعالیت می کنند.

یزدانی بیان کرد: مجموع کارخانه دارای پروانه بهره برداری کشور 87 هزار و 65۹ واحد است. 
وی تعداد کارخانه های در تملك بانك های کشور را یك هزار و ۹۹ واحد اعلام کرد و گفت: 
25 درصد این واحدها اکنون غیرفعال و 75 درصد با ظرفیت های مختلف فعالند. یزدانی 
اظهار کرد: 37 هزار و 120 واحد صنعتی در شهرك های صنعتی کشور قرار دارند که از این 
تعداد بیش از 34 هزار و 500 واحد آن صنایع کوچك هستند که زیر 10 نفر اشتغال دارند. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اکنون ۹۹ هزار و 840 کارخانه در سطح کشور 
در دست ساخت است که پنج درصد آن بالای 80 درصد، چهار درصد بین 60 تا 80 درصد، 
شش درصد آنها بین 40 تا 60 درصد و هفت درصد نیز بین 20 تا 40 درصد پیشرفت 
فیزیکی دارند. یزدانی افزود: 78 درصد واحدهای صنعتی در دست ساخت کشور بین صفر 
تا 20 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. وی تعداد شهرك ها و ناحیه های صنعتی در حال بهره 
برداری کشور را ۹48 واحد اعلام کرد.  یزدانی اظهار کرد: برنامه فعال کردن 10 هزار واحد 

صنعتی غیرفعال کشور در دست اقدام است. 
رئیس سازمان صنایع کوچك و شهرك های صنعتی ایران تاکید کرد: سیاست وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و این سازمان خروج صنعت از وضعیت کنونی است. یزدانی بیان کرد: در 
نخستین گام در سال جاری کمیته تخصصی رونق در همه استان های کشور تشکیل شد 
که پیگیر بررسی مشکلات واحدهای صنعتی غیرفعال است. وی عنوان کرد: این کمیته پس 
از پالایش و رصد پرونده واحدهای دارای مشکل، حمایت هایی را برای به حرکت درآوردن 
آنها اجرا خواهد کرد. یزدانی اظهار کرد: این کمیته که زیرمجوعه کارگروه ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید استان هاست به عنوان ابزاری برای پیشبرد برنامه های این کارگروه و تحقق 

اقتصاد مقاومتی عمل خواهد کرد. 

با 200 هزار تومان شغل می فروشیم! 
یک مقام مسئول کارگری می گوید: در حالی که باید حداقل 100 میلیون تومان هزینه 
کنیم تا یک شغل در کشور ایجاد شود با 200 هزار تومان یک شغل را به اتباع بیگانه 

می فروشیم. 
غلامرضا عباسی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به آمار 4 میلیون نفری اتباع بیگانه در کشور، 
اظهار کرد: با وجود آنکه اتباع بیگانه در سایه امنیت ایران به راحتی وارد کشور ما می  شوند 
و شغل های ما را اشغال می کنند اما نیروهای کار ما امکان ورود به کشورهای آنها را به دلیل 
آشفتگی و بعضا ناامنی حاکم بر آنها ندارند که این موازنه برابری نیست و مسئولان امر اگر 

دلسوز و متعهد هستند باید به این مساله توجه کنند. 
به گفته وی، عمده اتباع بیگانه در کشور ما بابت در اختیار گرفتن یک شغل پول می دهند 
و مجوز کار می گیرند اما کسی آنها را ساماندهی نمی کند.  عباسی تصریح کرد: ممکن است 
برخی از شغل هایی که اتباع بیگانه در اختیار گرفته اند ایرانی ها انجام ندهند یا استقبال نکنند 
که بهتر این است این شغل ها در اختیار اتباع بیگانه قرار گیرد ولی بیش از 3 میلیون تبعه 

خارجی در کشور کار را از نیروی کار ایرانی گرفته اند و تعادل بازار کار را به هم زده اند. 
به اعتقاد رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور اگر ایرانی ها نیمی از این 
شغل ها را نپذیرند و نیمی از اتباع بیگانه نیز به کشور خود بازگردند فرصتهای شغلی بسیاری 
برای جوانان جویای کار فراهم می شود.  وی ابراز امیدواری کرد: با نوید دولت یازدهم برای 
تحقق رشد 5 درصدی اقتصاد در سال 13۹5 و حمایت از معیشت خانوارهای ضعیف و 
آسیب پذیر، موضوع اشتغال جوانان و کارجویان نیز با جدیت بیشتری دنبال شود و ساماندهی 

اتباع بیگانه از طریق مشارکت و همکاری همه جانبه دستگاهها عملیاتی شود. 
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مهدوی کیا:

 تیم برانکو می تواند قهرمان شود

بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران می گوید فدراسیون فوتبال باید مستقل عمل کند.
مهدی مهدوی کیا  درباره حضور تیم فوتبال آکادمی کیا در تورنمنت آلمان اظهار کرد: 
هدف ما کسب تجربه است و به همین خاطر به اینجا آمدیم تا بازیکنان ما با حضور در 
بازی های بین المللی کسب تجربه کنند. ما در تورنمنت اول بسیار خوب عمل کردیم و 
به فینال مسابقات راه پیدا کردیم. در نهایت هم مقابل بایرن مونیخ شکست خوردیم و به 
نایب قهرمانی دست پیدا کردیم. امروز هم به فرانکفورت آمدیم تا یک تورنمنت دوروزه 
را در اینجا سپری کنیم. در کل فکر می کنم کیفیت بازی هایی که در اینجا داریم بسیار 
خوب است و می تواند به آمادگی ما کمک کند. آن چیزی که اهمیت دارد کسب تجربه 

است و ما به نتیجه گیری فکر نمی کنیم.
او در ادامه افزود: در اکثر تورنمنت هایی که بازی می کنیم بازیکنان تیم ما جزو 
بهترین ها هستند و اکثرا یکی از بازیکنان آکادمی کیا به عنوان بهترین بازیکن انتخاب 
می شود اما با توجه به اینکه طبق قانون اروپا بازیکن زیر 17 سال نمی تواند به تیم های 
اروپایی بپیوندد نمی توانیم بازیکنان مان را به باشگاه های معتبر اروپایی ترانسفر کنیم 
البته به دنبال ساز و کاری هستیم تا بتوانیم مهارت این بازیکنان را روز به روز بهتر کنیم.

وی در ادامه افزود: با یکی از مدارس شبانه روزی فوتبال آلمان قرارداد همکاری داریم و 
قرار است در تعطیلات تابستان هر دانش آموزی خارج از آکادمی ما علاقه مند بود که به 
اینجا بیاید ما مقدمات کار را برایش فراهم کنیم که او به این مدرسه شبانه روزی بیاید و 
او علاوه بر آموزش زبان فوتبال را هم به صورت حرفه ای زیر نظر مربیان مجرب آموزش 
ببیند و از امکانات کمپ تمرینی استفاده کند. طبق قراردادی که ما داریم در ازای هر 
دانش آموزی که از ایران به این آکادمی بیاید یکی از بازیکنان ما می تواند به طور رایگان 

از امکانات کمپ استفاده کند.
مهدوی کیا در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به انتخابات فدراسیون 
فوتبال اظهار کرد: اگر بخواهیم عملکرد کفاشیان را بررسی کنیم می بینیم که عملکرد 
او فراز و نشیب های بسیاری داشته است. ما یک دوره با کفاشیان به جام جهانی صعود 
کردیم و یک دوره هم نتوانستیم به جام جهانی برویم. من برای رییس جدید فدراسیون 

فوتبال آرزوی موفقیت می کنم و امیدوارم بتواند به فوتبال ایران کمک کند.
وی افزود: در همه جای دنیا فدراسیون ها از دولت جدا هستند و مستقل عمل می 
کنند. امیدوارم در ایران هم چنین فرهنگی ایجاد شود که فدراسیون فوتبال به طور 
مستقل اداره شود. فوتبال ما پتانسیل بالایی دارد و اگر مدیریت خوبی صورت بگیرد 
مطمئنا پیشرفت های خوبی حاصل می شود. یکی از مهم ترین بحث ها باید فوتبال پایه 
باشد زیرا در همه جای دنیا به فوتبال پایه اهمیت زیادی می دهند. امیدوارم رییس جدید 

فدراسیون فوتبال به این موضوع توجه کند.
بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران در ادامه با بیان اینکه در حال حاضر کی روش 
بهترین گزینه برای هدایت تیم ملی فوتبال ایران است گفت: کی روش با فدراسیون 
فوتبال ایران قرارداد دارد. رییس جدید باید به این قرارداد پایبند باشد و با کی روش 
همکاری کند زیرا او توانسته تیم ملی ایران را یک بار به جام جهانی ببرد و الان هم از 
مرحله مقدماتی به مرحله نهایی صعود کرده است بنابراین در حال حاضر بهترین گزینه 

برای هدایت تیم ملی ایران کی روش است.
مهدوی کیا در ادامه درباره شرایط این روزهای تیم فوتبال پرسپولیس هم گفت: 
پرسپولیس پس از پیروزی مقابل استقلال وضعیت خوبی داشت اما شکستی که مقابل 
نفت متحمل شد شرایط را سخت کرد امیدوارم این تیم با پیروزی مقابل گسترش فولاد 
راه قهرمانی را برای خودش باز کند و باعث خوشحالی هواداران شود مطمئنا تیم برانکو 
می تواند قهرمان لیگ شود البته نباید دو تیم دیگر که با پرسپولیس هم امتیاز هستند را 
نادیده بگیریم زیرا آن ها هم برای کسب قهرمانی تلاش می کنند. حساسیت لیگ ایران 
جذابیت خاصی به لیگ داده و در حال حاضر هیچ کس نمی تواند با قاطعیت بگوید 

کدام تیم قهرمان است.
مهدوی کیا در پایان خاطرنشان کرد: در حال حاضر که تیم مان را به آلمان آورده ایم 
تمام هزینه ها را به طور شخصی پرداخت می کنم و هیچ گونه اسپانسری نداریم فعلا 
هیچ کس در فوتبال ایران حاضر نیست در فوتبال پایه سرمایه گذاری کند. با توجه به 
اینکه کاری را شروع کرده ایم به همین خاطر کار را متوقف نکردیم و هزینه ها را خودم 

شخصا پرداخت می کنم. 

اتفاق غیرقابل پیش بینی که در فوتبال رخ داد

 مدیریت تاج در ابهام!
رئیس پیشین و عضو مجمع فدراسیون فوتبال با بیان اینکه مدیریت مهدی تاج در این 
فدراسیون غیرقابل پیش بینی خواهد بود، گفت: وزنی که علی کفاشیان به هیات رئیسه 

داده است ما را امیدوار می کند. 
امیر عابدینی ، درباره ارزیابی اش از انتخابات فدراسیون فوتبال که با حضور مهدی تاج 
به جای علی کفاشیان همراه بود، گفت: بخشی از جلسه مجمع روز گذشته قابل پیش 
بینی و بخشی از آن غیر قابل پیش بینی بود. به نظرم انتخاب مهدی تاج به عنوان رئیس 
فدراسیون از قبل پیش بینی می شد و چیز جدیدی نبود ولی اینکه محمود اسلامیان برای 

نایب رئیسی رای نیاورد، غیر قابل پیش بینی بود.
وی افزود: تصورم این بود که مهدی تاج و مصطفی آجرلو به مرحله دوم بروند و تاج در 
مرحله دوم رای بیاورد که در همان مرحله اول کار نهایی شد. البته اینکه بعضی از افراد هم 

در هیات رئیسه رای نیاوردند، غیر قابل پیش بینی بود.
نماینده  بود.  سالم  انتخابات  برگزاری  کرد:  تاکید  فوتبال  فدراسیون  مجمع  عضو 

کنفدراسیون فوتبال آسیا هم آدم کاربلدی بود و خیلی دقیق همه چیز را رصد می کرد.
عابدینی با بیان اینکه نتایج انتخابات شاید آنقدر باب طبع نبوده است، درباره مدیریت 
مهدی تاج بر فدراسیون فوتبال گفت: مدیریت تاج غیر قابل پیش بینی خواهد بود که آیا 
او با همان روش سازمان لیگ می خواهد در فدراسیون فوتبال کار کند یا با لابی وزارت 
ورزش پیش خواهد رفت و یا با سیاق مدیران فوتبالی. باید دید شان افراد و پیشکسوتان 
فوتبالی چقدر برای تاج مهم است. اینها چیزهایی است که باید برایش صبر کنیم و در  
آینده نظر بدهیم. وی همچنین یادآور شد: نگاه باشگاه های استقلال و پرسپولیس در 
آینده این است که تاج چه دیدگاه و رویه ای نسبت به آنها دارد. آیا تاج نگاه مثبتی به این 
دو باشگاه دارد و یا تبعیض قائل خواهد شد. تاج در سازمان لیگ عملکرد خوبی داشت 
ولی همانطور که گفتم باید دید آیا در فدراسیون هم همان رویه را ادامه می دهد یا خیر. 
عضو مجمع فدراسیون فوتبال درباره اینکه گفته می شود تاج نسبت به کفاشیان از وزارت 
ورزش حرف شنوی بیشتری دارد، گفت: یکی از خصوصیات تاج، ایجاد تعامل است ولی 
تعامل تعریف دارد. اینکه داد و ستد تا کجا است. اگر مدیریت به سمت تعاونی برود، دیگر 
مدیر نیستیم. »وزن هیات رئیسه فدراسیون فوتبال پایین است. آیا با این موضوع موافق 
هستید؟« عابدینی در پاسخ به این سئوال، گفت: به جز فریدون اصفهانیان و حیدر بهاروند، 
وزنی که علی کفاشیان به هیات رئیسه می دهد، ما را امیدوار می کند. افرادی مثل محمود 
شیعی و کاظم طالقانی اعضای جدید هیات رئیسه هستند و تا آنها بخواهند با شرایط 
هماهنگ شوند، زمان می برد. به نظرم اگر نایب رئیس دوم هم آدم قوی و در سطح 
کفاشیان انتخاب شود، شاید وزن هیات رئیسه درست شود. عابدینی در پایان از صحبت 
درباره احتمال انتخابش به عنوان دبیر فدراسیون فوتبال خودداری کرد و گفت: صحبتهایی 
که قبل از انتخابات می شود با اتفاقاتی که بعد از انتخابات می افتد، فرق می کند. باید دید 

چه چیزی پیش می آید.

عبدالله ویسی:

 تا پای جان برای قهرمانی می جنگیم 
سرمربی استقلال خوزستان گفت: به رضای خدا راضی هستیم و برای موفقیت و 

قهرمانی تا پای جان می جنگیم. 
عبدالله ویسی در نشست خبری پس از پیروزی تیمش در برابر پدیده گفت:   بازی 
پراسترس و کشنده ای را بردیم و خوشحالم که موفق شدیم. این پیروزی را به مردم خوب 
خوزستان تقدیم می کنم.  وی افزود: به بازیکنانم تبریک می گویم، آنها نشان دادند که لایق 
این همه هفته صدرنشینی هستند، امیدوارم هفته آخر هم نتیجه لازم را کسب کنیم و 
مقابل ذوب آهن موفق باشیم.  ویسی با اشاره به حمایت ویژه مردم اهواز از تیمش هم گفت: 
همانطور که امروز در مشهد با این فاصله زیاد از اهواز، هواداران از ما حمایت کردند، شک 
ندارم که ورزشگاه غدیر در بازی با ذوب آهن پر می شود. تیم ما با قلبش بازی می کند، این 
بازیکن است که به مربی شخصیت می دهد. می توانستند به شکلی کار کنند که هفته سوم 
شعار حیا کن برایم سرداده شود و می توانستند جوری هم کار کنند که مثل امروز برای 
قهرمانی بجنگیم.  سرمربی استقلال خوزستان در خصوص داور این دیدار هم گفت: به 
داوران خسته نباشید می گویم و می دانم که آنها هم استرس زیادی دارند تا بهترین قضاوت 

ممکن را داشته باشند.

تیم فوتبال پرسپولیس تهران با برتري 4 بر 2 مقابل 
گسترش فولاد تبریز، امیدهاي خود را براي رسیدن 

به قهرماني در لیگ برتر افزایش داد. 
به گزارش ایرنا، در یکي از حساسترین دیدارهاي 
هفته بیست و نهم لیگ برتر باشگاه هاي ایران عصر 
دیروز تیم فوتبال پرسپولیس در ورزشگاه یادگار امام 
)ره( تبریز، میهمان گسترش فولاد بود و در نهایت به 

برتري 4 بر 2 دست یافت.
پرسپولیس با این پیروزي 54 امتیازي شد و به 
رتبه دوم صعود کرد. هم اکنون استقلال خوزستان با 
همین تعداد امتیاز و تفاضل گل بهتر در صدرجدول 
رده بندي قرار دارد.در دقیقه 22 پرسپولیس بهترین 
فرصت گلزني را به دست آورد که مهدي طارمي 
نتوانست دروازه میزبان را باز کند. پرسپولیس ها که 
در ادامه، کنترل بازي را در اختیار گرفته بودند در 
دقیقه سي و یکم به گل دست یافتند.ضربه مهدي 
طارمي با واکنش دروازه بان گسترش روبرو شد و توپ 
برگشتي را فرشاد احمدزاده تبدیل به گل نخست 
اویوانکوویچ که تمایل  برانکو  تیمش کرد.بازیکنان 
فراواني براي گل هاي بیشتر داشتند در دقیقه 42 با 
شوت از راه دور محمد انصاري به گل دوم دست یافته 
تا نیمه نخست را دو بر صفر برنده شوند.فراز کمالوند 
خورده،  هاي  گل  جبران  براي  گسترش  سرمربي 
لئوناردو پیمنتا را وارد میدان کرد.در دقیقه 51، محمد 
ابراهیمي از روي یك ضربه ایستگاهي و به زیبایي یکي 
از گل هاي خورده میزبان را جبران کرد.دقایقي پس 

از آن، ارسال رامین رضائیان را امید عالیشاه با ضربه 
سر تماشایي تبدیل به گل سوم پرسپولیس کرد تا 
خیال سرخپوشان از بابت کسب برتري آسوده شود.در 
دقیقه 85، امید عالیشاه کاپیتان امروز پرسپولیس با 

شوتي سنگین دوم گل خود و چهارمین گل تیمش را 
به ثمر رساند.در دقیقه 87 اشتباه دروازه بان و مدافعان 
پرسپولیس سبب شد تا داریوش شجاعیان گل دوم 
گسترش را به نام خود بنویسد.در نهایت سوت داور به 

نشان برتري 4 بر 2 پرسپولیس به صدا درآمد تا این 
تیم به قهرماني امیدوار باشد.پرسپولیس روز جمعه و 
در هفته پایاني در حالي میزبان راه آهن است که این 

به لیگ دسته اول سقوط کرده است. 

برانكو: 
به این بازیكنان پرسپولیس افتخار می كنم

د سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: به این 
بازیکنان پرسپولیس افتخار می کنم. 

برانکو ایوانکوویچ پس از پیروزی 4 بر 2 مقابل 
خیلی  گفت:  خبری  نشست  در  تبریز  گسترش 
خوشحالم و افتخار می کنم به بازیکنانم. واقعا برگشت 
دوباره به وضعیت فعلی بعد از باخت به نفت قابل 
تقدیر و افتخار است مخصوصا با شیوه بازی امروز که 
همه باهم شادی کردیم.وی ادامه داد: بازیکنانم امروز 
شخصیت برنده بودن را از خود نشان دادند و واقعا 
به طور مطلق استحقاق برد را داشتیم آن هم مقابل 
یک حریف بسیار خوب.برانکو تاکید کرد: به روشی 
بازی کردیم که باب میل گسترش بود. آنچه من را 
خوشحال می کند اینکه در همه پست ها و موقعیت ها 
گسترش  که  است  طبیعی  کردیم.  عمل  موفق 
در موقعیت هایی فرصت نفس کشیدن داشت اما 
مهم ترین مساله این است که تماشاگران بازی زیبا 
بازیکنانم تبریک  به  و گل های قشنگی را دیدند. 
می گویم به خاطرتوانی که در طول این فصل به کار 
بستند.قهرمانان واقعی ما همین بازیکنان هستند که 
در کنار همه مشکلاتی که داشتیم تا ثانیه های آخر 
برای قهرمانی جنگیدند. یکبار دیگر تشکر می کنم 
از بازیکنانم و تبریک ویژه به هوادارانمان که تا تبریز 
برای تشویق ما آمدند و فضای مناسبی برای برد ما 

تدارک دیدند.

ملوان که در آستانه برتری مقابل صبا پنج دقیقه مانده به پایان 
مسابقه دروازه اش باز شد تا بقای شان به هفته آخر لیگ بکشد. 

به گزارش "ورزش سه"، ملوان که در 17 مسابقه اخیر تنها یک 
پیروزی داشته و در فاصله دو هفته مانده به پایان لیگ پانزدهم با 
حضور در بین چهار تیم پایین جدول جزء گزینه های سقوط به 
دسته اول محسوب می شود برای رسیدن به سه امتیاز و دوری از 
منطقه خطر از ساعت 18 دیروز به مصاف صبایی رفته که انتظار 
معجزه در دو بازی آخر لیگ را دارد تا بتواند با پیروزی در آنَها و 
شکست رقبایشان به رده چهارم جدول صعود کند و سهمیه آسیایی 

بگیرد.
 هفته بیست و نهم لیگ برتر

استادیوم: تختی انزلی / تماشاگر: 10 هزار نفر
داور: علیرضا فغانی ؛ کمک ها: علی میرزابیگی، مهدی الوندی و 

محمد ملکی / ناظر: زاهد بحرینی
اخطار: فرشید باقری )26( از صبا و محمد ستاری)38( از ملوان 

ملوان انزلی:
نیما میرزازاد، عزت الله پورقاز، حسین کنعانی، حسین ماهینی، 
محمد ستاری، مازیار زارع، سعید یوسف زاده)73- پژمان نوری(، 
صادق محرمی)60- فرزاد جعفری(، محمد آبشک، رضا درویشی 

)88- حسین چراغی( و جلال رافخایی
سرمربی: محمد احمدزاده

صبای قم:
میلاد فراهانی، فرشید باقری، امیرحسین صادقی، مسعود حق جو، 
محمدامین آرام طبع، اکبر صادقی، ابوالفضل ابراهیمی، سید مهدی 
حسینی)46- داوود بهادری(، کریم اسلامی، فرید بهزادی کریمی و 

محمد قاضی
 شرح گل: 

ملوان 1 - صبا 0)دقیقه 21: سعید یوسف زاده(: پاس به عقب 
دقیق و روی پای درویشی از سمت راست محوطه جریمه پشت 
6 قدم مقابل یوسف زاده قرار گرفت که او نیز با ضربه ای سر ضرب 

دروازه صبا را باز کرد.
ملوان 1 - صبا 1)دقیقه 85: فرید بهزادی کریمی(: فرار کریم 

اسلامی و ضربه او در ریباند را بهزادی کریمی با شوت محکم پای 
چپ وارد دروازه ملوان کرد.

 شرح نیمه اول:
 ملوانان که از امتیاز میزبانی در این مسابقه بهره می برند در دقایق 
ابتدایی بازی را در دست گرفتند اما عملکرد مدافعان صبا اجازه نفوذ 
و ایجاد موقعیت به آنها نمی داد اما به مرور زمان شاگردان احمدزاده 
با ارسال از جناحین فرصت هایی ایجاد کردند و توانستند در دقیقه 
21 روی سانتر درویشی از جناح چپ و ضربه یوسف زاده به گل اول 
برسند. پس از این گل بازیکنان صبا موقعیت خاصی نداشتند و تنها 
فرصت آنها در دقیقه 2۹ توسط مهدی حسینی انجام شد.  ملوان 
که به خواسته خود مقابل صبا رسیده بود با آرام کردن بازی نیمه 

اول را به پایان برد و با پیروزی به رختکن رفت.
 لحظات حساس: 

دقیقه 8: پاس قاضی در شرایط خوبی به بهزادی کریمی رسید اما 
ضربه این بازیکن به راحتی در اختیار میرزازاد قرار گرفت.

دقیقه 13: ارسال زارع از جناح چپ زمین و ضربه سر محرمی را 
فراهانی در اختیار گرفت.

دقیقه 17: پاس بلند زیبای زارع به پشت مدافعان صبا را رافخایی 
در موقعیت خوبی به بیرون زد.

دقیقه 25: شوت ماهینی از فاصله 30 متری را فراهانی در دو 
مرحله جمع کرد.

دقیقه 2۹: پاس در عمق بهزادی کریمی را حسینی بعد از فراری 
موفق با پای چپ زد که توپ به تور کنار دروازه برخورد کرد.

دقیقه 53: ارسال اکبر صادقی از میانه زمین را حق جو به شکل 
خطرناکی با ضربه سر زد که میرزازاد با شیرجه بلند توپ را مهار 

کرد.
دقیقه 5۹: موقعیت بسیار خوبی که مقابل دروازه ملوان برای 
بهزادی کریمی ایجاد شد با ضربه پای چپ بی دقت این بازیکن به 

اوت رفت.
دقیقه 67: توپ ارسالی جعفری و ضربه یوسف زاده را فراهانی در 

آغوش گرفت.
دقیقه 77: سانتر اکبر صادقی و ضربه سر فرشید باقری را میرزازاد 

به خوبی از کنج دروازه به کرنر فرستاد.
دقیقه 80: شوت نوک پا از صادقی به شکل خطرناکی از کنار 

دروازه ملوان به بیرون رفت.
دقیقه 87: فرار درویشی از کمند امیرحسین صادقی شوت این 

بازیکن به شکل خطرناکی از کنار روی دروازه صبا عبور کرد.
  در حاشیه

* تنها بازیکن محروم این مسابقه فیلیپه ماچادو مدافع برزیلی 
صبای قم است.

* سید حسین حسینی و احمد آهی از ملوان و جلال الدین 
علی محمدی از صبا مصدومان دو تیم هستند که در این دیدار 

حضور ندارند.
* علی دایی برای نخستین بار سید مهدی حسینی بازیکن جوان 

صبا را در ترکیب اصلی تیمش قرار داده است.
* در زمان گرم کردن دو تیم پژمان نوری با کادر فنی صبا خوش 

و بش گرمی داشت.
* پیش از شروع مسابقه سرمربیان دو تیم به طرف هم رفتند و 

یکدیگر را در آغوش گرفتند.
* بازیکنان صبا به دلیل درگذشت همسر محمدرضا مهرانپور 
مربی تیمشان با زدن روبان مشکی روی پیراهن های خود بازی 
می کنند؛ ضمن اینکه در آغاز مسابقه بنرهایی برای یادبود همسر 

مهرانپور و همچنین مهرداد اولادی در دست صبایی ها بود.
* با ورود داوود بهادری به زمین در ابتدای نیمه دوم، مسعود 
حق جو به پست تخصصی خود که دفاع میانی است رفته و فرشید 
باقری همانند مسابقات اخیر صبا به عنوان هافبک دفاعی بازی 

می کند.
* در حالی که سعید یوسف زاده به کادر فنی تیمش اعلام کرد به 
دلیل مصدومیت قادر به ادامه بازی نیست احمدزاده سرمربی ملوان 

تاکید دارد این بازیکن به کارش ادامه دهد.

شکست استقلال برابر تراکتورسازی

گره در قهرمانی آبی های تهران افتاد

دیدار تیم های فوتبال استقلال تهران و تراکتورسازی تبریز با برتری 
قرمزپوشان به پایان رسید تا کار شاگردان مظلومی برای رسیدن به 

عنوان قهرمانی لیگ برتر در هفته پایانی کمتر شود. 
به گزارش مهر، در یکی از دیدارهای همزمان هفته بیست و نهم 
رقابت های لیگ برتر که از ساعت 18 دیروز در ورزشگاه آزادی آغاز 
شده است، تیم های استقلال تهران و تراکتورسازی تبریز به مصاف 
هم رفتند که این دیدار در پایان با برتری 3 بر 2 تراکتورسازی به 
پایان رسید. امین حاج محمدی)13( و سجاد شهباززاده)48( برای 
استقلال و آگوستوسزار)22(، سروش رفیعی)42( و آلویز نانگ)7۹( 

برای تراکتورسازی گل زدند.
این دیدار در شرایطی با حضور پرتعداد طرفداران دو تیم آغاز شد 
که در همان دقایق ابتدایی درگیری از راه دوری بین امیر قلعه نویی و 
سیدمهدی رحمتی رخ داد و تا حدودی اوضاع روی سکوها را متشنج 
کرد. با این حال استقلال با استفاده از حمایت هواداران پرتعدادترش 

توانست بازی بهتری را به نمایش بگذارد.
در دقیقه 13 این دیدار شاگردان پرویز مظلومی موفق شدند به 
گل نخست بازی دست پیدا کنند. در این دقیقه امین حاج محمدی 
توپ ارسالی خسرو حیدری را با ضربه ای نه چند محکم درون دروازه 

تراکتورسازی فرستاد تا هیجان را در ورزشگاه به اوج برساند.
با این حال این پایان کار در نیمه اول نبود و تراکتورسازان چند 
دقیقه بعد توانستند روی دفع ناقص مهدی رحمتی دروازه استقلال 
را باز کنند. در دقیقه 22 توپی که رحمتی نتوانسته بود به خاطر 
برخورد با مدافع خودی خوب دفع کند را بازیکنان تراکتور به مقابل 
دروازه رساندند و آگوستوسزار با یک ضربه آرام دروازه را باز کرد تا 

همه چیز از نو آغاز شود.

درحالی که دو تیم کار را با تساوی ادامه می دادند در دقیقه 42 
تراکتورسازی روی حرکت خوب سروش رفیعی به گل دوم دست 
پیدا کرد. این بازیکن درون محوطه جریمه پس از کنترلی عالی و جا 

گذاشتن بازیکنان استقلال دروازه رحمتی را باز کرد.
با شروع نیمه دوم استقلال خیلی زود به گل تساوی رسید و سجاد 
شهباززاده با ضربه ای سر زیبا گل دوم آبی پوشان را به ثمر رساند. در 
ادامه دو تیم تلاش زیادی برای رسیدن به گل کردند که در نهایت 
تراکتورسازی در دقیقه 7۹ روی اشتباه مسلم امین حاج محمدی 
مدافع استقلال به گل سوم رسید. در این دقیقه حاج محمدی که 
قصد دریبل مهاجم حریف را داشت اسیر بازی خوانی او شد و نانگ 
با توپ ربایی و ورود به محوطه جریمه دروازه رحمتی را برای سومین 

بار باز کرد.
  حاشیه های دیدار استقلال و تراکتورسازی؛ 

درگیری رحمتی با قلعه نویی
 کاپیتان تیم فوتبال استقلال برخلاف سایر بازیکنان این تیم به 
سمت امیر قلعه نویی نرفت تا همچنان روابط تیره طرفین ادامه داشته 

باشد. 
دیدار دو تیم استقلال و تراکتورسازی تبریز از هفته بیست و نهم 
لیگ پانزدهم حاشیه هایی را در پی داشت که در زیر خواهید خواند:

* طرفداران استقلال تیم گسترش فولاد را مورد تشویق قرار داده 
و از آنها خواستار پیروزی مقابل پرسپولیس شدند.

* علیرضا منصوریان از سوی هواداران استقلال مورد تشویق قرار 
گرفت.

* بختیار رحمانی که گفته می شود فصل بعد به استقلال خواهد 
پیوست هنگام گرم کردن از سوی طرفداران استقلال مورد تشویق 

قرار گرفت.
* طرفداران تیم های تراکتور و استقلال علیه یکدیگر کری می 
خواندند که همین مساله باعث شد آنها به سمت یکدیگر اشیاء پرتاب 

کنند.
* امیر قلعه نویی سرمربی تراکتورسازی از سوی طرفداران استقلال 

مورد تشویق قرار گرفت.
* حنیف عمران زاده  به هنگام ورود به زمین از سوی هواداران 

تراکتورسازی توهین شد.
* فرهاد مجیدی هم در ورزشگاه حضور پیدا کرد.

بازی  بازیکنانش خواست که یک  از  * سرمربی تراکتورسازی 
جوانمردانه و تماشاگرپسند و به دور از خشونت را انجام دهند.

* پرویز مظلومی به نیمکت تراکتورسازی رفت و با قلعه نویی و 
دستیارانش خوش و بش کرد.

* درحالی که اکثر بازیکنان استقلال به سمت امیر قلعه نویی 
رفتند، مهدی رحمتی همچنان به کدورت هایی که با وی دارد ادامه 
داد و به سمت سرمربی پیشین استقلال نرفت. این پایان ماجرای این 
دو نبود و در حالی که دقایق ابتدایی بازی سپری می شد حضور قلعه 
نویی کنار خط و اعتراض به رحمتی با حرکات دست واکنش دروازه 
بان استقلال را به همراه داشت و این درگیری از راه دور با شعارهای 

تند هواداذران استقلال علیه قلعه نویی همراه شد.
 قلعه نویی هم هو شد هم تشویق 

قلعه نویی در حالی ورزشگاه آزادی را در میان نیروهای امنیتی ترک 
کرد که یک سری از تماشاگران استقلالی او را هو و عده ای دیگر او 

را تشویق کردند. 
پس از دیدار تیم های استقلال تهران و تراکتورسازی که با برتری 3 

بر 2 تبریزی ها به پایان رسید، امیر قلعه نویی در میان برخی نیروهای 
امنیتی زمین چمن ورزشگاه را ترک کرد. این اتفاق در حالی افتاد که 
عده ای به سمت او اشیا پرتاب کرده و او را با شعار بی غیرت بی غیرت 

هو کردند. عده ای دیگر نیز بر خلاف دیگران او را تشویق کردند. 
پس از اتمام بازی در حالی که تنش میان رحمتی و قلعه نویی به 
اوج خود رسیده بود این اتفاق پس از پایان بازی نیز ادامه داشت. 
رحمتی در حالی در کانال خروجی زمین چمن ایستاده بود که 
قلعه نویی را صدا می زد و به او می گفت که بیا از اینجا برو. این اتفاق 
در حالی رخ داد که قلعه نویی در نهایت حاضر به انجام این کار نشد 
و در میان برخی نیروهای امنیتی زمین چمن را ترک کرد. فرهاد 
مجیدی نیز پس از اتمام بازی به سمت تماشاگران رفت و شدیدا از 

سوی آن ها تشویق شد. 
 قلعه نویی: از شرافت خودمان دفاع كردیم

سرمربی تیم فوتبال تراکتورسازی گفت: در دیدار با استقلال از 
شرافت خودمان دفاع کردیم. 

امیر قلعه نویی در نشست خبری پس از برتری 3 بر 2 تیمش برار 
استقلال گفت: امروز بازی منطقی و خوبی را به نمایش گذاشتیم و 

پیروز شدیم.
وی با اشاره به اتفاقات بازی امروز افزود: برایم جای تعجب دارد 
که مگر ما در تبریز به استقلال نباختیم و آقایان مگر به فینال جام 
حذفی صعود نکردند؟ آیا این اتفاقات در تبریز رخ داد؟ ما امروز 
فوتبال خودمان را بازی و از شرافت مان دفاع کردیم. خوشحالم سه 
بار شرافت من ثابت شد. بازی استقلال اهواز که قهرمانی را از ما 
گرفتند و امروز هم دیدید که بازی را بردیم.قلعه نویی تصریح کرد: اگر 
5 گل از استقلال می خوردیم، خوب می شدم؟ مگر آقایان به فینال 
جام حذفی نرفتند؟ آیا چنین اتفاقاتی در تبریز افتاد؟ امروز اگر گل 
خوردیم، روی اشتباهات خودمان بود.سرمربی تراکتورسازی اظهار 
داشت: به زودی نقاب ها برداشته می شود و مشخص خواهد شد که 
آقایان چه کسانی هستند. به مظلومی خسته نباشید می گویم که 
شهامت داشت و از چند بازیکن جوان استفاده کرد. آبی ها باید امروز 
جشن بگیرند، چون بازی شرافتمندانه ای را امروز دیدیم.وی با اشاره 
به یکی از آیه های قرآن کریم گفت: خدا را شاکرم با آنکه خسته 
بودیم،  بازیکنانم مردانه بازی کردند. نقطه عطف آذربایجان بازی امروز 
بود که پیروز شدیم و توانستیم از شرافت آذربایجان دفاع کنیم، ولی 
من به خاطر اتفاقات امروز متاسفم. این اداها دیگر چیست؟ آقایان و 
ناظران همه چیز را دیدند و می توانند شهادت بدهند.قلعه نویی در 
پاسخ به سوالی درباره درگیری با رحمتی عنوان کرد: من حرف هایم 

را زدم و دیگر ادامه نمی دهم.
 صالح: اشتباه های فردی در بدترین زمان رخ داد 

مربی تیم فوتبال استقلال می گوید اشتباهات فردی بازیکنان 
تیمش در بدترین زمان ممکن رخ داد. 

به گزارش ایسنا، مجید صالح که به جای مظلومی در نشست 
خبری پس از شکست تیمش برابر تراکتورسازی حاضر شده بود، 
گفت: آقای مظلومی شرایط خوبی نداشتند و نتوانستند به این 
نشست بیایند. بازی را خوب شروع کردیم و در 15 دقیقه نخست 
به گل رسیدیم. در روزی که بیشتری تاکید را روی اشتباهات فردی 

داشتیم، اشتباهات فردی در بدترین زمان ممکن رخ داد. 
او افزود: متاسفانه حساسیت بازی باعث این اتفاق شد و توقع 
داریم بازیکنان حرفه ای تر عمل کنند. دقیقا در لحظاتی که باید تیم 
برای بردن به بازی برمی گشت ، اشتباه کردیم. ما یک بار بازی را 
برگرداندیم ولی زمان نبود تا دوباره بازی را برگردانیم. باید به بازی با 
صبا فکر کنیم و مثل بعد از داربی تیم را آماده کنیم. با یک تساوی 
برابر صبا می توانیم سهمیه را قطعی کنیم و در صورت برد هم باید به 
بازی های دیگر توجه کنیم. البته باید به فینال حذفی هم فکر کنیم. 

گسترش فولاد 2 پرسپولیس 4؛

 سرخ ها بی خیال جام نیستند

ملوان 1- صبا 1؛

 قوها 5 دقیقه كم آوردند



5علمی و سلامت

دانشمندان ژاپنی موفق شدند برای نخستین بار پیوند سلول بنیادی پوست به چشم را در 
یک زن 70 ساله مبتلا به بیماری مرتبط با پیری انحطاط ماکولا انجام دهند.انحطاط ماکولا 
باعث تار شدن دید می شود زیرا ماکولا یا لکه زرد چشم که مرکز دید مرکزی واضح است، تحت 
انحطاط قرار می گیرد. سرعت رشد این بیماری آرام بوده و اغلب افراد بالای 50 سال را مبتلا 
می کند. در نهایت این بیماری منجر به نابینایی کامل می شود.عمل پیوند اخیر بخشی از یک 
تحقیق آزمایشی توسط محققان مرکز زیست شناسی رشد ریکن در ژاپن بود. در این تجربه، 
دانشمندان چهار میلی متر از پوست بازوی بیمار را برداشته و سلول های آن را اصلاح و مجددا به 
شکل سلول های بنیادی پرتوان القایی برنامه ریزی کردند که می توانند به انواع مختلف بافت در 
بدن تبدیل شوند.در این مورد، سلول های پوست بازو به بافت شبکیه تبدیل شدند. بافت اپیتلیوم 
رنگدانه شبکیه در یک ورق بسیار نازک کشت و پرورش داده شد و در پشت شبکیه بیمار قرار 
گرفت.به گفته دانشمندان، سلول های بنیادی پرتوان القایی تنها یک گام اولیه در پزشکی احیا به 
شمار می روند و به تحقیقات بیشتر برای اجرای این درمان بر روی بیماران بیشتر نیاز است.آنها 
در حال بررسی مدت زمانی هستند که این سلول های اصلاح شده دوام می آورند. گزارش های 
اولیه نشان داده که این سلول های تغییر کاربری داده شده بیش از یک سال بدون نمایش 
عوارض جانبی دوام آوردند و بیمار از بهبود نسبی بینایی خود خبر داده بود.اگرچه این آزمایش 
تنها توانست بخشی از بینایی یک بیمار را بازیابی کند، اما سلول های بنیادی پرتوان القایی در 
درمان بسیاری از بیماری های دیگر مانند آلزایمر و پارکینسون امیدوارکننده هستند.این یافته ها 

در نشست سالانه انجمن تحقیقات بینایی و چشم پزشکی در سیاتل ارائه شده است. 

ساخت ربات های پرنده با الهام از زنبور عسل

سنتز نانوحاملی برای حمل هدفمند داروی ضد سرطان ریه
محققان دانشگاه علوم پزشکی تبریز موفق به سنتز یک 
نانوحامل کامپوزیتی به منظور دارورسانی هدفمند داروی ضد 

سرطان ریه شده اند.
دکتر ابوالفضل اکبرزاده، عضو هیأت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی تبریز و از محققان طرح اظهار کرد: شیمی درمانی 
یکی از راه های رایج درمان سرطان محسوب می شود. اما یکی 
از معایب بزرگ این روش، عدم انتخابی بودن داروی ضد 
سرطان است. بدین معنی که دارو علاوه بر اینکه موجب مرگ 
سلول سرطانی می شود، بر سلول های سالم نیز مؤثر است و 
بر آن ها نیز اثر مخرب خواهد داشت. ازاین رو سیستم های 
دارورسانی نوین جهت غلبه بر این مشکلات مورد توجه قرار 
گرفته اند. در این سیستم ها، زمان، مکان و سرعت آزاد شدن 
دارو به خوبی کنترل خواهد شد؛ بنابراین علاوه بر افزایش 
بازدهی درمانی دارو، اثرات جانبی آن نیز به طور قابل توجه 

کاهش خواهد یافت.
اکبرزاده ضمن اشاره به دوکسوروبیسین به عنوان یکی از 
قوی ترین و پرمصرف ترین داروهای ضد سرطان، در خصوص 
اهداف دنبال شده در این طرح گفت: هدف از اجرای این طرح 
توسعه  یک نانوحامل کامپوزیتی مغناطیسی بوده است که 
بتوان با آن داروی دوکسوروبیسین را به صورت هدفمند جهت 

درمان سرطان ریه مورد استفاده قرار داد.
وی با بیان این که این نانوحامل های مغناطیسی تا مرحله  
تجاری سازی نیز پیش رفته اند، ادامه داد: این نانوحامل ها 
قابلیت حمل مقادیر بیشتری از دارو را از خود نشان می دهند، 
زیست سازگاری بالایی با محیط بیولوژیکی درون بدن دارند و 
به دلیل دارا بودن خواص مغناطیسی می توان آن ها را به وسیله  

یک میدان مغناطیسی خارجی به بافت موردنظر هدایت کرد. 
استفاده از این نانوحامل ها موجب کاهش اثرات جانبی مخرب 
دارو بر بافت های سالم شده و به دوزهای پایین تری از دارو 
جهت اثر مطلوب نیاز خواهیم داشت که کاهش هزینه  درمانی 

را در پی دارد.
به گفته  این محقق، در این پژوهش نانوذرات مغناطیسی 
اکسید آهن توسط پلیمرهای زیست سازگار پلی لاکتید-

گلیکولید پوشش داده و اصلاح شدند. این نانوذرات دوجزئی 
تغییر pH حساس  به  نسبت  داروی ضد سرطان  حاوی 
هستند و در شرایط pH اسیدی که مربوط به شرایط وجود 
تومور سرطانی است، دارو را آزاد می کنند. این موضوع سبب 
می شود سرعت، مکان و زمان رهاسازی دارو کنترل شود و 

بازدهی درمانی دارو افزایش یابد.

نانوحامل  این  ارزیابی  و  سنتز  نحوه   مورد  در  اکبرزاده 
خاطرنشان کرد: در ابتدا کوپلیمر کوپلیمرآمفیفیلیک پلی 
لاکتید- کو- گلیکولید پلی اتیلن گلیکول با درصدهای وزنی 
مختلف از PEG4000 ، PEG1000و PEG6000 سنتز 
شدند. این پلیمرهای سنتز شده به منظور کپسوله کردن 
همزمان دوکسوروبسین و نانوذرات مغناطیسی اکسید آهن 
به کار گرفته شدند. ساختار شیمیایی کوپلیمر سنتز شده با 
استفاده از آزمون های FTIR و 1H-NMR ارزیابی شد. جهت 
تعیین جرم مولکولی کوپلیمر نیز از روش کروماتوگرافی نفوذ 
ژلی استفاده شد. به گفته این محقق، از این طرح یک اختراع 
با عنوان »تهیه و ارزیابی invitro دوکسوروبیسین بارگذاری 
شده در نانوذرات مغناطیسی با پوشش فیزیکی پلیمر برای 
درمان سرطان ریه« با شماره 78456 به ثبت رسیده است. 

تبدیل تلفن هوشمند به حسگر از راه دور
محققان دانشگاه اکستر و شرکت فوم کرنو)FoAM Kernow( یک برنامه آندروید طراحی 

کرده اند که می تواند تلفن همراه را به یک دستگاه جامع سنجش از راه دور تبدیل کند.
این برنامه با استفاده از داده های جغرافیایی برای نقشه برداری از مناظر می تواند به امدادگران 

در انجام کمکهای بشردوستانه در مناطق فاجعه زده کمک کند.
این برنامه از حسگرهای آنبردی استفاده می کند که در حال حاضر در گوشی های هوشمند 
مدرن وجود دارند. این حسگرها شامل شتاب سنج، جی پی اس، قطب نما و دوربین هستند 
و داده های مکانی قابل استفاده فوری را در زمان معلق شدن دستگاه از یک پلت فرم هوایی 

سبک مانند پهپاد یا کایت ارائه می کنند.
برنامه فوق داده ها را جمع آوری کرده و به تلفن هوشمند اجازه می دهد تا بطور مستقل 
عمل کند؛ از اینرو زمانیکه در هوا به پرواز درمی آید، می تواند تصاویر را براساس مشخصات 

تعیین شده توسط کاربر ثبت کند.
در حال حاضر حسگرهای روی تلفن همراه به جمع آوری داده هایی در مورد کاربران و 
ارسال این اطلاعات به شخص سوم می پردازند. دانشمندان تصمیم گرفتند از این داده ها برای 

اهداف مفید مانند نقشه برداری استفاده کنند.
این برنامه با بسیاری از برنامه های کاربردی دیگر متفاوت است زیرا می تواند بطور زنده 
کدگذاری شود، به این معنی که عملکرد آن محدود نیست. این امر به کاربر اجازه می دهد تا 

آن را برای اجرای دلخواه یا تصویربرداری بر اساس معیارهای خاص برنامه ریزی کند.
به گفته دیو گریفیت، رئیس شرکت FoAM Kernow که این برنامه را توسعه داده این 

نرم افزار برای همه کاربران دستگاه های اندرویدی قابل دسترسی است. 

پیوند سلول بنیادی پوست به چشم محقق شد

یک مدل رایانه ای که نشان می دهد زنبورهای عسل 
جهان  حرکت  شناسایی  برای  خود  بینایی  از  چگونه 
اطرافشان و اجتناب از برخورد استفاده می کنند، می تواند 
به ساخت فناوری رباتیک هوایی و ربات های خودکار بهتر 

منجر شود.
 محققان دانشگاه شفیلد نشان داده اند که زنبورها چگونه 
سرعت حرکت یا جریان نوری جهان بصری اطرافشان را 
تخمین زده و از آن برای کنترل پروازشان استفاده می کنند.

این مدل بر اساس زنبورهای عسل ساخته شده که با 
وجود برخورداری از مغز دارای یک میلیون نورون، دارای 
هدایتگرها و کاوشگرهای عالی هستند و از بینایی گسترده ای 
برای انجام این کارها بهره می برند. در مقایسه باید گفت که 

مغز انسان از 100 میلیارد نورون برخوردار است.
از  زنبورها  اجتناب  به گفته محققان، درک چگونگی 
برخورد با دیوار و اطلاعاتی که برای ناوبری استفاده می کنند، 
دانشمندان را یک گام به سمت توسعه الگوریتم های کارآمد 
برای ناوبری و مسیریابی که عملکرد رباتهای پرنده خودکار را 

بسیار ارتقا می بخشند، نزدیکتر می کند.
این مدل نشان داده که چگونه زنبورها می توانند با استفاده 
از یک کشش ساده بر مدارهای عصبی شناخته شده در 
محیط یک جهان بصری، در محیطهای پیچیده حرکت 
کنند. مدل مذکور سپس رفتار زنبورهای واقعی را با استفاده 

از جریان نوری برای پرواز در یک راهرو و همچنین تطابق با 
واکنش نورون ها بازسازی می کند.

این تحقیق در نهایت نشان داده که چگونگی حرکت 
زنبور، نشان دهنده چیزهایی است که در جهان مشاهده 

می کند. 

وقتی می خواهیم وزن کم کنیم، ابتدا نگاه می کنیم که غذا 
خوردنمان چگونه روی وزن تاثیر داشته و سپس شروع به 
ایجاد تغییرات می کنیم. بیشتر افراد هنگام کاهش کالری از 
برنامه غذایی فقط به دنبال حذف کردن هستند و اصلا به 
جایگزینی فکر نمی کنند. یکی از عوامل چاقی خوردن میان 
وعده های پر کالری قبل از خواب است، جایگزین کردن این 
میان وعده ها با یک غذای سالمتر می تواند به کاهش وزن 
کمک زیادی بکند. وقتی قبل از خواب پرخوری می کنیم بدن 
تمایل بیشتری برای ذخیره کردن کالری ها به عنوان چربی 
پیدا می کند. اینجاست که باید هوشمندانه انتخاب کنیم که 
چه غذایی را چه مقدار بخوریم. اگر از کسانی هستید که 
دوست دارند آخر شب هم یک میان وعده میل کنند پس 

این میان وعده های سالم را از دست ندهید.
1- ذرت بو داده: به ذرت بو داده خود کره اضافه نکنید، 
طعم آن را با لیمو، نمک، و دیگر ادویه جات تقویت کنید. یک 
فنجان ذرت بو داده ای که خودتان در خانه درست می کنید 
30 کالری بیشتر ندارد و سرشار از فیبر نیز هست که احساس 

سیری را افزایش می دهد.
2- شكلات تلخ: شکلات حتی زمانی هم که می خواهید 
فقط مطمئن شوید  است.  استفاده  مورد  کنید  وزن کم 
شکلات تلخی که استفاده می کنید دارای 72 درصد یا بیشتر 
کاکائو باشد. چنین شکلاتی می تواند بیشترین مقدار آنتی 

اکسیدان و همچنین فیبر را به بدن برساند.
3- انجیر خشک: هر زمان هوس چیزی شیرین کردید، 
میوه های خشک می توانند به کمکتان بیایند. غذاهای شیرین 
طبیعی هرگز بد نیستند، فقط حواستان باشد که تنها سه تا 
چهار عدد از این میوه های خشک خوش طعم را میل کنید. 
میوه های خشک سرشار از فیبر هستند و چربی کمی نیز 

دارند.
4- ماست یونانی ) یا چكیده (: حالت این ماست ما را به 
یاد بستنی می اندازد، اما ماست یونانی ) یا چکیده ( انتخابی 
بسیار سالم تر است. پروتئین بالا و قند پایینی دارد. این میان 
وعده به خوبی احساس گرسنگی را از بین می برد و قند 
خونتان هم بی جهت بالا نمی رود. توصیه می کنیم نوع ساده 

را تهیه کنید تا از نبود قند و چربی اضافی مطمئن شوید.
5- سیب و كره بادام زمینی: علاوه بر شیرینی و تردی، 

سیب ها سرشار از فیبر هستند. پروتئین موجود در کره بادام 
زمینی سیر نگهتان می دارد. البته در مورد کره بادام زمینی 

نباید زیاده روی کنید.
6- موز: یک موز متوسط حدود 100 کالری دارد، و سرشار 
است از فیبر برای سیر کردنتان، و تریپتوفان اسیدهای آمینه 
که بدن برای تولید سروتونین و ملاتونین از آنها استفاده 
می کند  هر دوی اینها برای تنظیم انتقال دهنده های عصبی 

خلق و خو و خواب مفید هستند.
از آب و فیبر، سبزیجات  7- سبزیجات خام: سرشار 
خامی مانند هویج، کرفس، فلفل دلمه ای، نخود فرنگی و خیار 
تقریبا در هر فنجان 25 تا 50 کالری دارند و کمکتان می کنند 
احساس سیری کنید. دوست ندارید سبزیجات را خالی میل 

کنید؟ می توانید با ماست میل کنید.
۸- میكس آجیل ها: میان وعده های سرشار از پروتئین 
مانند آجیل ها حرکتشان در مسیر گوارش آهسته است، 

بنابرین مدت زمان بیشتری احساس سیری می کنید. فقط 
حواستان باشد که یک یا دو مشت آجیل میل کنید، چون 

آنها سرشار از کالری هستند.
9- گیلاس: طعمی شیرین و البته کم کالری، گیلاس 
می تواند هم هوس خوردن غذاهای شیرین را فروبنشاند و 
هم می تواند به داشتن خوابی راحت تر کمک کند. گیلاس 
به صورت طبیعی سرشار از ملاتونین است، بنابراین وقتی 
شب به عنوان میان وعده مصرف می شود کمکتان می کند 

راحت بخوابید.
10- بلغور جو دوسر: غلات کامل مانند بلغور جو دوسر 
سرشار از پروتئین و فیبر هستند و کالری کمی هم دارند. 
آزاد  باعث  دوسر  بلغور جو  در  موجود  های  کربوهیدرات 
شدن هورمون های احساس خوب یعنی سروتونین در بدن 
می شوند. این هورمون ها استرس را کاهش می دهند و ذهن 

را در شرایطی آرام قرار می دهند.

برای خیلی از افراد پیش آمده که با وجود استراحت کامل شبانه، باز هم در هنگام صبح 
هنگام دچار احساس خواب آلودگی می شوند و نوشیدن قهوه را برای رفع این حالت انتخاب 
می کنند و این در حالی است که نمی دانند قهوه شاید این وضعیت را بدتر کند بخصوص اگر 

همراه با شیرین کننده های مصنوعی استفاده شود.
  به نقل ازpreventionدر واقع انتخاب مواد غذایی نادرست مانند قهوه شیرین فرد را در تمام 
طول روز بی انرژی خواهد کرد. در عوض برخی از مواد غذایی وجود دارند که خاصیت آنها در 

شاداب ماندن روزانه بیشتر از قهوه است.
 بلغور جو: یک خوراکی مناسب برای مبارزه با خستگی بلغور جو دوسر است. این ماده غذایی 
حاوی کربوهیدرات های پیچیده و با کیفیت است که در بدن به عنوان گلیکوژن ذخیره 
شده و به عنوان سوخت برای مغز و ماهیچه ها در طول روز استفاده می شود.به علاوه، بلغور 
جو شامل مواد مغذی مهم مانند پروتئین، منیزیم، فسفر و ویتامین ب 1 است که به تقویت 

سطوح انرژی کمک می کند.
 سرکه سیب: مخلوط سرکه سیب همراه با آب و عسل نه تنها یک درمان سنتی محسوب 
می شود و برای حفظ سلامت عمومی بدن مفید است، بلکه اسیدآمینه ها و پتاسیم موجود در 

این سرکه منجر به رفع خواب آلودگی و خستگی هنگام صبح می گردد.
 تخم چیا: حاوی اسیدهای چرب امگا 3 برای تقویت مغز است که می تواند به افزایش 
هوشیاری هنگام صبح و رفع خستگی شبانه کمک کند. البته مزایای تخم چیا به همینجا 

محدود نمی شود و مصرف آن منجر به هیدراته ماندن و جذب و هضم سریع تر مواد غذایی 
و تبدیل غذا به انرژی می گردد.

 آب: مصرف آب ساده ترین راه برای کمک به بیدار شدن بهتر هنگام صبح است. حتی کم 
آبی خفیف در بدن می تواند احساس ناهوشیاری را بیشتر کند. در واقع بسیاری از ما هنگام 
بیدار شدن از صبح دچار درجاتی از کم آبی بدن هستیم. اگر می خواهید از آبی که می  نوشید، 
بیشتر بهره ببرید، کمی لیمو به آب اضافه کنید. این کار به دستگاه گوارش کمک می  کند و 
برخورداری از دستگاه گوارشی قوی، مهم  ترین نکته در بالا نگه داشتن سطح انرژی محسوب 

می شود.
  نعناع: سبزی  های دارای برگ  های سبز تیره از جمله مواد غذایی انرژی  بخش محسوب 
می  شوند و در دسترس قرار دارند. این سبزی  ها سرشار از ویتامین  ها، مواد معدنی و آنتی 
 اکسیدان  ها هستند. اگر زمانی برای تهیه یک ظرف بزرگ سالاد ندارید، چند سبزی را با 

مخلوط  کن هم بزنید یا آب بگیرید و آن را بنوشید.
 تخم مرغ: شما می  توانید انرژی مورد نیاز برای بدن و مغز را از طریق یک صبحانه کامل 
به دست آورید؛ صبحانه  ای که در آن پروتئین و چربی وجود داشته باشد؛ زیرا پروتئین و 
چربی برای تامین انرژی بدن ضروری هستند. تخم مرغ در این میان گزینه مناسبی است 
و اگر می  خواهید مدت طولانی  تری انرژی داشته باشید، کمی هم کربوهیدرات به صبحانه 

خود اضافه کنید و از مصرف مواد غذایی شیرین و فرآوری شده در وعده صبحانه بپرهیزید. 

بهترین میان وعده های شب

با این خوراكی ها سحرخیز شوید

وزیر بهداشت عنوان کرد: 

انتقاد از پمپاژ ناامیدی در كشور
وزیر بهداشت با بیان این مطلب که تحریک مردم مشکلی را حل نمی کند، تاکید کرد: 
افرادی که در موضوعات آسیب های اجتماعی غرض ورزی می کنند قبول کنند که جامعه 
با تحریک مردم دچار مشکل می شود.  دکتر سیدحسن هاشمی در نشست کارشناسی 
بررسی آسیب های خودکشی که روز یکشنبه در محل وزارت بهداشت برگزار شد با بیان این 
مطلب که آمار افسردگی در کشور بالاست اظهار داشت: باید قبول کنیم که حل مشکلات 
نیازمند درمان های جدی و فوری است. وی با اعلام اینکه وزارت بهداشت از آسیب های 
اجتماعی رنج می برد تاکید کرد: ایدز، معلول آسیب اجتماعی است. وزیر بهداشت بر حمایت 
مالی از مردم در جهت کاهش آسیب های اجتماعی تاکید کرد و گفت: وقتی مردم از 
دسترسی عادلانه به خدمات پزشکی محروم باشند قطعا دچار آسیب می شوند. هاشمی 
ادامه داد: تنها راه پیشگیری از آسیب های اجتماعی توانمند شدن مردم است. وزیر بهداشت 
با اعلام اینکه در حال حاضر 24 میلیون نفر از مردم کشور تحت پوشش شبکه بهداشت قرار 
دارند، اظهار داشت: اگر از طرح تحول سلامت حتی به طور نسبی حمایت شود موفق می 
شویم شبکه بهداشت را به طور کامل مستقر کنیم. وی با انتقاد از افرادی که خارج از رسانه 
ها هستند اما بر رسانه ها سیطره دارند، اظهار داشت: تحریک مردم مشکلی را حل نمی کند 
و باید قبول کنند که جامعه دچار مشکل می شود. وزیر بهداشت با عنوان این مطلب که 
نباید به مردم امید کاذب داد، افزود: برای چیزهایی هم که مردم به دست می آورند نباید 
ناامیدشان کنیم. هاشمی با اعلام اینکه گزارش جلسه امروز را در هیات وزیران ارائه خواهم 

داد، تاکید کرد: پمپاژ ناامیدی در کشور از سوی برخی بسیار تاثرانگیز است.

رییس انجمن جراحان کودکان ایران اعلام کرد :

مهم ترین علت مرگ كودكان زیر یک سال 
رییس انجمن جراحان کودکان ایران گفت: سرطان بعد از تروما )صدمات( دومین عامل 
مرگ و میر کودکان زیر یک سال است و لزوم توجه به این بیماری سبب شد تا سرطان 
به عنوان موضوع بیست و چهارمین کنگره سالانه انجمن جراحان کودکان انتخاب شود. 

دکتر احمد خالق نژاد طبری در آستانه برپایی بیست و چهارمین کنگره سالانه انجمن 
جراحان کودکان افزود: 30 درصد از سرطان های کودکان مربوط به سرطان خون است 
که این نوع از سرطان، شایع ترین سرطان کودکان به شمار می رود.  وی با اشاره به اینکه 
تومورهای مغزی در کودکان 25 درصد سرطان های کودکان را تشکیل می دهد، یادآور شد: 
سرطان لنفوم با 15 درصد در رتبه سوم سرطان های کودکان قرار دارد و پس از آن سرطان 
نوروبلاستوما که مربوط به سلول های عصبی است با هشت درصد فراوانی در رتبه بعدی 
قرار دارد.  رییس انجمن جراحان کودکان ایران اظهار کرد: با توجه به اهمیت نقش جراحان 
کودکان در درمان سرطان های کودکان به عنوان یکی از ارکان اصلی درمان، انجمن جراحان 
کودکان، موضوع سرطان های کودکان را به عنوان محور اصلی کنگره خود انتخاب کرده 
است.  وی گفت: 80 درصد سرطان های کودکان در صورت تشخیص به موقع، درمان پذیر 
است که این امر لزوم مراجعه به هنگام کودک به پزشک از سوی والدین را در صورت 
مشاهده عواملی همچون سفتی در بافت های بدن کودک، سرماخوردگی های مکرر، تب های 
ناشناخته، تعریق شبانه و کاهش وزن ضروری می کند. خالق نژاد طبری افزود: به غیر از نبود 
سیستم جامع ثبت سرطان کودکان در کشور، مراجعه دیر هنگام کودکان به مراکز درمانی از 
دیگر موانع موجود در نجات جان کودکان مبتلا به سرطان به شمار می رود که یکی از اهداف 
این کنگره، آگاهی بخشی در زمینه تشخیص و درمان زودرس این بیماری است.  وی تصریح 
کرد: شیوع سرطان در یکسال اول زندگی بسیار بالاست و از سال اول تا دو و سه سالگی 
رشد ثابت داشته و سپس رشد رو به کاهش دارد که این روند تا ۹ سالگی ادامه می یابد و 
پس از ۹ سالگی تا سن بلوغ دوباره رشد آن شتاب می گیرد.  به گفته رییس انجمن جراحان 
کودکان ایران، برخی سرطان ها مانند سرطان کلیه در کودکان یا سرطان نوروبلاستوما از 
سلول های جنینی اولیه داخل بدن نشات می گیرد.  وی با اشاره به اینکه سرطان در کودکان 
در صورت تشخیص به موقع با نتایج درمانی موفقیت آمیزی روبرو است، علت این موفقیت 
را به چند عامل نسبت داد و یادآور شد: اول آن که اثربخشی داروهای شیمی درمانی در 
کودکان نسبت به بزرگسالان بهتر است، دوم استفاده از روش های چند تخصصی در درمان 
و سومین علت مربوط به تشکیل گروه های مطالعاتی و تحقیقاتی در سرطان های خاص در 
جهان بوده که اینک مورد استفاده همه کشورهای دنیا قرار می گیرد.  بیست و چهارمین 
کنگره سالانه انجمن جراحان کودکان ایران با حضور جراحان فعال کودکان از سراسر کشور 
و نیز یک آنکولوژیست مطرح از کشور آلمان 20 تا 24 اردیبهشت ماه در مرکز همایش های 

رازی تهران برگزار می شود. 

رژیم غذایی برای كسانی كه تنها 
یک كلیه دارند

تنها یک کلیه داشتن باعث می شود که اهمیت کاهش مصرف نمک، پر رنگ تر شود. 
هنگامی که شما تنها یک کلیه دارید حالا به هر دلیلی که می خواهد باشد؛ چه به دلیل یک 
نقص مادرزادی یا اهدای عضو و یا یک عمل جراحی که به علت درمان یک آسیب کلیه ای 
یا بیماری بوده )که در مورد شما این مورد اخیر صدق می کند( نیاز به مصرف یک رژیم 
غذایی سالم دارید. این رژیم غذایی سالم باید حاوی مقدار متوسطی پروتئین و کم نمک 
باشد. این رژیم غذایی باید شامل میوه ها، سبزیجات، غلات کامل، مایعات کافی و غذاهای 
کم چرب باشد. در واقع نمی خواهد دنبال یک رژیم غذایی خاصی باشید مگر اینکه بیماری 

کلیوی داشته باشید و یا دچار کاهش عملکرد کلیه شده باشید.
مراقب سدیم دریافتی باشید

مصرف نمک و در واقع سدیم دریافتی خود را کنترل کنید. چرا که سدیم بیش از حد 
در بدن موجب جذب آب به بافت ها و جریان خون شده و افزایش فشار خون را سبب می 
شود. از آن جایی که کلیه ها باید سدیم اضافی را به ادرار فیلتر کنند، دریافت سدیم بیش از 
حد در رژیم غذایی موجب افزایش کار کلیه ها می شود. مقدار کافی سدیم دریافتی 1500 
میلی گرم در روز است و موسسه پزشکی توصیه می کند که شما کمتر از 2300 میلی گرم 
در روز سدیم مصرف نمایید. اگر مبتلا به بیماری کلیوی هم باشید ممکن است حتی مجبور 

شوید مقدار سدیم مصرفی تان را پایین تر هم بیاورید.
به جای استفاده از نمکدان از گیاهان و ادویه جات مختلف برای طعم دهی به غذاهایتان 
استفاده کنید. بیشتر از غذاهای تازه تر استفاده کنید و غذاهای بسته بندی شده یا فرآوری 
شده را که اغلب مقدار بالایی سدیم دارند، به حداقل برسانید. اگر هم به دلایلی مجبورید 
گاهی اوقات از این مواد غذایی استفاده کنید حتما دقت نمایید که بر روی برچسبشان 
عباراتی مانند "کم سدیم"، "بسیار کم سدیم"، "بدون نمک" و "بدون سدیم" قید شده 

باشد.
پروتئین زیادی هم می تواند دردسرساز باشد

اگر شما فقط یک کلیه دارید، بیشتر مستعد ابتلا به یک بیماری به نام پروتئین آوری 
هستید. پروتئینوری یعنی وجود بیش از حد پروتئین در ادرار که نشان دهنده ی این است 
که پروتئین از خون شما دارد نشت می کند. پروتئینوری می تواند موجب احتباس آب و 

سدیم شود که عوارض خاص خود را دارد.
مراقب مقدار پروتئین دریافتی تان نیز باشید. یک رژیم غذایی با پروتئین بیش از حد بالا 
هم می تواند موجب افزایش بار کلیوی شود. اگر شما فقط یک کلیه دارید، بیشتر مستعد 
ابتلا به یک بیماری به نام پروتئین آوری هستید. پروتئینوری یعنی وجود بیش از حد 
پروتئین در ادرار که نشان دهنده ی این است که پروتئین از خون شما دارد نشت می کند. 

پروتئینوری می تواند موجب احتباس آب و سدیم شود که عوارض خاص خود را دارد.
پروتئین خوبی انتخاب كنید

مراجع غذایی مقدار پروتئین دریافتی از رژیم غذایی روزانه را 10 تا 35 درصد از کالری 
روزانه پیشنهاد می کنند. این مقدار در هر کسی ممکن است متفاوت باشد و به شرایط هر 
فرد بستگی دارد اما آن چه مسلم است این است که پروتئین ها باید از منابع بدون چربی 
مانند لوبیا، مرغ بدون پوست، سفیده تخم مرغ و لبنیات کم چرب و یا از غذاهای پروتئینی 

حاوی چربی های اشباع نشده مانند ماهی و آجیل تامین شوند.
كربوهیدرات و چربی را هم با دقت انتخاب كنید

باید از کربوهیدرات ها و چربی های سالم دریافت  بقیه ی کالری مورد نیازتان را 
نمایید. کربوهیدرات ها باید 45 تا 65 درصد از کالری روزانه ی شما را تشکیل دهد. 
کربوهیدرات های سالم شامل سبزیجات، میوه ها و غلات سبوس دار است. چربی ها هم 
باید بین 20 تا 35 درصد از کالری روزانه را تشکیل دهند. انتخاب چربی های سالم شامل 
ماهی، آجیل و دانه ها، آووکادو و روغن های گیاهی مثل روغن زیتون و روغن کانولا است.

مایعات
هیچ نیازی به مصرف مایعات اضافی برای افرادی که تنها یک کلیه دارند، وجود ندارد، 
اما باید بدنتان کاملا هیدراته باشد و دچار کم آبی نشوید. اغلب تحقیقات انجام شده نشان 

می دهد که اکثر افراد به 6 تا 8 لیوان آب در روز نیاز دارند.

باكتری ها هم بر چاقی تاثیر دارند 
پزشکان معتقدند که برخی بیماری های خاص نه تنها از طریق ژنتیک بلکه از طریق 

میکروبیوم هم منتقل می شوند. 
به گزارش ایسنا، برخی از باکتری ها پس از آنکه از یک بدن به بدن دیگر منتقل می شوند 
می توانند در سیستم میکروب های روده در بدن میزبانِ جدید، بی تعادلی ایجاد کنند. این 

عدم تعادل مشکلات پزشکی همچون چاقی را به دنبال دارد. 
متخصصان انگلیسی تاکید کردند زمانی که در میکروبیوم روده بی تعادلی وجود داشته 
باشد فرد مستعد ابتلا به بیماری هایی همچون چاقی، بیماری التهابی روده، سندرم روده 

تحریک پذیر و آلرژی ها می شود. 
به گفته پزشکان، باکتری های خاصی وجود دارند که هاگ هایی را در روده تولید می کنند. 
این هاگ ها به برخی از باکتری ها اجازه می دهند تا پیش از منتقل شدن از طریق هوا برای 
یک دوره زمانی غیرفعال باقی بمانند. در این شرایط برخی گونه های باکتری ها میکرویوم 

روده فرد را با اخلال روبه رو می کنند و در نتیجه انواعی از بیماری ها ظاهر می شوند. 
به گزارش نیچر ورلد نیوز، اگرچه در این مطالعه به طور مستقیم اشاره ای به مسری بودن 
چاقی نشده است اما بر این موضوع تاکید شده که جابه جا شدن باکتری روده ممکن است 

به بروز برخی بیماری ها منجر شود. 

پژوهشگران دریافته اند؛

خوردن آب آلبالو فشارخون را كنترل می كند 
یافته محققان نشان می دهد نوشیدن آب آلبالو به اندازه دارو در کاهش فشار خون 

موثر است. 
به گزارش  مهر، به گفته محققان دانشگاه نورث آمبریا انگلستان، افرادی که 60 میلی 
لیتر افشره آلبالو که با کمی آب مخلوط شده باشد را بخورند شاهد کاهش 7 درصدی فشار 

خون در مدت 3 ساعت خواهند بود.
همین میزان کاهش فشار خون برای کاهش خطر سکته تا 38 درصد یا بیماری قلبی 

تا 23 درصد کافی است.
معمولا افرادی که دارای عارضه فشار خون بالا هستند، نیاز به استفاده دائمی از داروهای 
مختلفی دارند، اما به گفته پژوهشگران مصرف آب آلبالو می تواند در کاهش فشار خون 
تاثیر بسزائی داشته و حتی مصرف دائمی آن در برخی موارد منجر به عدم نیاز استفاده از 

قرص های فشار خون در بیماران می شود.
دانشمندان معتقدند آب آلبالو غنی از اسیدهای فنولیک است و به همین دلیل دارای 

چنین تاثیر قوی ای بر فشار خون است.
فشار خون بالا در صورت عدم درمان موجب افزایش ریسک حمله قلبی، نارسایی قلبی، 

بیماری کلیه، سکته و دمانس یا زوال عقل می شود.
در این مطالعه تیم تحقیق 15 فرد دارای علائم اولیه فشار خون بالا را مورد آزمایش قرار 
دادند. به این افراد 60ml افشره آلبالو رقیق شده در 100ml آب یا نوشیدنی با حجم مشابه 

به عنوان دارونما که فقط بوی آلبالو را داشت، داده شد.
دانشمندان دریافتند افت فشار خون در شرکت کنندگانی که آب آلبالو خورده بودند در 

مقایسه با گروه مقابل 7 درصد بود.
»کارن کین« از پژوهشگران ارشد این تیم تحقیقاتی در رابطه با یافته های فوق می گوید: 
»میزان قابل توجه کاهش فشار خون در افرادی که آلبالو مصرف می کنند، قابل مقایسه با 
تاثیری است که از داروهای شیمیائی فشار خون به دست می آید. این موضوع نشان دهنده 
اهمیت این میوه در روند درمانی فشار خون بوده و افراد مبتلا به این بیماری باید این میوه 

و فراورده های آن را در برنامه غذائی خود لحاظ کنند.«
»گلن هواتسون«، سرپرست تیم تحقیق، نیز می گوید: »یافته های ما نشان می دهد 
برخی از ترکیبات موجود در آلبالو دارای تاثیر بسیار مثبتی در کاهش فشار خون بوده و بر 

این بیماری تاثیر دارد.«
به گفته این محققان، فشار خون بالا علت اصلی مرگ و میرهای ناشی از بیماری های 
قلبی است اما کاهش نسبتا کم فشار خون می تواند تاثیر بزرگی بر نرخ مرگ و میر داشته 

باشد.

ادعای جدید دانشمندان؛

چاقی هم می تواند مسری باشد
یک مطالعه جدید نشان می دهد چاقی هم می تواند مسری باشد. 

به گزارش مهر، طبق یافته دانشمندان موسسه تحقیقاتی تراست سانگر انگلستان، 
باکتری های روده افراد دارای اضافه وزن به افراد لاغرتر منتقل می شوند.

دانشمندان معتقدند باکتری های روده می توانند در داخل هاگ ها به مدت طولانی باقی 
بمانند و به نوعی خواب باکتریایی داشته باشند. این موضوع می تواند بدین معنا باشد که 
باکتری ها می توانند خارج از بدن هم زنده بمانند و احتمالا از طریق بلعیده شدن بین 

انسان ها منتقل شوند.
طبق برآوردها در حدود 2 درصد وزن بدن انسان ها با باکتری ها مرتبط است و می توانند 

میکروبیوم روده فرد را مختل کنند.
مطالعات نشان داده اند علاوه بر چاقی، میکروبیوم روده می تواند در شماری از شرایط 
پیچیده و گوناگون نظیر بیماری ورم روده، سندروم روده تحریک پذیر و آلرژی ها هم 

نقش داشته باشند.
محققان دریافته اند در حدود یک سوم میکروبیوم های روده یک فرد سالم هاگ های 
تولید می کنند که امکان زنده ماندن میکروبیوم ها را در فضای باز فراهم می سازد و احتمالا 

می توانند بین انسان ها هم منتقل شوند.

انتقال عضو با پهپاد در هند!
دانشمندان هندی به دنبال هموار کردن راه برای پروژه ای هستند که می تواند بطور چشمگیری زمان مورد نیاز برای پیوند اعضا را کاهش 

دهد.
اگر همه چیز طبق نقشه پیش برود، هند می تواند به زودی از پهپادها برای انتقال اعضا استفاده کند و بیمارستان ها می توانند زمان پیوند 

عضو را تا 50 درصد کاهش دهند.
در حال حاضر، انتقال عضو در این کشور با ایجاد یک خط سبز در جاده ها برای اطمینان از حرکت روان آمبولانس ها انجام می شود. یک 

قلب را می توان برای کمتر از 10 ساعت حفظ کرد در حالیکه زمان حفظ کبد بین 12 تا 15 ساعت است.
کوتا هارینارایان، پدر هواپیماهای جنگنده سبک هندی این پروژه یک میلیون روپیه ای را به همراه دانشمندان آمریکایی و کی راماچاندرا 
از انجمن ملی طراحی و تحقیق برای خودروهای پرنده هدایت می کند. راماچاندرا دارای تخصص در فناوری پهپاد بوده و هارینارایان یک 
دانشمند هوافضا است.این محققان در حال بررسی دو فرصت هستند که یکی شامل ساخت فناوری انتقال اعضا به شکل پهپاد و دیگری 

استفاده از یک جعبه خاص برای انتقال عضو است.چالش کنونی دانشمندان، دستیابی به برد 100 کیلومتر است.
ایده استفاده از پهپادها برای انتقال سریع عضو همچنین در آمریکا نیز در حال کار است و شرکت چینی اهانگ)ehang( سازنده پهپاد 
اکنون قراردادی را با یک شرکت فناوری زیستی برای ارائه پهپاد به آن امضا کرده است. پهپادهای Ehang با رونمایی از نخستین پهپاد جهان 

با قابلیت حمل یک انسان در ماه ژانویه خبرساز شدند. 
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اجتماعی 6

توصیه های 
انتظامی پلیس:

هنگام استفاده از 
دستگاه كارتخوان 

فروشگاه ها رمز خود را 
شخصا وارد نمایید.
اداره آموزش همگانی معاونت اجتماعی 

فرماندهی انتظامی استان قم 

نگاهی به یک اتفاق در تلویزیون

توهین فرزاد حسنی به عضوی از جامعه

 دیالوگ هایی در برنامه هفته پیش »اکسیر« بین مجری و شرکت کننده رد و بدل شد 
که مورد نقد مردم قرار گرفت و این مساله را بار دیگر مورد توجه قرار داد که نظارت بر 

برنامه های رسانه ملی چگونه است. 
» اکسیر« یک برنامه پزشکی است که پنجشنبه ها از شبکه سه سیما پخش می شود. 
در فیلمی که پنجشنبه گذشته 16 اردیبهشت نشان داده شد یکی از شرکت کنندگان که 
مردی میانسال است مقابل یک ال سی دی بزرگ قرار می گیرد و تصویری نمایش داده 
می شود که چهار گزینه توماس ادیسون، آلبرت انیشتین، دیه گو مارادونا و مری بارت زیر 
آن نوشته شده است. تصویر، عکس یک زن سالخورده با موهای سفید را نشان می دهد.

 به گزارش مهر ،دیالوگ های فرزاد حسنی و شرکت کننده در ادامه به این ترتیب 
شکل می گیرد:

-این عکس کیه؟
*)بعد از کمی فکر( عکس یک خانم... مری بارت.

- فهمیدی زنه نه؟ اون سه تا دیگه نیست؟
*نه

- خیلی باهوشیا. فهمیدی یک زن گذاشتیم وسطش... گفتی، گفتم دیگه... نه؟ یعنی ما 
انقدر خنگ به نظر میایم که اسم سه تا مرد و بنویسم بغل یک زن! بعد تو هم راحت بیای 
اینجا جایزه بگیری. نه واقعا در مورد ما چی فکر کردی؟ یعنی نگاه به هیبت من و مصطفی 

شریفی کردی. نخالگی در ما دیدی؟ ها؟
*نه

*پخمه ایم؟
-نه

*نه جدا یک خورده به ما دقت کن.
-نه.

* )و بعد یک باره( مری بارت... تشویقش بفرمایین. )حضار سالن او را تشویق می کنند( 
آفات تست یادتون نره... اگر تشخیص بدی که این مری بارت کارش چیه؟ هنرش چیه؟ 
ویژگیش چیه؟ بهت در جا... پن... جا... ه... میلیون تومن پول می دم. )رو به تماشاگران می 
کند( چقدر...؟ )تماشاچیان 50 میلیون تومان را تکرار می کنند و بعد حسنی در پشت 

شرکت کننده قرار می گیرد( بگو؟
- رمان نویس.

*چیه؟
- رمان نویس.

* اسم شما چیه؟
- من نورگلدی هستم. جمشید نورگلدی.

*جمشید جان!
- بله؟

*اسم دخترت چیه؟
- ندارم.

* نداری؟ شهرزاد نیست؟ آخه گفتی جمشید هستی شک کردم. )می خندد( جمشید! 
چه کاره است؟

- رمان نویس.
* تشویقش کنید... و هم اکنون حسن آقا هدیه 50 میلیون تومانی جمشید را می آورد. 
به افتخار حسن... )جعبه ای را می آورند( این را با یک انگشت باز می کنی و 50 تومنتو 
برمی داری، می دویی، می ری... با یک انگشت بیشتر هم نه... بنداز زیرش )و بعد توضیح 
می دهد که مثلا چگونه انگشتی را می اندازند زیر گلوی فرد و...( برو، ببینم چی کار می 
کنی. آها... )مرد با یک انگشت آن را باز می کند و صندوقچه در حالیکه در آن چیزی لرزان 

بیرون می آید در دست فرزاد حسنی به حضار نمایش داده می شود( چیه؟
مردم یک صدا می گویند: زرشک.

*چیه؟
)این بار تعداد صداها افزایش پیدا می کند( زرشک.

*همه با هم.
- زرشک

*زرشک چی داره؟ مزه داره. تقدیم شما... یعنی واقعا فکر کردی که ما 50 میلیون تومان 
پول بی زبان را در مقابل اطلاعات کم و غلط شما می دیم. زرشک دوست داری؟ آره؟ 

خیلی آب زرشک خوبه.
مقداری زرشک هم در جیب پیراهن مرد می ریزد و این بخش برنامه تمام می شود.«

این ها دیالوگ هایی بود که در فاصله ای سه دقیقه ای بین فرزاد حسنی مجری برنامه 
»اکسیر« و مرد شرکت کننده که در جواب تمام کنش های حسنی واکنشش لبخند است 

و البته کمی هم معذب شده، می گذرد.
هدف در اینجا نقد برنامه »اکسیر« و اینکه چه نقاط قوت و ضعفی دارد و از چه برنامه 
ای تقلید کرده است، نیست بلکه هدف بررسی نگاه و عملکرد مجریانی است که در کشور 
ما در برنامه های ترکیبی به ناخدا و ستاره بلامنازع برنامه ها تبدیل می شوند؛ مجریانی 

که یادشان رفته قرار است چه چیزی را به مخاطب و شرکت کننده برنامه شان بیاموزند.
کمی تیکه بیندازید، کمی مهمان را ضایع کنید و اگر او به هر دلیلی با شما به اصطلاح 
»کل کل« نمی کند بیشتر کار خود را تکرار کنید و درنهایت اطلاعات یا محتوای کلامی 
او را به سخره بگیرید. این فرم برخورد با مخاطب مدتی است که دیگر انتظار نمی رود در 
رسانه های رسمی و فرهنگی مورد استفاده قرار گیرد و رویه ای است که دیگر مخاطبان هم 
به آن نمی خندند و واکنش های منفی آنها اگر درجا اعلام نشود قطعا بعد از فاصله ای در 

فضای مجازی بروز پیدا می کند.
حال فیلم برنامه »اکسیر« با اجرای فرزاد حسنی که چند روزی است در شبکه های 
اجتماعی بازنشر می شود، نظرهای مختلفی را به دنبال داشته است که همه آنها به انواع و 
اقسام این اقدام را زیر سوال برده اند. با این حال شنبه  شب گذشته 18 اردیبهشت ماه صدا 
و سیما بدون توجه به این واکنش ها بازپخش برنامه »اکسیر« را به طور کامل نمایش داد.

رسانه ملی که قرار است اخلاق را ترویج دهد حالا مردی همچون خیلی از افراد جامعه را 
در قابی که مقابل چندین میلیون قرار گرفته است چند بار نشان می دهد و هیبت و اقتدار 
او را زیر سوال می برد؛ مردی که می گوید فرزند دارد و قطعا انتظار نداشته است در رسانه 

ملی و رسمی کشورش اینگونه با وی برخورد شود.
این رفتار مجری برنامه »اکسیر« همانطور که بحث های زیادی را در بین مردم به ویژه 
در فضای مجازی به دنبال داشته است جا دارد که در سطوح مدیریتی تلویزیون هم مورد 
بررسی قرار گیرد تا ضمن پرهیز از ادامه شکل گیری رفتارهایی از این دست، هم فرزاد 
حسنی هم دیگر مجریان مربوطه رهنمودهایی برای شیوه اخلاقی تر و حرفه ای تر کار 

خود دریافت کنند.
آنچه باید به طور جدی در دستور کار رسانه ملی قرار گیرد این است که باید افراد برای 
ورود به این رسانه و در دست گرفتن سکان برنامه ها در همه ارکان آن به ویژه در بخش 
اجرا که ویترین برنامه های مجری محور است گزینش های سخت گیرانه در همه ارکان 

شده باشد.

زندگی همواره دارای فراز و نشیب است واغلب مردم 
در دوره ای از زندگی با پیشامدهای ناگوار و تلخ رو به رو 
شده و گاه احساس رسیدن به بن بست کرده اند، ولی 
معدودی از افراد به جای مبارزه با آن مشکل و یافتن راه 
حل، به زندگی خود پایان داده اند یعنی به جای حذف 

مشکل، سعی در حذف فیزیکی خود کرده اند چرا؟ 
به گزارش ایرنا، بررسی خودکشی به منزله یك پدیده 
اجتماعی جدی از دو،سه قرن پیش توسط پژوهشگران 
اروپایی آغاز شد. در این کشورها عبور از زندگی سنتی و 
ورود به زندگی صنعتی بر آمارهای مربوط به خودکشی 
در  روانشناسان  و  جامعه شناسان  شد  باعث  و  افزود 

جستجوی علل و عوامل خودکشی برآیند. 
بر اساس تعریف، خودکشی، تلاشی آگاهانه به منظور 
خاتمه دادن به زندگی شخص توسط خودش می باشد 
که ممکن است این تلاش به اقدام تبدیل گردد یا فقط 

به شکل احساسی در فرد بماند.
انگیزه خودکشی افراد در جوامع گوناگون می تواند 
اختلافات  همچون  دلایلی  ایران،  در  باشد.  متفاوت 
و  فقر  اجباری،  ازدواج  خانوادگی،  های  خشونت  و 
تنگدستی، سوء استفاده های جنسی، از دست رفتن آبرو 
و حیثیت، فشارهای روحی و روانی، افسردگی، تمایلات 
شدید عاطفی، اعتیاد و امروزه استفاده از مواد توهم زا و 
در یك کلام 'نومیدی' بیش از حد می تواند عامل دست 

زدن به این کار شود.
هر چند بنابر اعلام کارشناسان، خودکشی معضل 
اصلی جامعه ایرانی نیست، اما بررسی آمار خودکشی در 
سال های اخیر نشان می دهد که با این موضوع باید به 
طور جدی تری برخورد شود.بحران خودکشی تجربه ای 

مغشوش کننده, دردناك و سخت است.
یك بحران خودکشی معمولاً توسط یك تجربه آسیب 
زا و یا مجموعه ای از تجارب که احساس ارزشمندی 
شخص را پایمال می کنند, ایجاد می شود. این تجارب 
اهداف  به  نیل  در  ناکامی  اساسی,  فقدان  یك  شامل 
شخصی و یا مشکلات شخصی دراز مدت می باشند. 
زمانی که نظام مقابله ای شخص قادر به رویارویی با 
تجارب منفی زندگی نباشد, افسردگی و یأس ناشی از 

آن می تواند شخص را به سوی خودکشی سوق دهد.
*احساسات شخص خودكشی كننده

برخی از مردم در زمانی که کلافه می شوند و تصور 
می کنند که در بن بست گیر کرده اند آرزوی مرگ می 
کنند. آنها به خاطر احساس بدی که در خود دارند تصور 
می کنند که مرگ می تواند برطرف کننده احساسات 
آنها باشد. اما حقیقت این است که مرگ نمی تواند 
تبدیل کننده احساسات ما باشد چون آنها در درون ما 

هستند و نه در شرایط خارجی زندگی ما.
عموماً شخص در معرض خودکشی به دلیل احساس 
بیگانگی، از تعاملات اجتماعی کناره گیری می کند. او 
در کنار انبوه جمعیت، احساس انزوا و تنهایی می کند. 
نیروی لازم برای عملکرد روزانه کاهش می یابد. احساس 
خستگی و نوسانات خلقی ایجاد می شود. خواب, خوراك 
و عادات مراقبت از خود از نظم معمول خارج می گردند.

عواطف خشم, آسیب و غمگینی احساس ناامیدی و 
درماندگی فرد را در بر می گیرد.به گفته کارشناسان، 
پیوند مستحکم و قوی باافراد خانواده و فامیل و حمایت 
عاطفی و راستین از سوی دوستان و آشنایان، پرهیز از 
داشتن نگاه منفی به زندگی و برخورداری از باورهای 
اصیل دینی از عواملی است که می تواند ضریب تاب 
آوری در مقابله با مشکلات را افزایش دهد و فرد را از 

دست زدن به خودکشی دور نگاه دارد.
خبرگزاری جمهوری اسلامی به دنبال برگزاری سلسه 
میزگرد هایی در خصوص بررسی آسیب های اجتماعی 
با حضور کارشناسان به بررسی علل و عوامل خودکشی 
و همچنین راه های کاهش آن در جامعه پرداخته است.

دراین گزارش، گزیده ای از مطالب مطرح شده در این 
میز گرد ارائه می شود.

* خودكشی یك تاكتیك غلط برای تغییر 
سرنوشت است

مشاور  و  بالینی  روان شناس  احمدیان  علیرضا 
خانواده، مدیرکل برنامه ریزی و ارزشیابی سازمان نظام 
روان شناسی و مشاوره جمهوری اسلامی ایران گفت: 
خودکشی یك تاکتیك غلط برای تغییر سرنوشت است 
و فرد در حیطه ای از زندگی خود برای تغییر سرنوشت 
و دستکاری آن متوسل به ابزار خودکشی می شود که 
ابزار و شیوه ای غلط است.وی افزود: در این خصوص 
ردپاهایی از خودکشی های انفرادی و اجتماعی یافت 
می شود که فرد یا افراد در برخورد با برخی از مسائل 
و همچنین تغییر در برخی از شرایط فردی و اجتماعی 

سخت و طاقت فرسا دست به خودکشی می زنند.
* نحوه مواجهه با مشكل مهم است

احمدیان گفت: اغلب افرادی که خودکشی می کنند 
مشکلات عمده  و حادتری نسبت به دیگران در زندگی 
ندارند، اما آنچه مهم است، نحوه برخورد با مشکل و 
حل مسئله است که در این افراد منجر به خودکشی 
می شود، این افراد دچار یك نوع تصمیم گیری تکانشی 
شده و به این اقدام دست می زنند.این روان شناس تاکید 
کرد: برخی از افراد در برخورد با مشکلات و رسیدن 
به بن بست برای خاتمه دادن به این بن بست متصور و 
ذهنی، به اشتباه خودکشی را مؤثرترین روش موجود و 
بهترین اقدام می پندارند.وی ادامه داد: خودکشی تقریبا 
جزء رفتارهای پیچیده بشری است که مرز خاصی ندارد 
و در همه اقشار، همه سنین و همه طبقات جامعه دیده 
می شود و این امر به پیچیدگی آن دامن می زند.در 
خصوص خودکشی نظریه پردازی ها و تئوری های غربی 
زیادی وجود دارد که باید در بستر بوم ایرانی هنجاریابی 
شوند و بر مبنای واقعیت های روان شناختی یك ایرانی 
تصریح شود؛ این پدیده موضوع بالینی پیچیده و یك 
پدیده رفتارشناختی حساس است که در بین اقشار 
مختلف جامعه دیده می شود که لازم است با یك نگاه 
علمی رمزگشایی شده و تحت تدابیر درمانی و پیشگیرانه 

مبتنی بر پژوهش و واقع گرایی قرار گیرد. 
* مفاهیم اعتقادی سالم و مضامین دینی اصیل 
وی تاکید کرد: به اعتقاد من مفاهیم دینی در هنگامه 
ظهور مکاتب انحرافی و هرج ومرج  فکری که متاسفانه 
امروزه در جامعه شاهد آن هستیم، باید عملیاتی تر شود 
و بتوان فرمول دینی عملیاتی و اورژانسی برای پیشگیری 

و درمان فوریتی خودکشی پیدا کرد.
مشخص  ها  بررسی  در  روان شناس  این  گفته  به 
شده که برخی از بیماران مبتلا به افسردگی بسیار 
شدید با وجود فشار ناشی از بار روانی حاد هرگز اقدام 
به خودکشی نکرده اند، که وقتی موضوع موشکافی 

و  باورها  دارای  شخص  که  است  شده  روشن  شده 
اعتقادات مذهبی راسخی است که وجود آنها مانع از 
خودکشی وی شده است.وی تاکید کرد: مسائل دینی 
باید به صورت جامع و کامل در جامعه مطرح شود و 
از دیدگاه روان شناسی نوین، شایسته ترین سبك زندگی، 
سبك زندگی دینی )حیات طیبه( است.احمدیان گفت: 
برای کسی که در حال خودکشی است باید فرمول دینی 
را عملیاتی کرد و برای رسیدن به این هدف باید راهکار 
و نقشه های کوتاه مدت و درازمدت ارائه داد و باید توجه 
شود چه بسا گاهی برنامه های درازمدت، ما را از نگاه 
اورژانسی به حل فوری این مشکل دور می کند که در 
برنامه ریزی ها باید به هر دو وجه آنی و درازمدت توجه 

شود.
* بزرگنمایی مشكلات موجب افزایش

 یاس و نومیدی در مردم می شود
افزایش  نقش  پذیرش  بر  علاوه  گفت:  احمدیان 
مشکلات اجتماعی و فشارهای روانی، آنچه فراوانی 
است،  داده  افزایش  اخیر  سال های  در  را  خودکشی 
عملیات موذیانه جنگ نرم، دستکاری روانی و فرایند 
سیاه نمایی پیچیده ای است که سعی دارد مشکلات 
کشور و مردم را بیش از حد نشان  دهد و به  نوعی 
درباره مشکلات مرسوم مردم  را  روانی  بن بست های 
تلقین کند که این القا بسیار آسیب رساننده است، علاوه 
بر اینکه استحاله فرهنگی ایجاد شده توسط تهاجم 

فرهنگی را نباید نادیده گرفت.
وی تاکید کرد: القائات و تلقین ها در فرآیند جنگ 
نرم بسیار خطرناك است و نباید به این امر بی توجه بود.

وی گفت: در جنگ نرم، عملیات روانی و سیاه نمایی 
غربی ها با ساخت بازی های رایانه ای، اخبار، سریال ها و 
فیلم هایی صورت می گیرد که در آن به طور هوشمند 
معنوی،  پوچی  پژمردگی،  افسردگی،  سناریوهای 
خلا های روانی، بن بست، نابودی ملی و خودکشی به 
جوانان القا می شود که می تواند مستقیم و غیرمستقیم 
خودکشی را افزایش دهد. این روان شناس تصریح کرد: 
افزایش ضریب هوش معنوی - مذهبی و هوش هیجانی 

)عاطفی( در کاهش ریسك خودکشی دخیل است.
* كاهش سرسختی

 در بسیاری از خودكشی  ها دیده می شود
احمدیان گفت: دو مفهوم تاب آوری و سرسختی در 
موضوعات اجتماعی، روانی و معنوی در خودکشی ها 
دیده می شود و گاه نوسان و کاستی یکی از دو مفهوم 

و گاه هر دو، می تواند در خودکشی وجود داشته باشد.
احمدیان گفت: در برخی از طبقات اجتماعی علت 
خودکشی این است که اتفاقاً مشکل خاصی در زندگی 
آنها وجود ندارد و زندگی به دلیل نبود چالش، حالت 

یکنواخت و بی انگیزشی می یابد و فرد در این فضای 
پوچی فلسفی دست به خودکشی می زند که بدترین 
از استقامت  باید  خودکشی ها است .وی تاکید کرد: 
گذشتگان عبرت گرفته شود، از زندگی دانشمندان، 
بزرگان و اولیای خدا که همواره در طول زندگی خود 
در سختی بودند ولی هیچ گاه دست به خودکشی نزدند 
و حتی بی تابی هم نکرده اند درس گرفت. لذا علاوه 
بر رمزگشایی از زندگی آن ها باید به عنوان یك نقشه راه 
برای افزایش تاب آوری روانی افراد در معرض خودکشی 

مطرح شود.
* خودكشی یك پدیده چندعاملی است

اینکه  بیان  با  شناس  جامعه  شکربیگی  عالیه   
خودکشی یك پدیده چندعاملی است، گفت: برخی 
عوامل فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی که انسان را در 
برگرفته ، در خودکشی تاثیرگذار است. وی تصریح کرد: 
خودکشی در بستر نابسامانی های اجتماعی رخ می دهد 
و جایی که کیفیت زندگی دچار اختلال باشد، فرد به 
سمت خودکشی می رود و هدیه زیبای خداوند که جان 

یك انسان است، را از بین می برد. 
شکربیگی افزود: تامین سلامت اجتماعی به عنوان یك 
موضوع مهم باید مورد توجه باشد و نباید دچار خدشه 
شود چرا که منجر به بروز هرگونه آسیب اجتماعی می 
شود و خانواده ها نیز باید بیشتر به این موضوع توجه 
داشته باشند.  وی از دست دادن شکوفایی اجتماعی 
و وجود نابرابری های اجتماعی را به عنوان عوامل مهم 
در راستای به خطر افتادن سلامت اجتماعی بیان کرد 
و اظهار داشت: بیکاری یك عامل اجتماعی موثر در 

خودکشی جوانان است. 
 * خانواده عامل مهم در تولید

 سرمایه اجتماعی
 این جامعه شناس خانواده را بستر زایش سرمایه 
اجتماعی فرد بیان کرد و گفت: امروز خانواده دچار 
مشکل شده است و از نظر اقتصادی نمی تواند جوابگوی 
نیازهای جوان باشد، پیامدهای این موضوع ناگوار است 
چرا که وقتی کیفیت زندگی دچار مشکل می شود، 
انطباق اجتماعی با محیط زندگی نیز دچار خدشه می 
شود. وی ادامه داد: اگر امروز آسیب های اجتماعی 
بیشتر شده است، باید پیگیری شود چرا که خانواده 
به عنوان پایه و اساس شکل گیری رفتارهای مطلوب 
یك فرد، نیاز به یك معلم اخلاق در کنارش دارد تا اگر 
وظیفه خودش را فراموش کرد منجر به بروز آسیب 
های اجتماعی نشود.شکربیگی با بیان اینکه بیشترین 
قربانیان خودکشی در کشور زنان هستند، خاطرنشان 
کرد: بیشترین میزان خودکشی در سنین 15 تا 44 

سالگی رخ می دهد. 

  * عوامل موثر در خودكشی
 این جامعه شناس گفت: رویدادهای اجتماعی که 
اطراف انسان ها قرار گرفته متغیر و استرس زا است 
و استرس در سه حوزه 'رویدادهای زندگی'، 'فشارهای 
مزمن' و 'زندگی روزمره' مفهوم سازی می شود و اگر 
راهکارها را به دختران و پسران در برابر رویدادهای 
استرس زا ارائه ندهیم، نتیجه آن انتخاب خودکشی به 
عنوان حل مساله است. وی خاطرنشان کرد: اگر راه حلی 
برای شرایط اجتماعی و خلاهای اجتماعی که در جامعه 
وجود دارد، ارائه نشود و جوانان مجهز به عامل دینی 
نباشند، آمارخودکشی در ایران بالا می رود. شکربیگی 
افزود: اینکه همه انتظار از حاکمیت داشته باشند، درست 
نیست بلکه نهادهای واسطه بین جامعه و حاکمیت را 
باید وارد عرصه کرد تا بتوانیم در کنترل خودکشی تاثیر 

مثبت آن را ببینیم. 
 *خودكشی یكی از اثرات رخت بستن

 دین از زندگی است 
 حجت الاسلام صادق گلزاده، معاون امور فرهنگی، 
پژوهشی مجمع تقریب مذاهب اسلامی نیز در این 
میزگرد با اشاره به رخت بستن اندیشه دینی از زندگی 
برخی از افراد گفت: هرج و مرج ناشی از بی دینی 
اثرات نامطلوبی برای فرد دارد که یکی از آنها می تواند 
خودکشی باشد. وی با اشاره به اینکه پروردگار راه علاج 
بشر از آسیب ها را در قالب دین به بشریت اعلام می کند، 
گفت: در خانواده اسلامی تمامی اعضای خانواده نسبت 
به یکدیگر مسئولیت دارند. گلزاده با بیان اینکه امروز در 
زندگی جدید نقش کارشناسان مذهبی نادیده گرفته 
می شود، گفت: انسان کنونی در زندگی جدید تنها 
است زیرا برداشت خودش از زندگی را دارد و فردی را 
ندارد که به وی کمك کند در حالیکه بیش از 70 درصد 
مشکلات و آسیب های اجتماعی افراد در جامعه با کمك 
کارشناسان و اعضای خانواده قابل کنترل و رفع است.

وی افزود: جمهوری اسلامی ایران به عنوان یك نظام 
اسلامی باید نسخه دینی برای پیشگیری و حل آسیب 
های اجتماعی ارائه کند. گلزاده با بیان اینکه اسلام تمام 
راهکارهای زندگی را در قالب قرآن بیان کرده است، 
گفت: سعادت آخرت بدون توجه به دنیا امکان پذیر 
نیست زیرا دنیا کشتزار آخرت است. وی با تاکید بر اینکه 
عمل به اسلام مهم است، افزود: با شعار دادن نمی توان 
راهکاری برای حل آسیب ها اجتماعی پیدا کرد. همان 
طور که جایگاه پزشك خانواده برای افراد جامعه مشخص 
است باید از وجود روحانی خانواده برای آشنایی افراد با 
موضوعات دینی و قرآنی بهره برد و با تقویت باورهای 
دینی در افراد آنها را در برابر مشکلات مقاوم ساخت.  
وی درخصوص دلایل خودکشی گفت: افسردگی و 
فقر از مواردی است که ممکن است فرد را به سوی 
خودکشی بکشاند.  گلزاده در ادامه سخنانش افزود: یکی 
از مواردی که دین و قرآن برای جلوگیری ازآسیب های 
اجتماعی به آن تاکید کرده پرداخت زکات است. وی 
علاوه بر زکات، پرداخت صدقه، خمس و فطریه را که 
در اسلام بر آن تاکید فراوان شده در راستای جلوگیری 
از بروز فقر در جامعه ، و راهکاری عملی برای جلوگیری 
از آسیب های اجتماعی دانست. این کارشناس مذهبی 
افزود: قوای مجریه، قضاییه و مقننه باید راهکار های 
عملی برای جلوگیری از بروز خودکشی داشته باشند. 
وی در ادامه تهاجم فرهنگی و جنگ نرم دشمن را از 
دلایل دست زدن به خودکشی ذکرکرد. گلزاده با تاکید 
بر اینکه نباید صددرصد دلیل بروز خودکشی را تهاجم 
فرهنگی دشمن و همه گیر شدن ماهواره و تکنولوژی 
های جدید دانست گفت: اگر تدبیر لازم در این موارد 
وجود نداشته باشد، آسیب های اجتماعی گسترده می 
شود. وی در ادامه با اشاره به نقش راهبردی خانواده 
برای مقابله با آسیب های اجتماعی، گفت: خانواده 
توانمند و دینمدار از بروز بسیاری از آسیب ها اجتماعی 

جلوگیری می کند.

در میزگردی تخصصی بررسی شد: 

رمز گشایی از پایان غلط زندگی 
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سرپرست پلیس راهور استان قم  خبرداد:

تشدید برخورد با خودروهای شیشه دودی
سرپرست پلیس راهور فرماندهی انتظامی استان از طرح تشدید برخورد پلیس با 
خودروهای شیشه دودی در قم خبر داد.  سرهنگ احمد پوربافرانی در گفتگو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:برخی از رانندگان بدون توجه به قوانین و یا از روی ناآگاهی 
اقدام به دودی کردن غیر مجاز شیشه های خودرو خود می کنند و این امر همزمان با شروع 
فصل تابستان بیشتر می شود. وی با بیان اینکه ملاک اعمال قانون اینگونه خودروها برابر 
دستورالعمل عدم روئیت سرنشینان از فاصله سه متری است، تاکیدکرد:برخورد پلیس راهور 
شامل خودروهایی می شود که داخل آن پیدا نباشد. سرپرست پلیس راهور استان قم افزود:در 
این موارد علاوه بر رفع اثر از شیشه خودرو، جریمه 500هزار ریالی در انتظار آن خواهد بود. 
سرهنگ پوربافرانی تاکید کرد:اعمال قانون شامل هرگونه نوشته بر روی شیشه و بدنه خودرو 
و یا تبلیغات بر روی آن نیز می شود مگر قبلًا از پلیس راهور استان مجوز اخذ کرده باشند. 

فرمانده انتظامی شهرستان قم عنوان کرد:

پاكسازی نقاط جرم خیز در دستور كار پلیس قم
فرمانده انتظامی شهرستان از اجرای طرح پاکسازی نقاط آلوده و جرم خیز در سطح حوزه 
استحفاظی کلانتری های قم خبر داد.   سرهنگ هادی دیده ور در گفتگو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، اظهارداشت:مأموران کلانتری 20 قم در راستای اجرای طرح پاکسازی نقاط 
آلوده و جرم خیز سطح بخش و با هدف افزایش احساس امنیت و رضایتمندی همشهریان 
طی هماهنگی با مقام قضائی استان در قالب چندین اکیپ خودرویی و موتوری اقدام به 
پاکسازی سطح حوزه استحفاظی کردند. به گفته وی در این طرح برخورد با فروشندگان 
مواد مخدر و جمع آوری پاتوق افراد معتاد از اولویت برخوردار بوده است. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم همچنین به پاکسازی بوستان ها و جمع آوری قلیان از تفرجگاه ها نیز اشاره و بر 
استمرار این طرح در استان تاکید کرد. سرهنگ دیده ور در خاتمه با اشاره به کشف مقادیری 
مواد مخدر و نیز دو دستگاه موتورسیکلت مسروقه، دستگیری 8 نفر معتاد و دستگیری یک 
نفر در خصوص اجرای احکام قضائی در طرح مذکور، گفت: نهایتاً متهمان پس از تشکیل 

پرونده تحویل مراجع قضایی استان شدند. 

رئیس کل دادگستری هرمزگان  خبرداد:

انهدام باند سارقان مسلح طلافروشی
رئیس کل دادگستری هرمزگان از انهدام باند سارقان مسلح طلا و کشف بیش از هشت 

کیلوگرم طلای مسروقه از اعضای این باند خبر داد.
 حجت الاسلام والمسلمین صادق اکبری  با اعلام این خبر گفت: در جریان تحقیقات 
و بررسی های اولیه مشخص شد مالباختگان که در حال توزیع طلا و جواهرات در طلا 
فروشی های شهرستان های اطراف بودند، توسط چند فرد ناشناس تحت تعقیب قرار می 
گیرند و در ادامه سارقان پس از متوقف نمودن خودرو مالباختگان و تیر اندازی به سمت 
آنها که منجر به مجروحیت دو نفر شده است، اقدام به سرقت هشت کیلو و 300 گرم طلا  
نموده و متواری می شوند.حجت الاسلام والمسلمین اکبری در ادامه تصریح کرد: بلافاصله 
با دستور مقام قضایی، طرح مهار در سطح استان اجرا و در نتیجه یک دستگاه سمند فاقد 
پلاک که در سرقت مسلحانه از آن استفاده می شد توقیف و در این زمینه یک متهم نیز 
دستگیر  شد که این فرد در جریان  بازجویی های فنی و تخصصی به سرقت مسلحانه با 
همدستی سه نفر دیگر از همدستانش اعتراف نموده است. به گزارش میزان ،رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان اظهار کرد: پس از شناسایی متهمان متواری سرانجام با بهره 
گیری از بانک های اطلاعاتی و انجام اقدامات فنی و تخصصی محل اختفای متهمان 
شناسایی و هریک از این افراد طی عملیاتی جداگانه دستگیر شدند که در بازرسی از 
مخفیگاه آنان هشت کیلو و 300 گرم طلای مسروقه  به همراه یک قبضه اسلحه کشف 
شده است.حجت الاسلام والمسلمین اکبری خاطر نشان کرد: سرکرده این باند مسلح از 
زندانیان متواری و دارای چندین فقره سابقه کیفری بود که به همراه سه متهم دیگر پس 

ازطی مراحل قانونی و تکمیل پرونده با قرار مناسب روانه زندان  شدند.

 ابلاغ دستورالعمل برخورد با باندهای قاچاق کالا و ارز، برخورد با سارقان مسلح و افزایش 
تجهیزات پلیس برای کشف جرم، سه محور مهم سخنان فرمانده نیروی انتظامی است. 

به گزارش ایسنا، سردار حسین اشتری در حاشیه همایش فرماندهان نیروی انتظامی در 
جمع خبرنگاران با بیان اینکه یکی از اهداف این همایش تحقق شعار امسال یعنی »اقدام و 
عمل در حوزه اقتصادی است« خاطرنشان کرد: پلیس حتما می تواند نقش موثری در این 
زمینه داشته باشد و ان شاءالله فرماندهان ما نیز به بهترین شکل ممکن اقدامات خود را انجام 
دهند. وی در پاسخ به سوالی درباره سرقت های مسلحانه در کشور اظهار کرد: برخورد با سارقان 
مسلح و جلوگیری از سرقت های مسلحانه، از اولویت های ناجاست و ما اقدامات پیشگیرانه در 
این زمینه را انجام خواهیم داد ضمن اینکه هماهنگی های لازم با قوه قضاییه انجام شده و 
انجام نیز خواهد شد. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینکه ۹۹ درصد سارقان مسلح شناسایی و 
دستگیر شده اند گفت: ما به جز چند مورد معدود، دیگر سارقان مسلح را شناسایی و دستگیر 

کردیم که مابقی نیز احتمالا در عملیات های دیگر پلیس دستگیر شده  یا به هلاکت رسیده 
و پرونده شان دچار پیچیدگی شده است اما همانطور که گفتم برخورد با سارقان مسلح و 
سرقت های مسلحانه از اولویت های اصلی ماست. اشتری ادامه داد: به کارگیری دوربین های 
مداربسته و رعایت نکات امنیتی از مواردی است که تا حد زیادی می تواند منجر به کاهش 
سرقت به ویژه سرقت های مسلحانه شود. وی افزود: امیدواریم با تجهیزات جدید پلیس آگاهی 
و همچنین امکانات علمی این پلیس در کشف جرایم موفق تر باشیم. فرمانده نیروی انتظامی در 
پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه پس از فرمایشات مقام معظم رهبری درباره لزوم برخورد 
با دانه درشت های قاچاق کالا و ارز پلیس چه اقداماتی انجام داده، گفت: پس از فرمایشات مقام 
معظم رهبری دستورالعملی را ابلاغ کردیم و به تمام استان ها اعلام کردیم. تاکید ما برخورد 
با باندهای سازمان یافته و قاچاق کالا و ارز است که در این زمینه توفیقات خوبی داشته ایم و 

امیدواریم با جدیت طرح ادامه یابد. 

 رئیس پلیس فتا البرز از دستگیری فردی که از طریق 
ریال  میلیون   400 شهروندان  به  انبوه  پیامک  ارسال 

کلاهبرداری کرده بود خبر داد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا، سرهنگ محمد 
اقبالی با اعلام این خبر اظهار داشت: عامل کلاهبرداری 
پیامکی در سطح کشور که با ارسال پیامک به شهروندان با 
مضمون ) شماره حساب ارسالی جهت واریز اشتباه بوده لطف 
کنید مبالغ را به این حساب واریز کنید( از آنان کلاهبرداری 
می کرد از سوی ماموران پلیس فتای البرز شناسایی و 

دستگیر شد.
سرهنگ اقبالی در تشریح این خبر گفت: در پی شکایت 
یکی از شهروندان مبنی بر اینکه فریب پیامک کلاهبرداری 
را خورده و از حساب خود مبلغی را به حساب متهم انتقال 
داده است، بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس فتا 

قرار گرفت.
پرونده  شاکی  اظهارات  بررسی  در  افزود:  ادامه  در  وی 
مشخص شد که شاکی مبلغی را به فردی بدهکار بوده که 
در صدد واریز وجوه به حساب فرد مورد نظر به دستگاه خود 
پرداز مراجعه می کند که در این حین با دریافت پیامکی 
با مضمون ) شماره حساب ارسالی جهت واریز اشتباه بوده 
لطف کنید مبالغ را به این حساب واریز کنید( بدون توجه به 
شماره پیامک مبلغ مورد نظر را به حساب فرد دیگری واریز 
کرده و به این شیوه با یک اقدام از پیش طراحی شده در دام 

کلاهبردار اینترنتی افتاده است.
سرهنگ اقبالی اظهار داشت: با توجه به اظهارات شاکی، 
کارآگاهان تحقیقات خود را در فضای سایبری آغاز و پس 
اسناد و مدارک  آوری  بررسی های تخصصی و جمع  از 
الکترونیکی نهایتاً متهم را شناسایی شد و طی یک عملیات 

غافلگیرانه وی را در غرب شهر تهران دستگیر کردند.
این مقام انتظامی خاطر نشان کرد: متهم به ناچار در برابر 
مدارک و مستندات موجود به کلاهبرداری اینترنتی اعتراف 
کرد و اذعان داشت تا کنون به این شیوه، جمعاً مبلغ 400 

میلیون ریال از حساب شهروندان کلاهبرداری کرده است.
سرهنگ اقبالی افزود: در این روش فرد کلاهبردار از طریق 
نرم افزار به گروه زیادی از مشترکین تلفن های همراه پیامک 
را ارسال کرده و به صورت اتفاقی افرادی که در ساعات اولیه 
صبح در صدد واریز وجوه به حساب افراد مورد نظر خود بودند 
طعمه فرد کلاهبردار قرار گرفته و پول را به حساب ارسالی 
واریز می کردند. رئیس پلیس فتا البرز به شهروندان هشدار 
داد: کلاهبرداری پیامکی یکی از شایع ترین نوع کلاهبرداری 
است که افراد شیاد از ساده اندیشی مردم سوءاستفاده کرده 

و اقدام به کلاهبرداری و سرقت از حساب آنها می کنند.

 فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان گفت: دو هزار و 461 کیلوگرم مواد مخدر از نوع 
تریاك در مرزهای جنوب استان کشف و دو قاچاقچی مسلح نیز دستگیر شدند. 

سردار رهام بخش حبیبی اظهار داشت: مرزداران هنگ مرزی سراوان با اشرافیت اطلاعاتی 
از قصد یك باند قاچاق مواد مخدر برای انتقال محموله خود به داخل کشور آگاه شده و 
بلافاصله با آمادگی و تجهیزات لازم محدوده مورد نظر در نوار مرزی را زیر پوشش کامل 

قرار دادند.
وی افزود: قاچاقچیان به محض مشاهده مرزداران به سمت آنان تیراندازی کردند که پس از 
درگیری مسلحانه به دلیل نداشتن توانایی در مقابله با مرزبانان ایران اسلامی ضمن رها کردن 
محموله مواد مخدر با استفاده از تاریکی شب و کوهستانی بودن منطقه به عمق خاك کشور 

پاکستان متواری شدند.
فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان بیان کرد: مرزداران به دلیل تاریکی شب با رعایت 
اصول ایمنی و در نظر گرفتن تمهیدات لازم، منطقه را تا سحرگاه زیرپوشش خود قرار داده 
و سرانجام در پاکسازی منطقه موفق شدند مقدار تقریبی ۹15 کیلو گرم مواد مخدر از نوع 

تریاك به همراه یك دستگاه خودرو کشف و ضبط کنند.
سردار حبیبی اظهار داشت: ماموران هنگ مرزی سراوان همچنین در عملیات دیگری با 
همکاری ماموران انتظامی موفق شدند یك هزار و 166 کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاك و 

مشتقات آن به همراه یك دستگاه خودرو را کشف و ضبط کنند.
وی با اشاره به سومین عملیات موفقیت آمیز مرزداران در سراوان گفت: نیروهای هنگ 
مرزی این شهرستان در ارتفاعات مناطق مرزی در درگیری مسلحانه با قاچاقچیان موفق 

شدند بیش از 380 کیلو گرم مواد مخدر از نوع تریاك به همراه یك دستگاه خودرو کشف و 
ضبط و دو نفر قاچاقچی را دستگیر کنند.

فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان با بیان اینکه در سه عملیات یادشده که در 48 
ساعت گذشته انجام شد در مجموع 2 هزار و 461 کیلوگرم مواد مخدر به همراه سه دستگاه 
خودرو کشف و دو قاچاقچی نیز دستگیر شدند، تصریح کرد: مرزداران ایران اسلامی منسجم  
تر و استوارتر از همیشه مقتدرانه در حال پاسداری و حفاظت از مرزهای جنوب شرق کشور 

هستند و اجازه کمترین تحرکی را به متجاوزان و سوداگران مرگ نخواهند داد.

فرمانده ناجا خبر داد :

دستگیری 99 درصد سارقان مسلح 

ارسال پیامک انبوه شگرد متهمان

كلاهبردار 400 میلیونی به دام افتاد

فرمانده مرزبانی سیستان و بلوچستان:

2 هزار و 461 كیلوگرم مواد مخدر كشف شد
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نکتــه

ویــژه

محمدرضا عارف منتخب اول مردم تهران در انتخابات دهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی، روز گذشته با سفر به شهر قم با برخی 

از مراجع تقلید و علمای این شهر دیدار و گفت وگو کرد. 

آیت الله جوادی آملی:
اختلاف مسئولان نتیجه ای جز ضرر ندارد

آیت الله  جوادی آملی ظهر  دیروز در دیدار با دکتر محمد رضا 
عارف منتخب مردم در مجلس دهم که در بنیاد بین المللی اسرا 
برگزار شد، گفت: اگر مردم و مسئولان باهم نسازند و اختلاف داشته 
باشند و از رهبر تبعیت نکنند هیچ نتیجه ای حاصل نخواهد شد نباید 
همیشه منتظر معجزه باشیم، باید از خدا بخواهیم ما را راهنمایی کند 

درراه درست برویم.
این مرجع تقلید اظهارداشت: مردم اهمیت بسیاری در جامعه 
اسلامی دارند و اگر بخواهیم به تعریف مردم برسیم، باید این تعریف 
را از جایگاه مردم آفرین جستجو کنیم. وی افزود: دین اسلام دارای 
دو ستون است یکی نماز و دیگری مردم، امام علی )ع( به مالک اشتر 
بیان می کنند که حضور در صحنه داشتن مردم کافی نیست و نباید 
صرفا از آنها این را بخواهید، زیرا مردم ستون دین هستند. این مرجع 
تقلید خاطر نشان کرد: وقتی نظام اسلامی بنا شد و شالوده اصلی 
آن  دین قرار گرفت، قطعا مردم به عنوان ستون دین جایگاه خاصی 
دارند. وی اظهار کرد: امام علی )ع( به دنبال پیروزی شخصی نبودند، 
بلکه به دنبال پیروزی دین بودند و به همین خاطر در غدیر دین آزاد 
شد و در سقیفه دین به اسارت گرفته شد. وی بیان کرد: فرهنگ 
ما همان فرهنگی است که بیان می کند، انسان با مرگ تمام نمی 
شود، اگرچه اوست که مرگ را می چشد و مرگ در انسان هضم می 
شود، نه اینکه انسان در مرگ هضم شود و به همین خاطر باید در 
نگاه خود به جهان از این اصل تبعیت کنیم. این مرجع تقلید بیان 
کرد: مسئولان برای اداره جامعه باید به یک نکته دقت کنند و آن این  
که ملتی که جیبش خالی است گدا نیست، بلکه فقیر است یعنی 
ستون فقرات او شکسته  و فردی که ستون فقراتش شکسته است، با 
صحبت نمی تواند بایستد. قرآن بیان می کند  ملتی که جیبش خالی 
است تملق گو و اهل املاء می شود. وی تصریح کرد: درست است 
که ما می گوییم که مال مهم نیست، ولی اصل آن لازم است، مال 
ستون فرد دین دار است، وقتی کشور را پر از کالاهای خارجی کردیم 
و اسکله های ما محل انبوه کالاهای خارجی شد، چگونه می خواهیم 
کار و صعنت داشته باشیم و چگونه می توانیم خود کفا باشیم. وی در 
پایان بر لزوم همکاری نمایندگان جدید مجلس با دولت، قوه قضائیه 
و سایر مسئولان در حل مشکلات مردم به ویژه مشکلات اقتصادی 

تاکید کردند.

آیت الله  صافی گلپایگانی:
به محرومان توجه ویژه داشته باشید

آیت الله صافی گلپایگانی  نیز دیروز در این دیدار دکتر عارف، 
گفت: نمایندگان باید در جهت رفع مشکلات و موانع و نیز ایجاد رفاه 
و آسایش مردم شریف اهتمام کنید، به خصوص توجّه ویژه ای به 

محرومان و مستضعفان جامعه داشته باشید.
 این مرجع تقلیدبا اشاره به این که فرصت نمایندگی مجلس 
شورای اسلامی یک امتحان الهی است، اظهارداشت: مسائل دنیا، 
زودگذر است. مهمّ آن است که فرد متوجه این باشد که راهش، راه 
خداوند متعال و هدفش رضایت حضرت ولیّ عصر )عجل الله تعالی 
فرجه الشریف( باشد. وی افزود:  باید شخصی که این مقام را عهده دار 
می شود به دنبال تحصیل رضایت خداوند و رضای بندگان او باشد و 
همه؛ چه نمایندگان و چه غیر آنها، در این وظیفه و هدف علی السّواء 
هستیم؛ بالأخره امتحان است؛ و باید سعی کنیم از این امتحانات 
سربلند بیرون بیاییم. وی در بخش  دیگری ازسخنان خود، با اشاره 
به وجود برخی از روحانیون در مجلس شورای اسلامی، بیان داشت: 
البته عزیزانی که به عنوان روحانی در مجلس انتخاب شده اند، وظیفه 
بیشتری دارند. درست است که در اصل، وظیفه همه، حفاظت از 
احکام الهی و حدود شرع است، لیکن اشخاصی که در این لباس 
مقدّس هستند، وظیفه بسیار بالاتری دارند و باید در جایی که لازم 
است مواظبت بیشتر و اهتمام زیادتری داشته باشند. این مرجع 
تقلید در بخش دیگری از توصیه های خود به نمایندگان مجلس، 
بیان کرد: اصل انقلاب توسط همین مردمی بود که با خلوص نیّت 
و فداکاری، آن را پدید آوردند و اکنون نیز همه مسئولان بخصوص 
شما نمایندگان باید در جهت رفع مشکلات و موانع و نیز ایجاد رفاه 
و آسایش مردم شریف اهتمام کنید، به خصوص توجّه ویژه ای به 

محرومان و مستضعفان جامعه داشته باشید.

آیت الله نوری همدانی:
مسئولین از اختلاف پرهیز کنند

آیت الله نوری همدانی نیز ظهر دیروز در دیدار با محمدرضا عارف  
منتخب مردم تهران در مجلس دهم، بر وحدت و اتحاد، همدلی و 
همفکری مسئولین نظام و مردم در حول محول ولایت فقیه تاکید 
کردند و گفت: مسئولین از اختلاف پرهیز کنند، چراکه اختلاف، باعث 

می شود دشمن در بین مسئولین جامعه نفوذ کند.
آیت الله نوری همدانی با بیان این که از  ویژگی های نظام اسلام 
ولایی  بودن آن  است که افراد متعهد و تاثیرگزار آمادگی خود را برای 

خدمت به مردم و تحکیم نظام اعلام کنند، اظهارداشت: خدمت به 
مردم جامعه اسلامی از مقدس ترین خدمات است. این مرجع تقلید با 
بیان این که خدمت به جامعه اسلامی در روایات بسیار سفارش شده 
و ثواب زیادی دارد، افزود: معصومین )ع( فرموده اند برقراری امنیت 
و عدالت  در مسائل مختلف اجتماعی، فرهنگی و سیاسی بر فراوانی 
نعمت از جمله رسالت ها در جامعه اسلامی است. وی با بیان اینکه 
این نظام دینی و انقلابی است و این انقلاب با انقلاب های دیگر فرق 
دارد اظهار داشت: دلیل فرق این نظام با سایر نظام ها این است که 
ولی فقیه در راس نظام اسلامی قرار دارد. آیت الله نوری همدانی بر 
وحدت و اتحاد، همدلی و همفکری همه مسئولین نظام و آحاد مردم 
در حول محول ولایت فقیه تاکید کردند و گفت: مسئولین از اختلاف 
پرهیز کنند، چراکه اختلاف باعث می شود دشمن در بین مسئولین 
جامعه نفوذ کند. وی در توجه بیشتر مسئولین به مسائل فرهنگی 
تاکید کردند و اظهار داشت: مسئولین باید برای احیای فرهنگ 

اسلامی، تمام تلاش خود را به کار گیرند.
 

آیت الله گرامی:
نمایندگان به دنبال رفع 

مشکلات اقتصادی مردم باشند
آیت الله گرامی نیز صبح دیروز در دیدار با دکتر محمدرضا عارف 
منتخب مردم تهران در مجلس شورای اسلامی بر لزوم وجه مسئولان 

نظام در رفع مشکلات اقتصادی تاکید کرد.
وی گفت: خوشبتخانه حضور مردم در انتخابات و انتخاب افراد 
دارای صلاحیت خرسند کننده بود و امیدواریم این مجلس بتواند 
در راه حل مشکلات اقتصادی و فرهنگی و دینی مردم کوشاباشد. 
وی افزود: باید شرایطی در کشور ایجاد شود که افرادی که با نیت 
تلاش و کار صادقانه وارد گود می شوند حمایت شوند نه اینکه افراد 
لایق هم کار کنند و هم آماج حملات قرار گیرند. این استاد حوزه 
بیان کرد: امروزه مشکل اقتصادی، مهمترین مشکل کشور است و 
به همین دلیل   همه مسئولان با هر علاقه و سلیقه، باید برای رفع 
مشکلات مردم کوشا باشند و از هیچ فرصتی برای خدمت رسانی 
کوتاهی نکنند. وی گفت: متاسفانه در دیدارهای حضوری و مکاتبات 
مردمی مشاهده می کنیم که مردم از مشکلات عدیده اقتصادی در 
رنج هستند و کار تا حدی پیش رفته است که امکان دارد گروه 
هایی با نفوذ در عقاید مردم آنها را گمراه کنند که در این زمینه نیز 
مسئولان باید بیشترین وقت خود را صرف رفع مشکلات معیشتی 
مردم کنند. وی اظهارکرد: سیستم های اقتصادی دنیا با گردش پولی 
و مالی در بانک ها ا رتباط مستقیمی دارد و حل مشکلات امروز بانک 
ها نیز در کشور باید در اولویت های طرح ریزی اقتصادی مسئولان 
باشد زیرا نمی توان با یک نظر نسبت به بانک ها اعمال مدیریت کرد؛ 
زیرا مقوله بانکداری مقوله پیچیده ای است که باید به همه جوانب 

آن توجه داشت.

آیت الله مكارم:
نمایندگان از هر گونه تنگ نظری سیاسی

 و حزبی خودداری کنند 
آیت الله مکارم شیرازی نیز عصر دیروز در دیدار با دکتر عارف 
منتخب مجلس دهم گفت: امروزه شاهد مشکلات عدیده در کشور 
هستیم، دولت تلاش های خوبی در زمینه کنترل تورم انجام داده، 
ولی باید این کاهش نرخ تورم در ابعاد مختلف حفظ شود ، مردم باید 

حس کنند که گشایشی در امور اقتصادی ایجاد شده است.
این مرجع تقلید اظهارداشت: خوشبختانه کشور ما در بین اوج 

ناامنی در منطقه در اوج امنیت و اقتدار است.
وی افزود: مهمترین دلیل این امنیت اتحاد و همسبتگی و یکدلی 
مسئولان و گروه های مردمی است که این امنیت را برای ما به ارمغان 
آورده است. وی بیان داشت: باید با سرمشق گرفتن از این موفقیت در 
سایر امور نیز این همبستگی را استمرار داده و به توفیقات در زمینه 
های گوناگون ادامه دهیم. ین مرجع تقلید بیان کرد: هرگونه اختلاف 
در کشور موجب  درگیری گردد، قطعا به سود دشمنان و به ضرر 

مردم، انقلاب ، نظام و اسلام است.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: دشمنانی که علیه ما شمشیر های 
خود را برهنه کرده اند منتظر چنین فرصت هایی هستند، همیشه 
باید تلاش کرد تا اختلافات از بین برود. این مرجع تقلید با اشاره 
به اهمیت دوری از تفکر جناحی و حزبی گفت: نباید حزبی که در 
انتخابات پیروز می شود، احزاب دیگر را حذف و یا جناحی بیاندیشد، 
او باید بداند که خادم مردم است و به کشور خدمت کند، حذف 

جناحی بدترین نوع عملکرد در نهادهایی مانند مجلس است.
وی افزود: باید مقامات، بین افراد قوی و متدین و متعهد تقسیم 
شود، بدون آن که ملاحظات جناحی در آن باشد، مسئولان باید 
همدلی داشته باشند و به فکر خدا و خلق خدا بوده و نباید اینگونه 

باشد که وقتی حزبی پیروز می شود تغییرات عمیقی ایجاد شود.
وی افزود: بدترین مسئله در بین نمایندگان مجلس آن است که 
نماینده ای تصور کند که تنها نماینده خود و مردم منطقه خود است 
در حالی که باید این گونه فکر کنند که آنها نماینده همه مردم هستند 

و نباید تنها به فکر شهر خود باشند.
وی تصریح کرد: از مهمترین اموری که باید نمایندگان مجلس 
نسبت به آن هوشیار باشند حل مشکلات اقتصادی است ، امروزه 
شاهد مشکلات عدیده در کشور هستیم، دولت تلاش های خوبی در 
زمینه کنترل تورم انجام داده، ولی باید این کاهش نرخ تورم در ابعاد 
مختلف حفظ شود ، یعنی مردم باید حس کنند که گشایشی در امور 
اقتصادی ایجاد شده و گرنه با آمارها بدون اینکه تغییرات محسوسی 

ایجاد شود برای مردم تفاوت خاصی نمی کند.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: در ضمن دولت باید با مردم صادق 
باشد یعنی اگر قرار است، افزایشی در قیمت ها ایجاد شود آن را 
صادقانه به مردم بگوید و بعضی مسائل مانند افزایش افزوده باید برای 
مردم تبیین شود که این افزاش افزوده را مشتری باید بدهد یا تولید 

کننده پرداخت کند.
وی خاطر نشان کرد: برجام با مشکلاتی که داشت گامی رو به 
جلو بود حالا باید در این شرایط همگان باید به دنبال حل مشکلات 
اقتصادی و رفع موانع تولید احیای کارگاه های تولیدی و اشتغال 
جوانان باشند، زیرا وقتی جوانان بیکارهستند گرایش زیادی به 
مسائلی مانند ؛ خلاف های اجتماعی، سیاسی و اخلاقی پیدا می 
کنند و اگر مملکتی از نظر اخلاقی سقو ط کند در همه چیز سقوط 

خواهد کرد.
وی با تاکید بر اهمیت مسئولان فرهنگی به رسیدگی امور 
فرهنگی گفتند: مسائل فرهنگی با مسائل اقتصادی رابطه زیادی 
دارند، مشکلات فرهنگی ممکن است به مشکلات اقتصادی منجر 
شود و بالعکس ، امروزه این ماهواره ها و سایت ها از عوامل اصلی 
مخرب های اجتماعی هستند، نباید صرفا به افزایش سایت ها 
دلخوش باشیم، زیرا اگر نظارت و کنترل درستی صورت نگیرد، ممکن 

است آسیب زایی بسیاری داشته باشد.
این مرجع تقلید با اشاره به اهمیت خدا محوری مسئولان و 
نمایندگان مجلس گفت: نمایندگان جدید مجلس باید از هر گونه 
تنگ نظری سیاسی و حزبی خودداری کنند، زیرا این مسائل به 

شدت مخرب است این مجلس باید یک گام رو به جلو برود و در 
جهت رفع مشکلات و دوری از سیاسی کاری و افزایش روحیه 

خدمت محوری فعالیت کند.

آیت الله موسوی اردبیلی :
برای حل مشکلات اقتصادی کشور تلاش کنید

منتخب اول مردم تهران در انتخابات دهمین دوره مجلس مجلس 
شورای اسلامی با آیت الله موسوی اردبیلی از مراجع عظام تقلید 
نیز دیدار و گفتگو کرد. محمدرضا عارف در ادامه سفر خود به قم 
عصر یکشنبه با حضور در دفتر آیت الله العظمی سید عبدالکریم 
موسوی اردبیلی با این مرجع تقلید دیدار و گزارشی از آخرین وضعیت 

اقتصادی و سیاسی کشور ارائه کرد.
آیت الله موسوی اردبیلی نیز در این دیدار با تبریک انتخاب عارف 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی برای وی آرزوی موفقیت کرد 
و از مجلس دهم خواست که تا به عرصه های اقتصادی و معیشتی 
مردم توجه بیشتری داشته باشند و برای حل مشکلات اقتصادی 

کشور تلاش کنند.

دكتر عارف:
راهی جز موفقیت در عرصه اقتصادی نداریم

منتخب مردم تهران در مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدارها 
بر لزوم حل مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم در مجلس آینده 
تاکید کرد. دکتر محمد رضا عارف گفت: خوشبختانه مجلس دهم، 
مجلسی شاداب و علمی و همراه با عقلانیت و تدبیر است و بیشتر از 

آنکه سیاسی باشد، مجلس علمی و تعقلی است.
وی افزود: افراد نخبه با انتخاب مردم به مجلس راه یافتند و این 
مساله مایه خرسندی است؛ 120 نفر از برگزیده شدگان در مجلس 
آینده دارای مدرک دکتری و 120 نفر نیز دارای مدرک کارشناسی 
ارشد هستند؛ در این دوره 18 زن وارد مجلس شده اند که با توجه 
به اینکه زنان 50 درصد از جامعه ما را تشکیل می دهند تشکیل یک 

فراکسیون قوی بانوان بسیار مهم بود.
منتخب مردم تهران در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 30 
درصد از منتخبان شهر تهران را بانوان تشکیل می دادند و 16 نفر از 

برگزیدگان نیز از جامعه ایثارگری کشور هستند.
وی با ذکر این مطلب که خط فقر در کشور وضعیت بدی دارد 
گفت: خوشبختانه در حال حاضر عزم ملی خوبی برای مبارزه با 
معضلات اقتصادی ایجاد شده است و هم اصولگرایان و هم اصلاح 
طلبان با شعار حل مشکلات اقتصادی وارد میدان شدند و امیدواریم 
با این عزم و به دور از فضای سیاسی به حل مشکلات کشور بپردازیم.

منتخب مردم در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: با وجود این 
همه مشکل در عرصه اقتصادی راهی جز موفقیت نداریم و باید این 
مشکلات را حل کنیم؛ امروزه اشتغال از مهمترین مشکلات کشور 
است که باید رفع شود و از دیگر سوی باید مشکل گردش پول و رشد 
و رونق بخش صنعت در کنار حل مشکل تورم از سوی مسئولان حل 
شود. وی گفت: امروزه بانک ها در کشور اوضاع خوبی ندارند و اکثرا 
دارای مشکلات عدیده هستند و دولت نیز بزرگترین بدهکار به این 
سیستم است که باید چاره ای اندیشید که این مشکلات رفع شود و 

ثبات به عرصه اقتصادی کشور بازگردد.
دکتر عارف همچنین با حجت الاسلام شهرستانی نماینده آیت 
الله سیستانی در ایران نیز دیدار و گفت و گو کرده است. زیارت حرم 
مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( و حضور در گلزار شهدا از دیگر 

برنامه های سفر عارف به قم بود. 

رئیس شورای نظارت بر محتوای بیست و نهمین نمایشگاه 
)نوزدهم  تهران در نشست خبری ظهر دیروز  بین المللی کتاب 
اردیبهشت( با اشاره به تشکیل شورای نظارت و ارزیابی ویژه نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران گفت: شورای نظارت و ارزیابی یک ساختار 
جدید در نمایشگاه کتاب تهران به شمار می آید که در آن آراء صنفی 
و نماینده تشکل ها حضور دارند. این مسیر جدید نظارت بر محتوا که 
در طی تصمیم واسپاری امور مختلف و تشکل های نشر اتخاذ شده 

نقش صنف در امور نظارتی و حاکمیتی را نیز دخیل می کند.
همایون امیرزاده اظهار داشت: آیین نامه شورای مذکور در شورای 
سیاستگذاری نمایشگاه کتاب به تصویب رسیده و براساس آن امسال 
اولین سالی است که با این روش جدید نظارت محتوایی کتاب های 

عرضه شده در نمایشگاه انجام می شود.
وی سپس به تشکیل شورای نظارت و ارزیابی نمایشگاه را با 
استناد به دو سند بالادستی اشاره کرد و افزود: دو سند بالادستی 
داریم. اولی مصوبات شورای انقلاب فرهنگی به عنوان بالاترین مرجع 
تصمیم گیری و قانونگذاری در امور فرهنگی در خصوص ضوابط نشر 
مصادیق روشنی اعلام کرده و دومی سند بند بیست و دوم قانون و 
اختیارات وظایف وزارت ارشاد است که اهداف این شورا براساس این 

دو مورد شکل گرفته است.
رئیس شورای نظارت بر محتوا ادامه داد: ایجاد هماهنگی با ناظرین 
مختلف برای کنترل کتاب های عرضه شده در نمایشگاه و تجزیه و 
تحلیل آماری آنها که نهایتاً به رئیس نمایشگاه ارائه می شود؛ بخشی از 
فعالیت های این شوراست. ساختار تشکیلاتی این شورا نیز به صورت 
تخصصی فعالیت می کند که کارگروه نظارت محتوای نشر داخلی، 
کارگروه نظارت محتوای نشر بین الملل، کارگروه نظارت اجرایی و 
مالی و هیات رسیدگی به تخلفات بخش های اصلی این ساختار را 

تشکیل می دهد.
او در توضیح فعالیت های هیات رسیدگی به تخلفات نیز اظهار 
داشت: برخلاف سه بخش اول؛ ساختار شورای نظارت که به صورت 
کارگروهی فعالیت می کنند، هیات نظارت بر تخلفات به دلیل آنکه 
ماهیت حقوقی و قانونی دارد و باید اشراف کامل بر این مسائل داشته 
باشد، با روش دیگری اداره می شود. گرچه در ساختار کلی این 
کارگروه نیز روح کلی حاکم بر شورای سیاستگذاری وجود دارد اما 
تقریباً به عنوان یک ساختار مستقل زیرنظر رئیس نمایشگاه وظایف 

خود را انجام می دهد.
رئیس شورای نظارت بر محتوا با اشاره به اصول کلی نظارت که 
در فعالیت این شورا مدنظر قرار می گیرد، گفت: امسال همانطور که 
اشاره شد بیشتر اقدامات به صورت نظارت درون صنفی انجام می شود  
و نماینده تشکل ها و صنوف در این مورد حضور دارند حتی تذکرات 
شفاهی و کتبی از طریق کمیته ناشران داخلی به ناشران متخلف 

اعلام می شود.

امیرزاده اضافه کرد: همانطور که پیشتر اشاره شده نظارت ها 
چه در بخش داخلی و چه بین المللی از همان زمان خوداظهاری 
متقاضیان آغاز می شود و در دو مرحله رسیدن کتاب ها به نمایشگاه 
و ایام برگزاری نمایشگاه؛ ادامه پیدا می کند. به همین سبب در بخش 
بین الملل بسیاری از کتاب ها که با ساختار ضوابط نشر جمهوری 
اسلامی همخوانی نداشتند اصلًا امکان عرضه در نمایشگاه را پیدا 
نکردند. در بخش داخلی نیز چنانچه اثری خارج از سیستم مذکور 
عرضه شده، یا تذکر گرفته و یا جمع آوری شده است. برهمین اساس 
تا دیروز 20 اخطار کتبی و 60 اخطار شفاهی به ناشران داده شده که 
از این تعداد 13 مورد به اخطار داده شده؛ اعتنا کرده و تخلف را رد 
کردند، هفت ناشری که به اخطار کتبی توجهی نشان ندادند نیز به 
هیات رسیدگی به تخلفات که اولین جلسه خود را روز شنبه برگزار 

کرد، ارجاع داده شدند.
رئیس شورای نظارت بر محتوا درباره نتیجه اولین جلسه رسیدگی 
به تخلفات نیز گفت: در جلسه روز شنبه مقرر شد چهار ناشر که 
به اخطارها اعتنا نکردند محکوم به تعطیلی غرفه تا پایان نمایشگاه 
شدند، یک ناشر محکوم به یک روز تعطیلی و دو ناشر نیز از حضور در 
نمایشگاه سال آینده محروم شدند. عمده این تخلفات نیز در بخش 

ناشران دانشگاهی و عمومی بوده است.

او اضافه کرد: به جز احکام مربوط به محرومیت از نمایشگاه سال 
بعد که قابلیت تجدیدنظرخواهی دارند؛ تعطیلی غرفه تا پایان دوره 

نمایشگاه و تعطیلی یک روزه به جای خود باقی می ماند.
امیرزاده اذعان کرد: ممکن است برخی محتواها از سد نظارت 
گذشته باشند اما ما مصرانه تاکید داریم هر کتابی که ضوابط را رعایت 
نکرده و به صورت غیرقانونی در غرفه ها عرضه می شوند، یا تذکر به 
ناشر را در پی دارند یا از نمایشگاه جمع آوری شدند. در همین چند 
روز نیز افراد مختلفی اگر با کتاب مسئله داری مواجه می شدند به 
ما اطلاع می دادند و حتی از خود خبرنگاران نیز پیامک هایی برای 
اطلاع رسانی برای کتاب های غیرمجوز داشتیم. فصل الخطاب ما 

رعایت ضوابط نشر است.
او سپس تصریح کرد: اگر در طول 10 روز نمایشگاه به یک 
محتوایی برسیم که شاید در طول سال اشکالات آن حتی از دید 
ممیز پنهان مانده باشد؛ اینجا مجدد تحت نظارت قرار می گیرد و 

مسیر تذکر به ناشران متخلف نیز کمیته ناشران داخلی است.
رئیس شورای نظارت بر محتوا درباره روند اقدامات بعد از تذکر 
نیز گفت: بعد از مشاهده تخلف از طریق کمیته ناشران داخلی ابتدا 
تذکر شفاهی به ناشر اعلام می شود. ناشر مذکور به مدت دو ساعت 
فرصت دارد که تخلف موجود را رفع کند اگر بعد از 2 ساعت تخلف 

همچنان پابرجا بود؛ تذکر کتبی برای او ارسال می شود. اگر باز هم 
مثلًا جمع آوری کتاب مسئله دار یا حل مشکل تعرض به حریم غرفه 
دیگری حل نشد، پیگیری کار به هیات رسیدگی به تخلفات ناشران 

ارسال می شود.
امیرزاده در پاسخ به خبرنگار ایلنا؛ مبنی بر اینکه آیا تعاملی 
که ارشاد می گوید با ناشران دارد تا جلوی عرضه برخی کتاب های 
مجوزدار که حساسیت برانگیز هستند در نمایشگاه گرفتار شود، حکم 
تذکر شفاهی را دارد یا خیر، گفت: این مسئله صرفاً یک تعامل و 
همکاری ازسوی ناشران است و هیچ گونه بار حقوقی برای آنها ندارد. 
چراکه کتاب هایی که عنوان شد همگی دارای مجوز هستند اما تنها 
با تعامل ناشران برای حساسیت زدایی از این رویداد فرهنگی در 

نمایشگاه کتاب؛ عرضه نمی شوند.
او با اشاره به بخشی تخلفات در واگذاری غرفه نیز گفت: یکی از 
مشکلات ما حضور غرفه های توزیع و فروشگاهی است که از سوی 
ناشر به دیگری واگذار شده به عنوان مثال ناشران دیروز گزارش دادند 
یک ناشر با دریافت سه میلیون امتیاز خود را به مدت 10 روز واگذار 

کرده است که یک تخلف بزرگ به شمار می آید.
رئیس شورای نظارت بر محتوا در توضیح محورهای اصلی تخلف 
که مدنظر شورای نظارت قرار دارد، توضیح داد: واگذاری فروش غرفه، 
ارائه کتاب سایرین، نقد کردن بن ها و ارائه کتاب های فاقد مجوز؛ 
مصادیق تخلف در نمایشگاه هستند. این موارد شامل بیست بخش 

است که این چهار مورد؛ محورهای اصلی را تشکیل می دهند.
امیرزاده افزود: هیات رسیدگی به تخلف که کارشناسان حقوقی 
وزارت ارشاد نیز در آن حضور دارند، مسائل حوزه نمایشگاه را رسیدگی 
می کند اما اگر تخلفی وجود داشته باشد که آنقدر بزرگ باشد که 
نتواند زیر پوشش این هیات حل و فصل شده یا رسیدگی به آن در 
حیطه اختیارات هیات نباشد، از مراجع حقوقی کمک می گیریم. او 
همچنین از عدم مشاهده تخلف در حوزه کتاب های قرآنی خبر داد و 
گفت: خوشبختانه با تفاهم نامه ای که اواخر سال گذشته وزارت ارشاد 
و دارالقرآن باهم داشتند؛ رسیدگی به چاپ و عرضه کتاب قرآن یک 
نظم اساسی گرفت. ما در اداره کتاب نیز کارگروه تخصصی برای هر 
مورد داریم. خوشبختانه با اقدامات صورت گرفته تا امروز گزارشی از 

تخلف در حوزه کتاب ها قرآن داشتیم.
رئیس شورای نظارت بر محتوا در واکنش به برخی شنیده ها 
بر ارسال نامه ای از سوی دادستانی که بر عدم عرضه 320 کتاب 
مجوزدار در نمایشگاه تاکید داشت، گفت: بهتر است توضیح کامل 
درباره این موضوع به بعد از نمایشگاه موکول شود اما این را می گویم 
که تعداد کتاب های اعلام شده به ما بسیار کمتر از این مورد است و 
در کل ورود دیگر نهادها و ارگان ها در امر نظارت محتوای نمایشگاه 
کتاب کاهش داشته است. این موارد معدود نیز با همان روش تعامل 

با ناشران حل  و فصل شده و می شود.

منتخب اول مردم تهران به قم سفر كرد:

دیدار »عارف« با مراجع تقلید

۸0 ناشر اخطار گرفتند؛ 4 غرفه تعطیل شد

در نمایشگاه كتاب چه خبر است؟

سنگر خالی جبهه پایداری 
در مجلس دهم

جبهه پایداری در حالی که بیش از 80 کرسی مجلس نهم را در اختیار داشت و به 
یکی از تأثیرگذارترین طیف های این مجلس تبدیل شده بود، حالا در مجلس دهم تنها 

چند کرسی را حفظ کرده است.
در مجلس نهم از مجموع 30 نماینده مردم تهران، 16 کرسی در اختیار لیست جبهه 
پایداری بود. در میان نمایندگان سایر شهرها نیز 65 کرسی به لیست جبهه پایداری یا 

لیست مشترک جبهه پایداری و اصولگرایان تعلق داشت.
همین تعداد پرشمار، باعث شده بود جبهه پایداری نفوذ چشم گیری در مجلس نهم 
داشته باشد و در بزنگاههای تاریخی مجلس رد پای پررنگی از خود بر جای بگذارد؛ برخی 
طرح های جنجال برانگیز مجلس نهم هم با پشتیبانی جبهه پایداری تصویب شد و برای 
تبدیل شدن به قوانین دائمی در اختیار دولت قرار گرفت. هرچند کلیت مجلس نهم در 
سال های پایانی ریاست جمهوری احمدی نژاد با دولت وقت به اختلاف برخورده بود اما 
با شکل گیری دولت یازدهم و همراهی نسبی نمایندگان مجلس، فعالیت جبهه پایداری 

بیش از پیش زیر ذره بین رسانه ها و افکار عمومی قرار گرفت.
جبهه پایداری در مجلس نهم در بسیاری از طرح ها و عملکردهای مجلس تأثیرگذار 
بود؛ حضور پررنگ اعضای این جناح در فعالیت مجلس علیه برجام و نقد سیاست های 
دیپلماسی هسته ای دولت یکی از مهم ترین و تأثیرگذارترین بزنگاه هایی بود که جبهه 

پایداری در آن نقش پررنگی ایفا کرد.
همچنین ارائه طرح های چون امر به معروف و نهی از منکر و طرح جامع جمعیت و 
تعالی خانواده از سوی کمیسیون فرهنگی )کمیسیونی که بیشتر اعضای آن را اعضای 
جبهه پایداری تشکیل می دادند( با وجود انتقاداتی که نسبت به تجاوز به حریم خصوصی 
افراد و نحوه اجرای چنین طرح هایی وجود داشت، انتقادات زیادی را به سوی طراحان و 

حامیان این طرح ها سوق داد.
از سوی دیگر، تقابل جبهه پایداری با سایر بدنه مجلس برای معرفی حمید رسایی به 
عنوان عضو ناظر مجلس در شورای نظارت بر مطبوعات، حاشیه های زیادی در مجلس 

ایجاد کرد که تا مدت ها سوژه داغ خبرگزاری ها و مطبوعات بود.
هرچند در نهایت حمید رسایی از رسیدن به شورای نظارت بازماند، جبهه پایداری 
توانست از نفوذ خود در کمیسیون فرهنگی استفاده کند و با معرفی نکردن علی مطهری، 

اجازه ندهد او نیز راهی به شورای نظارت پیدا کند.
پس از برگزاری انتخابات دور دهم مجلس شورای اسلامی و فعالیت گسترده طیف 

امید، جبهه پایداری چهره های شاخص خود در مجلس را از دست داد.
به گزارش ایسنا، علی رغم این که جریان اصولگرا سعی کرده بود با جبهه پایداری 
به توافق برسد و با معرفی لیستی واحد در تهران و شهرستان ها، شانس حضور خود 
را به حداکثر برساند، مجلس دهم بدون حضور افرادی چون مرتضی آقاتهرانی، روح الله 
حسینیان، حمید رسایی، غلامعلی حداد عادل، سید محمود نبویان و سید مهدی 

هاشمی تشکیل خواهد شد.
در این میان نام چهره هایی چون ابراهیم کارخانه، بهرام بیرانوند، سلیمان عباسی و 
سید علی طاهری نیز به چشم نمیخورد. سایر بدنه جبهه پایداری از شهرستانها هم اکثر 

کرسی ها مجلس را از دست داده اند.
در مجلس دهم چهره هایی چون احمد سالک، رئیس فعلی کمیسیون فرهنگی، 
امیرحسین قاضی زاده، نصرالله پژمانفر، جواد کریمی قدوسی، محمد دهقان و احمد 
امیرآبادی سنگرداران جبهه پایداری از مجلس نهم هستند و در نبود حداد عادل و سایر 
چهره های شاخص جریان اصولگرایی، احمد سالک به عنوان گزینه اصلی اصولگرایان 

برای ریاست فراکسیون اصولگرایان در نظر گرفته می شود.
البته یارگیری جناح های سیاسی مجلس دهم از میان نمایندگان مستقل هم یکی 
از نکاتی است که می تواند تغییراتی در آرایش سیاسی پارلمان ایجاد کند. با توجه به 
اکثریت نسبی طیف امید و اقلیت نسبی اصولگرایان و جبهه پایداری در مجلس شورای 
اسلامی، این گروه سیاسی تلاش خواهد کرد از بین نمایندگان مستقل، نیروهایی جذب 
و بر حامیان خود در مجلس اضافه کند تا کاهش عددی خود را جبران کند و بتواند 

همچنان تاثیرگذار باقی بماند.

بانک مركزی با »چمدان«،  »اتومبیل« و »چهارپایان« پول وارد می كرد!

روایت  تكان دهنده از شرایط دوران  تحریم
معاون پیشین بانک مرکزی در گفت وگو با هفته نامه تجارت فردا به طرح مسائلی در 

مورد جابجایی ارز و طلا در دوران تحریم پرداخته است. 

دورانی که به گفته کمال سیدعلی، بانک مرکزی باید 100 میلیارد دلار ذخایر ارزی 
کشور را به شکلی مدیریت می کرد که سه شرط در مورد آن رعایت شود. به گفته او، 
اولین شرط این بود که در یک بانک درجه یک دنیا این کار)سپرده گذاری( انجام شود، 
دومین شرط آن، مهیا بودن امکان سریع نقدینگی و سومین شرط آن، پایین  تر بودن 

هزینه آن کار نسبت به اقدامات دیگر بود.
سیدعلی که از 21 تیر ماه تا ۹ آذر ماه سال 13۹0 معاون ارزی بانک مرکزی بود ، 
از روش های اصلی در نگهداری ذخایر ارزی سخن می گوید و در پاسخ به این سوال که 
آیا ایران چاره ای جز بهره گیری از ابزار خرید اوراق قرضه از آمریکا نداشت، اظهار می کند: 
»در  آن دوران تحریم خیلی از اختیارات بانک مرکزی سلب شده بود و دست بانک 
مرکزی باز نبود که در زمینه های مختلف تمامی جوانب را بتواند ملاحظه کرده و آنها را 
عملی کند.« در همین حال وی اظهار امیدواری می کند که در این زمینه ایران بتواند به 
دارایی خود دست پیدا کند؛ دارایی که بیش از دو میلیارد دلار ارزش دارد و اخیرا توسط 

آمریکا توقیف شده است.
در ادامه خلاصه ای از این گفت وگوی را می خوانید.

* ما باید توجه کنیم که تحریم هم رانت دارد و هم پرت. یعنی کشوری که مورد 
تحریم واقع می شود مشکلات زیادی بر آن مترتب خواهد شد. یکی از این مسائل 
این است که آن کشور باید یک سری رانت توزیع کند. مثل هزینه های اضافی ای که 
ما در واردات سال های اخیر داشتیم و همچنین آسیب هایی که از برخی صرافی ها 

بر ما وارد شد.
* بانک مرکزی در این دوران مسوولیت سنگینی برعهده داشت و تمام دوستانی که 
در گذشته مسوولیتی داشتند و در بانک مرکزی مشغول به کار بودند خصوصا آنهایی 
که از ابتدا کارمند بانک مرکزی بودند بالاخره با این مساله مواجه شدند که بیش از 
100 میلیارد دلار را یا به صورت اوراق یا سپرده گذاری  در بانک های دنیا یا خرید طلا و 
نگهداری در خارج و داخل کشور حفظ کنند. در آن دوران حتی ورود اسکناس به داخل 
کشور هم از طریق روش چمدانی انجام می شد که این کارها، اقدامات بزرگی بود که 

توسط آنها و بخش بین الملل بانک مرکزی انجام می شد.
* در شرایطی که بانک های طرف همکاری ما بابت این همکاری خود جریمه 
می شدند و برای اینکه با ما ارتباطی نداشته باشند و نقل و انتقالی برای ما انجام 
این  با همه  بود  ما مجبور  بانک مرکزی کشور  تهدید می شدند،  ندهند، مستمر 
ملاحظات ذخایری که بیش از 100 میلیارد دلار هم در برخی از مقاطع ارزش 

داشت را حفظ کند.
* در  آن زمان وقتی ما می خواستیم پول به داخل مملکت بیاوریم، بانک مرکزی با 
چمدان این کار را انجام می داد. می خواست طلا برای داخل کشور حمل کند، حتما 
باید از روش های متفاوتی بهره می بّرد. چون دیگر به ما اجازه نمی دادند که با هواپیما 
کار جابه جایی طلا را انجام دهیم یا حتی مجموعه ای آن محموله ها را بیمه کند. چون 
ممکن بود محموله طلایی برای ضرب سکه ها نیاز داشته باشیم که آن وقت اگر مثلا 
می خواستیم این محموله را با هواپیما به داخل کشور بیاوریم، کسی آن را بیمه نمی کرد. 
چرا که ممکن بود یا هواپیما به کشوری دیگر برود یا در آن هواپیما دزدی ای صورت 
بگیرد و آن وقت هیچ مسوولیتی برای کسی وجود نداشت، زیرا کسی آن محموله را 

بیمه نکرده بود.
* در آن دوران کسی اجازه بیمه کردن محموله های طلا و اسکناس های ما را نداشت. 
به همین دلیل در آن شرایط ما باید یک آدم معتمد را همزمان با خرید اسکناس  خود 
از دبی، به آنجا می فرستادیم تا چمدان های اسکناس را روی صندلی های یک هواپیمای 
فرست کلاس می گذاشت و بعد خودش در صندلی عقب آن می نشست و بلیت همه 
صندلی های دیگر را می خرید تا بتواند این اسکناس ها را به داخل کشور بیاورد. توجه 

کنید که این کارها، کارهای خیلی بزرگ و سختی بود.
* همین طور از غرب کشور، جمع آوری اسکناس از کشور عراق و حمل آن با اتومبیل 
سواری یا چهارپایان یا کشورهای مختلف خیلی سخت بود. این نوع کارها با ریسک های 

بزرگی هم همراه بود ولی همکاران در بانک مرکزی ما این کارها را انجام داده اند.
* اقدام اخیر آمریکا در توقیف دو میلیارد دلار دارایی ایران مثل این می ماند که ما 
بخواهیم از دادگاه های داخلی در مورد کودتای 28 مرداد تقاضای غرامت کنیم و متعاقبا 

مال و اموال آمریکایی ها را مسدود کنیم.
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به 
اجرای طرح تغییر الگوی کشت در استان قم گفت: تا پایان 
سال زراعی  ۹5-۹4 سطح باغات پسته استان قم به بیش 

از 10 هزار هکتار افزایش یافته است.
محمد رضا طلایی اظهار داشت: از سال ۹3 تا کنون 
بیش از 4 هزار و 300 هکتار باغات پسته جدید در قم 
احداث شده و همچنین طی این مدت عملیات تغذیه و 
اصلاح باغات موجود در سطحی بالغ بر 2 هزار و 300 

هکتار صورت گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه قم یکی از مراکز مهم و فرصت 
های خوب پرورش پسته در کشور می باشد، افزود: میزان 

تولید پسته در سال ۹3 در استان قم 2 هزار تن ودر سال 
۹4 حدود 3 هزار تن  بوده است. وی اضافه کرد: توسعه 
باغات پسته در راستای تغییر الگوی کشت و استفاده بهینه 
از منابع آب و خاک و توسعه پایدار در دستور کار سازمان 
قرار دارد و هر ساله حدود 1500 هکتار باغ پسته در قالب 
تغییر الگوی کشت احداث می شود. رئیس سازمان سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم ادامه داد: تدوین دستورالعمل 
تقویمی باغات پسته، برگزاری کارگاه های آموزش در 
خصوص هرس و پیوند و احداث باغات پسته، برگزاری 
جلسات مستمر در کمیته فنی باغبانی در این خصوص، 
تدوین  و  باغداران  به  ترویجی  کوتاه  های  پیام  ارسال 

دستورالعمل احداث و نگهداری باغات پسته نیز از برنامه 
های افزایش تولید در این زمینه بوده است.

طلایی در بخش دیگری از سخنان خود از افزایش 
بهره وری و کاهش مصرف آب در بخش کشاورزی قم 
خبر داد و گفت: استفاده از سامانه های آبیاری کم فشار 
و همچنین انتقال آب با لوله، تسطیح و یکپارچه سازی 
اراضی، احداث و بهسازی کانالهای آبیاری عمومی، احیاءو 
مرمت قنوات و به ویژه مدیریت در آبیاری با استفاده 
از سامانه های نوین آبیاری از اقدامات فنی و زیر بنایی 
جهت افزایش بهره وری آب و کاهش مصرف آب در 

بخش کشاورزی می باشد.

رئیس سازمان جهاد كشاورزی استان خبر داد:

10 هزار هكتار باغ پسته در استان قم

اخبــار
رئیس مركز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی سامانه های هوشمند 
حمل و نقل درون شهری در قم

رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم از راه اندازی سامانه های 
هوشمند حمل و نقل درون شهری خبر داد.

محمدحسین دهناد با بیان اینکه نصب سامانه های هوشمند حمل و نقل 
شهر قم  از برنامه های شش ماهه اول سال ۹5 است، اظهار کرد: در این پروژه 
مقرر گردیده شصت مقطع به سیستم ثبت سرعت وسائل نقلیه مجهز شود، 
که در 17 خیابان اصلی شهر مکان یابی شده است. وی خاطرنشان کرد: بلوار 
پیامبر اعظم از جمله محورهایی بوده که سرعت تردد وسائل نقلیه در آن بالا 
بوده، بلوار عماریاسر، امام رضا، 15 خرداد،  شهید صدوقی، جمهوری، خیابان 
توحید، امامزاده ابراهیم، بلوار شهید خداکرم، بزرگراه خلیج فارس، بلوار امام 

صادق و بلوار زائر از اماکن تعیین شده برای نصب دوربین ثبت سرعت است.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم خاطرنشان کرد: بلوار 
امام موسی صدر، شهید بهشتی، یادگار امام و بلوار عماد مغنیه از خیابان های 
دیگر هستند که بیشترین تصادفات جرحی، خسارتی و فوتی در این چند سال 
اخیر در این معابر اتفاق افتاده است. وی با بیان اینکه پلاك خودروها شناسایی 
شده و در صورتی که خودرو سرعت غیرمجاز داشته باشد، به عنوان متخلف 
معرفی می شود، گفت: در چند سال اخیر در محدوده شهر تعداد فراوانی به 
دلیل تصادفات ترافیکی جان خود را از دست می دهند بنابراین باید ایمنی 
ترافیك را افزایش داده شود، استفاده از تجهیزات هوشمند ثبت سرعت یکی از 

مواردی است که در مدیریت شهری کمك می کند تا به ایمنی پایدار برسیم.
این دوربین ها در بحث های مطالعاتی،  دهناد خاطرنشان کرد: نصب 
آماربرداری و برنامه ریزی کمك می کند تا بتوانیم تعداد خودروها را در معابر 
شهر تعیین کنیم، این دوربین ها زمان سفر را تعیین می کند، با این دوربین ها 

علاوه بر سرعت لحظه ای، سرعت متوسط را می توان  سنجید.
وی با بیان اینکه 32 مقطع دیگر مانند خطوط ویژه و مسیرهای غیرمجاز 
و یك طرفه نیز سیستم های ثبت پلاك نصب می شود، گفت: این سیستم برای 
نظم دهی به خطوط اتوبوس راه اندازی شده، اگر خودرویی غیرمجاز وارد این 

خطوط شود، سیستم های ثبت پلاك کمك می کند تا شناسایی شود.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم خاطرنشان کرد: پروژه 
سوم سامانه ثبت تخلف چراغ قرمز است که در 10 تقاطع روحانی، طالقانی، 
خیابان امام خمینی تقاطع با کیوانفر، تقاطع شهدا )خیابان معلم و ارم(، تقاطع 
صدوقی قائم، میدان ارتش، بلوار دانشگاه و سلمان، تقاطع امامزاده ابراهیم و 

مطهری و تقاطع امامزاده ابراهیم و سوم خرداد ثبت می شود.
وی عنوان کرد: چهار تابلوی پیام متغیر خبری و 16 تابلوی محدودیت 
سرعت مجاز در این پروژه تعریف شده، با انتخاب پیمانکارتامین تجهیزات، 
نصب و راه اندازی سامانه های هوشمند حمل و نقل شهر قم صورت می گیرد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم:

تقاطع غیرهمسطح میثم 
تا پایان تیرماه به اتمام می رسد

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: تاکنون پرداخت های 
نقدی پروژه تقاطع غیر همسطح میثم انجام شده و 60 درصد پیشرفته داشته 
که با توجه به جلسات برگزار شده امیدواریم بتوانیم تا تیرماه سال جاری این 

پروژه را به پایان برسانیم.
محمدتقی نادعلی، با بیان اینکه سازمان توسعه و عمران شهرداری قم 
پروژه های کلان شهری را دنبال می کند، اظهار کرد: اجرای پروژه تقاطع غیر 
همسطح میثم با ریل راه آهن در خردادماه سال گذشته به قرارگاه سازندگی 
قائم واگذار شده تا با اعتباری بالغ بر صد میلیارد ریال این پروژه طی ده ماه 

به پایان برسد. 
وی با اشاره به اینکه 30 درصد از اعتبار پروژه تقاطع غیر همسطح میثم با 
ریل راه آهن نقدی بوده است، اضافه کرد: این پروژه با توجه به معارض هایی با 
تاسیسات برقی، برخی از مشکلات راه آهن و تمهیدات پروژه بیشتر نتوانسته با 

سرعت مورد نظر پیشرفته داشته باشد.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خاطرنشان کرد: تاکنون 
پرداخت های نقدی پروژه تقاطع غیر همسطح میثم با ریل راه آهن انجام شده 
و 60 درصد پیشرفته داشته که بر اساس جلسات برگزار شده امیدواریم بتوانیم 

تا تیرماه سال جاری این پروژه را به پایان برسانیم.
وی با تاکید بر اینکه پرداخت های غیر نقدی پروژه تقاطع غیر همسطح میثم 
با ریل راه آهن در حال پیگیری است، تصریح کرد: شهروندان به صورت غیر 
مستقیم در پیشبرد پروژه های شهری نقش دارند که یکی از این مشارکت ها 
پرداخت مطلوب عوارض مختلف خدمات شهری است تا شهرداری برای تامین 

اعتبار مورد نیاز برای پروژه ها با مشکل خاصی مواجه نشود.

شهردار منطقه سه قم خبر داد:

تكمیل بلوار زینبیه تا پایان سال
شهردار منطقه سه قم گفت: سال گذشته با استفاده از اعتبار 26 میلیارد 
ریالی تملك 17 پلاك از پروژه بلوار زینبیه انجام شده و اکنون 37 پلاك دیگر 
باقیمانده است که امیدواریم در سال جاری با استفاده از اعتبار 55 میلیارد 

ریالی به پایان برسد.
رضا پوریافر، با بیان اینکه شهرداری قم برای رسیدن به اهداف مدیریت 
شهری برنامه ای مدون را در دستور کار خود قرار داده است، اظهار کرد: امسال 
در بودجه شهرداری منطقه سه قم با اعتبار عمرانی 234 میلیارد ریال 15 طرح 

و 75 پروژه در قالب هشت ماموریت اصلی درنظر گرفته شده است.
وی توسعه شهری، تملك معابر پروژه های عمرانی و توسعه فضای سبز در 
محله های کم برخوردار را از اولویت های شهرداری منطقه سه قم برشمرد و 
اضافه کرد: توسعه فضای سبز اطراف مساجد به مساحتی نزدیك به هزار متر 
مربع با اعتباری بالغ بر 70 میلیارد ریال در دستور کار قرار گرفته است اما 

شهروندان نیز باید در تحقق این امر مشارکت مناسبی داشته باشند.
شهردار منطقه سه قم از بلوار زینبیه به عنوان مهم ترین پروژه تملکی در 
سطح منطقه نام برد و گفت: این بلوار بزرگ ترین رینگ مرکزی برای رفع 
ترافیك شهر است که اکنون محدوده امام خمینی )ره( تا امام زاده ابراهیم )ع( 

را در اولویت قرار دارد زیرا حجم ترافیکی سعیدی را کاهش می دهد.
وی با اشاره به اینکه بلوار زینبیه نیازمند تملك منطقه ای به مساحت سه 
هزار مترمربع است، تصریح کرد: سال گذشته با استفاده از اعتبار 26 میلیارد 
ریالی تملك 17 پلاك انجام شده و اکنون 37 پلاك دیگر باقیمانده است که 

امیدواریم در سال جاری با استفاده از اعتبار 55 میلیارد ریالی به پایان برسد.
پوریافر خاطرنشان کرد: برای تکمیل عملیات احداث زینبیه در سال جاری 
نزدیك به 10 میلیارد ریال اعتبار در بودجه 6 ماه دوم سال جاری پیش بینی 

شده است.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

احداث شهرك خودرویی با ظرفیت 
1500 واحد صنفی در قم

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم گفت: انعقاد قرارداد احداث شهرك 
خودرویی قم با اعتبار 2600 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی در مساحت 
33 هکتار انجام شده است که امیدواریم با تکمیل این پروژه بتوانیم ساماندهی 

هزار و 500 واحد صنفی در ارتباط با خودرو را انجام دهیم.
علیرضا مظفری، با بیان اینکه سازمان ها بازوهای اجرایی شهرداری هستند، 
اظهار کرد: شهرداری نمی تواند به صورت مستقیم برای اجرای برخی از برنامه 
های شهری اقدام کند به همین علت سازمان هایی را برای پیگیری امور 
مختلف ایجاد می کند. وی توسعه سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی 
مشاغل شهری شهرداری قم را یکی از اولویت های شهرداری دانست و تصریح 
کرد: این سازمان محل هایی را برای توزیع کلان میوه و تره بار احداث نموده و 
در اختیار اتحادیه مورد نظر قرار می دهد تا بتواند امور شهروندان را تسهیل کند. 
مدیرعامل سازمان میادین میوه شهرداری قم خاطرنشان کرد: هر شهر دارای 
یك میدان مرکزی است که سازمان میادین مدیریت کلان آن را بر عهده دارد؛ 
برخی از صنوفی که آلودگی صوتی و آلایندگی داشته و معضلی برای ساکنین 
مناطق شهری هستند، توسط این سازمان به مکان های دیگر منتقل می شوند.

وی با اشاره به اینکه ساماندهی صنف آهن ساز و درب و پنجره ساز ها در 
اولویت شهرك صنوف قم است، مطرح کرد: امیدواریم با تکمیل شهرك صنوف 

بتوانیم بخش قابل توجهی از اصناف قم را ساماندهی کنیم.
مظفری از تلاش مدیریت ارشد شهرداری قم برای ساماندهی مطلوب 
مشاغل مختلف شهری یاد کرد و ادامه داد: انعقاد قرارداد احداث شهرك 
خودرویی قم با هزینه 2600 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی در مساحت 
33 هکتار انجام شده است که امیدواریم با تکمیل این پروژه بتوانیم ساماندهی 

هزار و 500 واحد صنفی در ارتباط با خودرو را انجام دهیم.

معاون شهردار قم گفت: در سال جاری 50 
پروژه احداث خیابان و معبر شهری با اعتباری 
بالغ بر 440 میلیارد ریال و متراژ 535 هزار 
مترمربع در نقاط مختلف شهر به انجام می رسد. 
محسن رنجبر ، با بیان اینکه امسال هزار و 
338 میلیارد تومان از بودجه پیشنهادی هزار 
و 350 میلیاردی شهرداری در شورای اسلامی 
شهر قم به تصویب رسیده است، اظهار کرد: در 
این بودجه به ماموریت های مشخصی از جمله 
مدیریت منابع و پشتیبانی، خدمات شهری، 
ایمنی، مدیریت بحران، شهرسازی،  ترافیك، 
توسعه مدیریت و هوشمندسازی شهری اشاره 
شده است. وی افزود: درسال جاری 50 پروژه 
احداث خیابان با اعتباری بالغ بر 440 میلیارد 

ریال و متراژ 535 هزار متر مربع در نقاط مختلف شهر پیش 
بینی شده است و عملیاتی شدن این بودجه با توجه به اهداف 

و اولویت ها در دستور کار قرار شهرداری می باشد.
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع انسانی شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: در بودجه سال جاری 105 پروژه  برای 
فضای سبز شهری قم با مساحت 354 هکتار و 320 میلیارد 
ریال اعتبار در نظر گرفته شده است که انجام این اقدامات به 

افزایش سرانه فضای سبزشهری قم خواهد انجامید.
وی شهرداری های مناطق هشت گانه را مجریان اصلی 
ماموریت های شهری در قم دانست و عنوان کرد: مدیریت 
شهری به صورت کامل بر عملکرد شهرداری های مناطق 
نظارت دارد و بسترهای کلی را برای اجرای خدمات رسانی 

درشهر فراهم می سازد. رنجبر با تاکید بر اینکه شهرداری 
قم به دنبال جذب اعتبارات لازم برای پیشبرد قطار شهری 
است، مطرح کرد: امسال در برنامه بودجه شهرداری قم نزدیك 
به هزار میلیارد تومان برای پیگیری نیازهای عمرانی شهر 

اختصاص داده شده است.
 پیش بینی تحقق بودجه 20 هزار میلیارد ریالی

معاون برنامه ریزی و توسعه منابع انسانی شهرداری قم در 
بخش دیگری از سخنان خود  گفت: براساس پیش بینی های 
انجام شده شهرداری قم می تواند با استفاده از ظرفیت های 
بخش های خصوصی و دولتی در سال جاری نزدیک به 20 

هزار میلیارد ریال تحقق بودجه داشته باشد. 
رنجبر با بیان اینکه شهرداری قم در راستای افزایش 
اعتبارات داخلی و خارجی خود با هدف پیشبرد پروژه های 

عمرانی شهر تلاش می کند، اظهار کرد: در 
سال جاری با مشارکت سرمایه گذاران دو هتل 
پنج ستاره در قم ایجاد می شود. وی با تاکید 
بر اینکه برنامه ریزی  برای افزایش درآمدزایی 
کرد:  اضافه  است،  انجام شده  قم  شهرداری 
براساس پیش بینی های انجام شده شهرداری 
بخش های  ظرفیت های  از  استفاده  با  قم 
خصوصی و دولتی در سال جاری می تواند 
نزدیک به 20 هزار میلیارد ریال تحقق بودجه 
داشته باشد. معاون شهردار قم با اشاره به اینکه 
ساختار سازمانی شهرداری در حال تأیید نهایی 
در وزارت کشور است، عنوان کرد: براساس این 
ساختار نیروهای شهرداری در جایگاه های مورد 
نیاز قرار می گیرند تا بتوانیم به چابک سازی و 

افزایش بهره وری مطلوب برسیم.
اقشار  از  یکی  عنوان  به  شهرداری  کارکنان  از  وی 
زحمت کش جامعه نام برد و یادآور شد: شهرداری با استفاده 
را  انسانی  نیروهای  توانمندسازی  ادواری،  آموزش های  از 
مورد توجه قرار داده است تا بتوانیم از ظرفیت های موجود 

بیشترین بهره را ببریم.
رنجبر به اهمیت اجرای پیش نیازهای نظام برنامه توسعه 
هدفمند در شهرداری قم اشاره کرد و گفت: در این راستا 
نهادینه کردن نظام پرداخت حقوق و مزایا به پرسنل بر 
اساس عملکرد آنان که یکی از پیش نیازهای یک شهرداری 
برنامه هدفمند است در دستور کار سال ۹5 این  دارای 

معاونت قرار دارد.

معاون شهردار قم:

۵۰ خیابان و معبر شهری جدید در قم احداث می شود 

نامحــرمانه

امور  هماهنگی  و  نظارت  کل  مدیر 
تشکیل  از  قم  خدمات شهری شهرداری 
ستادهای 12 گانه خدماتی و اطلاع رسانی 

در ایام نیمه شعبان خبر داد.
به  اشاره  با  میرهادی  محسن  سید 
برنامه ریزی انجام شده برای ایام نیمه شعبان 
و اقدامات اجرایی ستادهای شعبانیه اظهار 
کرد: همزمان با نیمه شعبان حضور میلیونی 
زائران و دوستداران اهل بیت )ع( را از سراسر 
جهان در مسجد مقدس جمکران شاهد 
هستیم. وی خاطرنشان کرد: شهرداری قم 
به منظور ارائه خدمت به زائران برنامه هایی 
دیده  تدارك  را  ایمنی  و  رفاهی  خدماتی، 
آماده باش  و  امکانات  از  بهره گیری  با  که 
نیروهای ستادی و اجرایی معاونت ها، مناطق 
استقبال عید  به  ربط  و سازمان های ذی 

شعبان می رود. مدیر کل نظارت و هماهنگی 
امور خدمات شهری شهرداری قم با اشاره 
به هماهنگی های لازم با ادارات عضو کمیته 
این  گفت:  استان  رفاه  و  شهری  خدمات 
هماهنگی ها به منظور سازماندهی و انسجام 
کمیته اقدامات از جمله برنامه های اجرایی 
معاونت  حوزه  محوریت  با  قم  شهرداری 
خدمات شهری و امور اجتماعی خواهد بود 

که در دستور کار این حوزه قرار دارد.
وی ادامه داد: تشکیل کمیته های 10 
گانه و ستاد 12 گانه شعبانیه شهرداری به 
ریاست شهردار قم و با محوریت معاونت 
ایجاد  اجتماعی،  امور  و  شهری  خدمات 
مربوطه  کمیته های  گسترده  فعالیت  و 
ارزیابی،  نظارتی،  خدماتی،  زمینه های  در 
مالی و پشتیبانی، حمل و نقل و ترافیك، 

امداد، ایمنی، انتظامی، زیباسازی، اسکان، 
اطلاع رسانی و فرهنگی از جمله اقدامات 
اجرایی ویژه نیمه شعبان است. میرهادی 
عنوان کرد: در این ایام 140 هکتار پارکینگ 
مقدس  مسجد  پیرامون  در  پارکسوار  و 
جمکران توسعه، آماده سازی و تجهیز شده 
است. وی ضمن تشریح برنامه ستادهای 
مهم  برنامه های  دیگر  از  گفت:  شعبانیه 
ستادهای شعبانیه ستاد 12 گانه به ریاست 
شهرداران مناطق هشت گانه و با مشارکت و 
همکاری شهرداران شهرداری های استانی در 
پارکینگ ها و پارکسوارها خواهد بود تا نسبت 
به تجهیز این ستادها به تمام اقلام مورد نیاز 
راهنمای  و  اطلاع رسانی  غرفه های  از  اعم 
زائرین، ستاد گمشدگان، نمازخانه، تامین یخ 
و آب آشامیدنی و غرفه های تنقلات و اقلام 

ضروری اقدام لازم صورت گیرد.
امور  هماهنگی  و  نظارت  کل  مدیر 
و  برپایی  قم  شهرداری  شهری  خدمات 
تهیه  صلواتی،  ایستگاه های  مجوز  صدور 
و نصب تابلوهای جهت نما، فعالیت ویژه 
تاکسی ها و اتوبوس ها با نظارت سازمان های 
تابعه به منظور تسهیل در انتقال زائران از 
پارکسوارهای مسجد جمکران و حرم مطهر، 
بهبود سیما و منظر شهری، آماده سازی و 
)ص(،  اعظم  پیامبر  بلوار  مسیر  بهسازی 
توزیع  فرهنگی،  نمایشگاه های  برپایی 
بروشورها، نقشه و تهیه کارت های رنگی 
در 10 رنگ برای راهنمایی زائران و... را از 
دیگر برنامه های مهم اجرایی در این ایام 
توسط معاونت ها و مجموعه های شهرداری 

قم ذکر کرد.

رئیس پژوهشگاه مطالعات تقریبی مجمع 
برگزاری  از  اسلامی  مذاهب  تقریب  جهانی 
سومین همایش تقدیر از آثار پایان نامه های 
تقریبی با حضور فرهیتختگاه و برجستگان 

حوزه در شهر سنندج خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین محمد حسین 
مختاری پیش از ظهر دیروز در نشست خبری 
که با موضوع برگزاری همایش تقدیر از آثار 
پایان نامه های تقریبی در سالن اجتماعات 
پژوهشگاه مطالعات تقریبی  در قم برگزارشد، 
با بیان این که  پژوهشگاه  مطالعات تقریبی 
بخش عمده و مهم مجمع  جهانی تقریب 
مذاهب اسلامی است گفت:  این پژوهشگاه به 
دنبال ایجاد برقراری ارتباط، همدلی و وحدت 

در میان مذاهب اسلامی و اجرای منویات رهبر انقلاب در راستای خلق امت واحده است.
 وی با بیان این که در حال حاضر جهان پر از خشونت، فتنه و توطئه از سوی دشمنان 
است و در رأس این برنامه و توطئه ها علیه امت اسلام صهیونیزم قرار دارد بیان داشت: عمده 
هدف دشمن ایجاد منازعات و اختلاف از بین بردن اتحاد و وحدت و ایجاد رخنه و شکاف در 
میان مسلمانان است. مختاری با بیان اینکه جبهه استکبار از این طریق می خواهد جلوی نفوذ 
اسلام در منطقه را بگیرد افزود: اسرائیل از یک طرف قرآن را آتش می زند و از سوی دیگر 
گروهای افراطی با تفکر افراطی منحرف  را به وجود می آورد و در حال حاضر همه این جنایت 

و کشتار وحشیانه درمنطقه ریشه در اسرائیل و جبهه استکبار دارد.
رئیس پژوهشگاه مطالعات تقریبی با بیان اینکه در حال حاضر مسلمانان و مراکز اسلامی 

و گروه های معتدل با تمام وجود برای مقابله 
با برنامه و طرح های اسرائیل به میدان آمده 
همین  در  نیز  تقریب  پژوهشگاه  گفت:  اند 
راستا فعالیت های خوبی مانند تولید آثار و 
مقاله و کتاب انجام داده است. وی با بیان این 
که یکی از آن آثار تولید شده کتاب »السنه 
النبویه فی مصادر المذاهب اسلامی« است و 
13 سال کار تحقیقاتی آن به طول انجامید و 
در بیروت به زودی به چاپ خواهد رسید عنوان 
الله  آیت  ایده مرحوم  این مجموع که  کرد: 
العظمی بروجردی است، تماما به عربی است 
و در همایشی در بیروت رونمایی خواهد شد. 
مختاری با بیان این که یکی دیگر از فعالیت 
های پژوهشگاه شناخت جریان های تکفیری 
در مجمع است گفت: طراحی و کار آن از حوزه شروع شده و در حال حاضر دانشگاهیان نیز در 
این فعالیت همکاری می کنند. رئیس پژوهشگاه  مطالعات تقریبی در ادامه به برگزاری سومین 
همایش تقدیر از آثار اشاره کرد و بیان داشت: مطابق هر سال همایشی در یکی از شهرها برگزار 
می شد، امسال این همایش از سوی دبیر کل مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی در شهر 
سنندج برگزار خواهد شد. وی گفت: این همایش روز چهارشنبه 22 اردیبهشت ماه جاری و با 

حضور فرهیختگاه و برجستگان حوزه از دو مذهب به اجرا گذاشته خواهد شد.
حجت الاسلام والمسلمین  مختاری عنوان کرد: در این همایش که از صبح شروع خواهد 
شد آیت الله محسن اراکی، آیت الله تسخیری و بعضی از اعضاء مجمع تقریب سخنرانی 

خواهند کرد.

مدیر كل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم اعلام كرد:

آماده سازی 140 هكتار پاركینگ پیرامون مسجد مقدس جمكران

رئیس پژوهشگاه مطالعات تقریبی:

همایش تقدیر از پایان نامه های تقریبی برگزار می شود

توضیح نعمت زاده درباره چند شغله بودنش
گفته می شود: وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره آنچه به وی نسبت داده می شود که چندین شغل 
دارد و نمی تواند وظایف خود را در وزارتخانه متبوعش انجام دهد، پاسخ داد. محمدرضا نعمت زاده - در 
دومین روز همایش فرآیند قانون گذاری الزامات و راهکارها و در جمع منتخبان مجلس دهم در واکنش به 
سوالات یکی از منتخبان گفت: یکی از دوستان در این جلسه پرسید شما که در 10 -15 جا شاغل هستید 
چطور می خواهید اشتغال ایجاد کنید؟ پاسخ آن است که قانون اساسی و مصوبه مجلس محدودیت هایی 
برای داشتن چند شغل ایجاد کرده که ما مکلف به رعایت آن هستیم. حالا اگر رسانه و یا فردی در مجلس 
حرفی غیر مستند زد باید برای استناد و باور آن تحقیق کنیم. نعمت زاده توضیح داد:  پس از بازنشستگی 
از بنده خواستند که یک سهم در یک واحد پتروشیمی خریداری و سرمایه گذاری کنم. بنده به خواسته 
آنها پاسخ دادم و در جهت کمک این کار را کردم و عضو هیات مدیره شدم. قبل از گرفتن رای اعتماد نیز 
استعفا کردم. حال اگر با یک سهم از واحد پتروشیمی صاحب آنجا می شوم، خوش به حالم. ولی بدانید که 
چنین چیزی درست نیست. یکی از نماینده های فعلی نیز که چنین صحبت هایی را مطرح کردند بنده در 

جلسه حضوری پاسخ های لازم را دادم.

لغو تمام کنسرت ها و جشن ها در مازندران  
گفته می شود:  از سوی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران دستور لغو تمام اجراهای صحنه ای 
موسیقی شامل کنسرت ها، برنامه هایارگانی و جُنگ های ترکیبی در راستای احترام به شهدای مازندرانی 
مدافع حرم صادر شد. به گزارش ایسنا، در نامه احد جاودانی به روسای اداره های فرهنگ و ارشاد اسلامی 
شهرستان های مازندران آمده است: با تأسف و اندوه فراوان، اطلاع یافتیم که دست تروریست های تکفیری 
داعش به خون جمعی دیگر از جوانان غیور این مرز بوم آغشته شد و استان ولایتمدار مازندران را در غمی 
دیگر فرو برد. به همین مناسبت، ضمن عرض تسلیت و تعزیت به آحاد هم استانی های داغ دار و آرزوی صبر 
و شکیبایی برای خانواده های این کبوتران عاشق و سبک بال، از امروز تا اطلاع ثانوی، اجراهای صحنه ای 
موسیقی شامل کنسرت ها و برنامه های ارگانی و همچنین جُنگ های ترکیبی و ... لغو خواهد بود. از این رو 
شایسته است در اسرع وقت به شرکت ها و مؤسسات فرهنگی - هنری و تمام متقاضیان برگزاری این گونه 

برنامه ها، در این زمینه اطلاع رسانی شود.

رفتن »سرافراز« از صداوسیما قطعی شد؟  
گفته می شود:  یک سایت خبری ادعا کرد: ماه ها بعد از انتصاب محمد سرافراز به ریاست سازمان 
صداوسیما، خبرها حکایت از برکناری وی و انتصاب علی عسگری به عنوان رئیس جدید این سازمان دارد. 
سایت خبری »پایش« با انتشار این خبر، مدعی شده است: سرافراز که آبان ۹3 به عنوان جانشین ضرغامی 
در سازمان صداوسیما منصوب شد، در دوران کوتاه ریاست خود بر این سازمان با چالش ها و دردسرهای 
متعددی مواجه بود. بزرگترین چالش او در دوره ریاست این سازمان، بحران مالی فزاینده ای بود که در 
دوران ریاست جمهوری حسن روحانی شدت گرفته بود. انتصاب های پرحاشیه سرافراز در این 18 ماه 
بسیاری از ناظران را حیرت زده کرد، بویژه آنکه او در بدو ریاست خود بلافاصله تمام همتایان سابق خود را 
برکنار یا به حاشیه برد. بر اساس این گزارش، »پایش« در ادامه مدعی شده که رفتن سرافراز از صداوسیما 
قطعی است و دلیل این امر را تشدید بیماری دیسک کمر او عنوان کرده و نوشته است: اکنون با قطعی 
شدن تغییر سرافراز، خبرها حکایت از انتصاب دکتر علی عسگری به سمت ریاست بزرگترین رسانه کشور 

دارد. گفته می شود حکم انتصاب علی عسگری بزودی اعلام خواهد شد.

ماجرای کلاهبرداری سه میلیاردی از بازیگر زن 
گفته می شود:  مینا نوروزی فر بازیگر سینما و تلویزیون گفت: 2 سال است که درگیر کارهای 
کلانتری و دادگاه هستم. یکی از آقایانی که زمانی درسینما جزو بچه  های صحنه بود از 40 نفر از بچه های 
سینمایی کلاهبرداری کرد از من هم ملکی به ارزش 3 میلیارد تومان برد. این پول در واقع مربوط به ملک 
ما در فشم بود. او بعد از کلاهبرداری در فیلم هایی همچون پرویز »« در دنیای تو ساعت است؟»و« احتمال 
باران اسیدی »مشارکت داشت که هم اکنون متواری است. او از بچه های سینمایی خانه، مغازه، ماشین و 
پول کلاهبرداری کرد. بیشترین کلاهبرداریش هم از من بود. بازیگر« شور عشق ادامه داد: در حال حاضر 
کسی می تواند کار کند که خودش سرمایه گذاری کند و یا یکی از اطرافیانش در کارهای سینمایی باشند. 
وی ادامه داد: ماه هاست که مشغول خانه داری هستم و از کارهای تئاتری و تلویزیونی هیچ خبری نیست. 
همین می شود که 30 نفر از بانوان سینما که بیکار شده اند نامه می نویسند. من هم به دنبال این هستم 

که از مترو اجازه بگیرم و بروم داخل یکی از واگن ها دستفروشی کنم.

انتقاد دوباره احمد خاتمی از »خندوانه«
گفته می شود:  امام جمعه موقت تهران و نماینده مردم کرمان در مجلس خبرگان رهبری با اشاره 
به صحبت های چند روز پیش خود در نقد شیوه خنداندن مردم در برنامه »خندوانه« اظهار داشت: اسلام 
هیچگونه مخالفتی با شادی ندارد لکن این شادی باید حلال باشد. به گزارش میزان، وی با بیان اینکه 
خنداندن مردم مصداق »ادخال السرور فی قلوب المومنین« است عنوان کرد: اعتقاد دارم در عرصه شاد 
کردن مردم، حریم ها به خصوص حریم محرم و نامحرم باید حفظ شود. خاتمی ادامه داد: باز هم تاکید می 
کنم اینکه خانم ها را برای خنداندن مردم و نامحرم ها بیاورند، کار نامناسبی است. نماینده مردم کرمان در 
مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه نباید بر حریم شکنی »اصرار« وجود داشته باشد تصریح کرد: مردم 

را باید با شیوه های حلال خنداند. 

تکذیب دستگیری بازیکن معروف لیگ برتری 
گفته می شود:  حضور یک فوتبالیست از تیم مطرح پایتخت در میان دستگیر شدگان مهمانی 
معروف سعادت آباد توسط خبرگزاری قوه قضاییه تکذیب شد. به گزارش میزان یک منبع آگاه در خصوص 
انتشار خبری مبنی بر حضور یک فوتبالیست در میان دستگیر شدگان مهمانی معروف سعادت آباد اظهار 
داشت: اخیرا اخباری مبنی بر دستگیری 7 بازیگر سرشناس سینما در یک مهمانی شبانه منتشر شده 
است که همین مورد گمانه زنی هایی در مورد نام افراد به همراه داشته است. این منبع آگاه با اشاره به اینکه 
عده معدودی از اهالی رسانه و کاربران شبکه های اجتماعی در فضای مجازی اقدام به گمانه زنی در مورد 
نام و یا اسم مخفف افراد می کنند، گفت: اینکه گفته می شود یک فوتبالیست در میان دستگیر شدگان 
مهمانی سعادت آباد تهران حضور دارد، کذب محض است و هیچ فوتبالیستی در این رابطه در آن مهمانی 

دستگیر نشده است.

علت مرگ مهرداد اولادی اعلام شد
گفته می شود: سخنگوی قوه قضائیه علت مرگ مهاجم تیم ملوان بندر انزلی را مصرف مواد مخدر 
و مشروبات الکلی عنوان کرد. مهرداد اولادی که سابقه پوشیدن پیراهن تیم های پرسپولیس، استقلال و 
تیم ملی ایران را در کارنامه دارد، 31 فروردین در بیمارستان شهدای تجریش درگذشت. از روز درگذشت 
اولادی گمانه زنی های فراوانی درباره علت مرگ این فوتبالیست 32 ساله مطرح می شد. سرانجام دیروز 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری خود درباره 
این مسئله اظهار داشت: پرونده مهرداد اولادی تشکیل شده و علت فوت را پزشکی قانونی مطرح کرده 
است که خودکشی نیست و بر اثر مصرف مواد مخدر و مشروبات الکلی بوده است که دادگاه باید در این 

زمینه تصمیم بگیرد و قرار مناسب را صادر کند.

هر 2 ساعت یک ایرانی درانتظار عضو می میرد
گفته می شود:  دکتر امید قبادی قائم مقام مدیرعامل اهدای عضو ایرانیان با بیان اینکه تعداد اعضا با 
قابلیت اهدای مرگ مغزی در ایران زیاد است، اظهار داشت: اما این اهدا انجام نمی شود و هر 2 ساعت یك 
بیمار در فهرست انتظار عضو می میرد. وی اظهار داشت: بنابر آمار سالانه پنج تا هشت هزار مرگ مغزی 
در اثر تصادف در کشور رخ می دهد که از این تعداد در مجموع 2500 تا 4000 واجد اهدای عضو هستند 
که اکنون، کمتر از یك چهارم پیوند و اهدا انجام می شود که بیشترین آمار با تعداد 808 نفر مربوط به 

سال گذشته بوده است.

4500 نفر از خودکشی نجات یافتند 
گفته می شود:  رئیس سازمان بهزیستی کشور با تشریح 4 فعالیت این سازمان در بحث فوریت های 
اجتماعی عنوان کرد: یکی از این خدمات شماره 123 و اورژانس اجتماعی است که در 1۹0 شهرستان با 
247 خودرو به صورت شبانه روزی و رایگان خدمت ارائه می دهد. محسنی بندپی ادامه داد: براین اساس 
طبق فعالیت های بهزیستی در سال ۹4 توانستیم از مرگ 4 هزار و 500 نفر به دلیل خودکشی با ارائه 
مشاوره جلوگیری به عمل آوریم. وی همچنین به شماره 1480 سازمان بهزیستی اشاره کرد و گفت: 
در سال ۹4 در تهران بالغ بر یک میلیون و 50 هزار نفر با این شماره تماس گرفتند که فقط توانستیم 

پاسخگوی 500 هزار نفر باشیم؛ بنابراین گسترش اورژانس اجتماعی را در سال ۹5 دنبال خواهیم کرد.

2 اسیر خان طومان ایرانی نیستند 
گفته می شود:  تصویری که از دو اسیر مقاومت منتشر شده و ادعا می کند آن دو ایرانی هستند، 
واقعیت ندارد. طی روزهای گذشته و در زمان محاصره و اشغال منطقه خان طومان واقع در حلب سوریه، 
تصاویر و فیلمی از دو اسیر در فضای مجازی منتشر شده است که ادعا می کند، این دو نفر ایرانی هستند 
و در حال رجزخوانی برای تروریست ها. واقعیت این است که با توجه به فیلمی که منتشر شده، مشخص 

است که این دو نفر ایرانی نیستند و با لهجه سوری صحبت می کنند.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم خبرداد:

اجرای 76 برنامه فرهنگی و پیشگیری از جرایم در قم
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم از اجرای 76 عنوان برنامه فرهنگی و 

پیشگیری از جرایم در استان خبر داد.
حجت الاسلام و المسلمین مجید یزدی روز یکشنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به برنامه های ابلاغی 
به معاونت های اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم اظهار داشت: از این تعداد 36 برنامه در حوزه پیشگیری 
و 40 برنامه در حوزه فرهنگی اجرایی می شود. وی افزود: این برنامه های فرهنگی در راستای پیشگیری از 
آسیب های اجتماعی از جمله تکدی گری، کودکان کار، طلاق و سایرموارد است؛ چراکه بسیاری از جرم 
هایی که در جامعه صورت می گیرد بخاطر عدم آگاهی مردم نسبت به امور پیشگیری است. وی با بیان 
اینکه قم، شهر شیعی و متعلق به خاندان اهل بیت )ع( است گفت: وجود بارگاه ملکوتی حضرت معصومه 
)س(، مسجد مقدس جمکران و مرکز حوزه های علمیه باعث مسئولیت دو چندان این شهر نسبت به 
توجه به مباحث اجتماعی شده است. یزدی افزود: معاونت های دادگستری اقدام های مختلفی در حوزه 
پیشگیری از جرایم و آسیب های اجتماعی انجام می دهد که باید برای آگاهی مردم تبیین شود. وی با 
اشاره به اینکه پیشگیری یك اصل قانونی است گفت: پیشگیری قبل از اینکه یك اصل قانونی باشد به عنوان 
اصل عقلی و نقلی مطرح است، چراکه در بسیاری از آیات و روایات به آن اشاره شده و مورد اهتمام قرار 
گرفته است. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم با بیان اینکه رسانه های جمعی نقش 
مهمی در فرهنگسازی پیشگیری از وقوع جرم دارند اظهار داشت: رسانه ها می توانند در جهت رشد آگاهی 
جامعه و کاهش آسیب های اجتماعی نقش آفرینی کنند. یزدی خاطرنشان کرد: حفظ حرمت و حریم 
افراد در جامعه، انتقاد سالم و سازنده، شجاعت، صداقت و امانتداری از مهمترین مواردی است که اصحاب 
رسانه باید در انتشار اخبار و ارتقای فرهنگی سطح عمومی جامعه مورد توجه قرار دهند. مدیر فرهنگی 
معاونت فرهنگی دادگستری قم نیز در این جلسه با تاکید بر قانون شناسی افراد جامعه اظهار داشت: هر 
اندازه عموم مردم قانون را بشناسند زندگی سالمتری خواهند داشت و بسیاری از جرایم در جامعه کنترل 
می شود. حجت الاسلام محمد جعفر وطن خواه افزود: برنامه های فرهنگی دادگستری برای عموم مردم 
در مکان های مختلف از جمله مساجد، مدارس، دانشگاه و سایر اماکن برگزار می شود، در همین راستا 

بهره مندی از ظرفیت رسانه ها برای پیشگیری از وقوع جرم موثر است.

در نظر دارد نسبت به تهیه و اجرای جداول اعم از جدول نهر، كانیوو و تک 

جدول در محوطه بهشت معصومه )س( با برآورد فهرست بهای ابنیه سال 

95 به مبلغ 5/776/75۸/426 ریال را از طریق مناقصه به پیمانكاران 

واجد شرایط واگذار نماید. لذا پیمانكاران می توانند جهت دریافت اسناد 

از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 10 روز در ساعات اداری به امور 

پیمانها مراجعه و یا با شماره 1530 تماس حاصل نمایند. ضمنا سازمان 

در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی بر عهده 

برنده مناقصه خواهد بود. 

سازمان آرامستان ها

روابط عمومی سازمان آرامستان ها

آگهی مناقصه )نوبت دوم(

خبـــر


